

## နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲသို့ တက်ရောက်



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲ(အခြေခံပညာကဏ္ဍ) အခမ်းအနား  
ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2)၌ ကျင်းပရာ  
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ စတော့ဟုမ်းကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးဆုရင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဗုဒ္ဓဘာသာပညာရေးစင်တာ (IBEC)  
ဆရာတော်ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ သောဘိတနှင့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
ဦးမင်းသူ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်၊ ဦးစိုးဝင်း၊ ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေးနှင့်  
ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊  
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒ  
ကော်မရှင်၊ အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်းကော်မတီ၊ အမျိုးသားပညာရေးအဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးအာမခံမှု  
အကဲဖြတ်ရေးကော်မတီနှင့် ပါမောက္ခချုပ်များကော်မတီတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တာဝန်ရှိသူများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊  
ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးများ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများနှင့်  
တာဝန်ရှိသူများ၊ စာတမ်းရှင်များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျောင်းသားအသင်းအဖွဲ့နှင့် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများမှ  
ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ☆

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး  
နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ(အခြေခံပညာကဏ္ဍ)တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။




**KBZ BANK**  
(6) CONSECUTIVE YEARS  
**'BANK OF THE YEAR IN MYANMAR 2018'**  
Awarded by Financial Times (The Banker)







★ ရှေးဖွဲ့မှ

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က “နီးနှောဖလှယ်ခြင်းဆိုတာကတော့ တစ်ဦးချင်းတတ်သိနားလည်တဲ့ ပညာရပ်တွေကို မိမိတို့အတွေ့အကြုံတွေအပေါ် အခြေခံပြီး အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းအဖြေရှာခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အတွေးအမြင်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြောရမယ်ဆိုရင် လူတွေဟာ ကိုယ်ရရှိထားတဲ့ ပညာ၊ အတွေ့အကြုံ၊ အတွေးအမြင်အမျိုးမျိုးရှိနိုင်ပြီး အဲဒီအတွေးအမြင်တွေအရ သုံးသပ်ချက်တွေ၊ ထင်မြင်ယူဆချက်တွေဟာ ကွဲပြားကြားမှတ်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူတစ်ဦးနဲ့တစ်ဦးဟာ အမြင်ချင်းမတူညီနိုင်ဘူးဆိုတဲ့ အခြေခံသဘောထားကို နားလည်လက်ခံရပါမယ်။ ဒီမတူညီတဲ့အမြင်တွေကို စုစည်းပြီး ပညာရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ ဘယ်လိုအားနည်းချက်တွေ၊ ဘယ်လိုအခက်အခဲတွေ၊ စိန်ခေါ်မှုတွေရှိနေတယ်၊ ဘယ်အရာတွေက ပြုပြင်ပြောင်းလဲဖို့လိုတယ်ဆိုတာတွေကို ယနေ့မှာဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပြီး နိုင်ငံပညာရေးအတွက် အကောင်းဆုံးအဖြေရှာကြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြောင်းလဲသင့်မပြောင်းလဲသင့် ခွဲခြားသိတာပညာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲတယ်ဆိုတဲ့နေရာမှာ အခြေအနေနှစ်မျိုးရှိနိုင်ပါတယ်။ တစ်ခုက အတိတ်ကအခြေအနေတွေကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်ပြီး ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲတာနဲ့ နောက်တစ်ခုက အနာဂတ်အတွက် မျှော်မှန်းပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်စနစ်ပဲဖြစ်ဖြစ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲတယ်ဆိုတာ မလွယ်ကူလှပါဘူး။ စနစ်ကိုပြောင်းလဲမယ်ဆိုရင် ပထမဦးစွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မယ့်သူတွေကိုယ်တိုင်က မိမိတို့ရဲ့ mind-set ကို အရင်ပြောင်းရပါမယ်။ mind-set ဆိုတာ မြန်မာလိုဘာသာပြန်ရတာအင်မတန်မှခက်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ mind-set လို့ပဲ သုံးတာပါ။ ကျွန်မက မြန်မာလိုပြောတဲ့အခါကျရင် တခြားအင်္ဂလိပ်အသုံးအနှုန်းတွေသုံးတာကို သိပ်ပြီးတော့အားမပေးပါဘူး။ အဲဒါကိုလည်း ကျွန်မတို့ရဲ့ပညာရေးကဏ္ဍမှာရှိတဲ့သူတွေအားလုံးလည်း သတိချုပ်စေချင်ပါတယ်။ တတိန်နိုင်သလောက် ကိုယ့်ဗမာမှုပြုပါ။ ဗမာမှု မပြုနိုင်မှဘဲ အရင်မူလအတိုင်းထားစေချင်ပါတယ်။ အဲဒီလိုပြောင်းဖို့လည်း သတ္တိရှိရပါမယ်။ အဲဒီလိုပြောင်းလဲခြင်းကရလာတဲ့ ရလဒ်တွေ၊ ဝေဖန်မှုတွေ၊ စိန်ခေါ်မှုတွေကိုလည်း ခံနိုင်ရည်ရှိရပါမယ်။ ဘယ်ဟာက ပြုပြင်ပြောင်းလဲသင့်တယ်၊ ဘယ်ဟာကမပြောင်းလဲသင့်ဘူးဆိုတာ ခွဲခြားသိတာဟာလည်း ပညာပဲဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုပြုပြင်ပြောင်းလဲဖို့ဆိုတာ ပညာအမြော်အမြင်ရှိမှ မှန်မှန်ကန်ကန် ဆုံးဖြတ်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့ရဲ့ပညာရေးစနစ်ဟာ ဉာဏ်ပညာအမြော်အမြင်ရှိစေဖို့ ဦးတည်နေတဲ့စနစ်ဖြစ်ဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ အဲဒီမှာ ပညာနဲ့ အမြော်အမြင်ကို နည်းနည်းလေးခွဲခြားပြီးတော့ သတိပြုစေချင်ပါတယ်။ ပညာဆိုတာကတော့ သင်ယူလို့ရတယ်။ အမြော်အမြင်ကတော့ ဒီပညာပေါ်မှာအခြေခံပြီးတော့ နောင်ဘာဖြစ်နိုင်တယ်၊ ဖြစ်လာတဲ့ကိစ္စတွေကို ဘယ်လိုဖြေရှင်းနိုင်မလဲဆိုတာကို မျှော်မှန်းနိုင်တဲ့ အရည်အချင်းလို့ပဲ ကျွန်မကတော့မြင်ပါတယ်။

ကမ္ဘာ့ပညာရှင်တွေရဲ့ လေ့လာချက်အရ “ပညာရေးဟာ ကမ္ဘာကိုအကောင်းဆုံး တည်ဆောက်နိုင်တဲ့အရာ” လို့ မှတ်သားရပါတယ်။ နိုင်ငံတစ်ခုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုရင် အဲဒီနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ နိုင်ငံသားတွေရဲ့ အသိပညာဗဟုသုတ ပြည့်ဝမှုတွေ၊ ကျွမ်းကျင်မှုတွေနဲ့ ပညာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအပေါ် အဓိကတည်နေပါတယ်။ ဒါကြောင့် အရည်အသွေးရှိတဲ့ ပညာရေးစနစ်ကို ခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်ကြရပါမယ်။ ဒီလိုတည်ဆောက်ဖို့ဆိုရင် လက်ရှိပညာရေးစနစ်တွေ၊ သင်ကြားနည်းတွေ၊ ပညာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုတွေ၊ ဆရာ့အရည်အသွေးတွေကို လေ့လာဆန်းစစ်ဖို့လိုပါတယ်။

ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေ

ဒီလိုပြုပြင်ပြောင်းလဲဖို့ဆိုရင် အစိုးရတစ်ခုတည်းနဲ့ဆောင်ရွက်ပြီး အောင်မြင်ဖို့ဆိုတာ မလွယ်ကူလှပါဘူး။ မလွယ်ကူရုံတင်မကပါဘူး။ ဖြစ်ကိုမဖြစ်နိုင်ဘူးလို့ ကျွန်မတို့ပြောလို့ရပါတယ်။ ပြည်သူတွေ၊ ပညာရေးနဲ့ ပတ်သက်ဆက်နွယ်သူအားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟာ အင်မတန်အရေးကြီးပါတယ်။ အခုဆိုရင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းတွေက ပညာရေးကဏ္ဍအတွက် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေတာဟာ ဝမ်းသာစရာကောင်းပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ကြောင်းကိုလည်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ ဆက်ပြီးတော့လည်း ကူညီပေးကြမယ်လို့လည်း မျှော်လင့်ပါတယ်။

အခုဆိုရင် အခြေခံပညာကဏ္ဍမှာ KG + 12 ပညာရေးစနစ်သစ်ကိုပြောင်းလဲအကောင်အထည်ဖော်ခြင်းအားဖြင့် ကလေးတွေဟာ နိုင်ငံသားကောင်းသမီးမွန်တွေအဖြစ် သူတို့မှာရှိသင့်တဲ့ ၂၁ ရာစု ကျွမ်းကျင်မှုတွေရရှိမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာစရာ ကောင်းပါတယ်။ ဒီစနစ်သစ်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဟာ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ်မှာ ပြီးမြောက်မှာဖြစ်ပါတယ်။

အခုလောလောဆယ်မှာတော့ ပညာရေးစနစ်ကို တိုင်းတာမယ်ဆိုရင် ကိန်းဂဏန်းတွေ၊ အညွှန်းကိန်းတွေအရ ဆုံးဖြတ်နေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ တကယ်တော့ ကျောင်းသားတစ်ယောက် ဘယ်လောက်တတ်မြောက်သွားသလဲဆိုတာကို ကြည့်မယ်ဆိုရင် အကြောင်းအရာတွေကို ဘယ်လိုစဉ်းစားတွေးခေါ်နိုင်တယ်၊ ပြဿနာတွေကို ဆင်ခြင်သုံးသပ်ပြီး ဘယ်လိုဖြေရှင်းနိုင်တယ်ဆိုတာတွေနဲ့ပဲတိုင်းတာရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုးပညာရည်စစ်ဆေးအကဲဖြတ်မှု ပုံစံမျိုးတွေနဲ့ပဲ စဉ်းစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပြဿနာဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းဟာ ပညာရေးအဆင့်ကိုပြတယ်ဆိုပြီးတော့ သုံးသပ်ခဲ့တာတော့ကြာပါပြီ။ ဒါပေမယ့် အခုနောက်ပိုင်းမှာ ကျွန်မတို့တွေ့ရတာတော့ တချို့ဒီလိုပုံစံနဲ့ သုံးသပ်တဲ့အခါမှာ ပညာရေးအရ အကောင်းဆုံးဆိုတဲ့နိုင်ငံတွေမှာတောင်မှ ပညာရေးစနစ်ဟာ အခုခေတ်ရဲ့လိုအပ်မှုနဲ့ လိုအပ်ချက်တွေနဲ့ မကိုက်ညီတာတွေကို တွေ့နေရပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ကျွန်မတို့က တစ်ချိန်လုံးပဲအခြေအနေတွေကိုစမ်းသပ်ပြီးတော့ သုံးသပ်ပြီးတော့ ပြောင်းလဲနေဖို့လိုပါတယ်။

ဆရာတွေဟာ ကျောင်းသားတွေကို သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပါ အကြောင်းအရာတွေသာမက ပြင်ပအကြောင်းအရာတွေကိုပါ ဆက်စပ်လေ့လာတတ်ဖို့အတွက် အချက်အလက်စုဆောင်းခြင်း၊ စိစစ်ခြင်း၊ အဖြေရှာခြင်း၊ ဆွေးနွေးခြင်းစတာတွေ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကောင်အထည်ဖော်ရေး နီးနှောဖလှယ်ပွဲ(အခြေခံပညာကဏ္ဍ)တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

ဆောင်ရွက်နိုင်အောင် Team Work, Group Work, Project Activities, Case Study Method စတဲ့သင်ကြား သင်ယူမှုလုပ်ငန်းတွေနဲ့ ခေတ်မီသင်ကြားသင်ယူမှုနည်းပညာတွေကို အသုံးပြုဖို့လိုပါတယ်။ အဖွဲ့အဖွဲ့နဲ့ Team Work နဲ့ Group Work ဘယ်လိုကွာလဲဆိုတာကတော့ ဒါလည်း ကျွန်မတို့စဉ်းစားရတာပါ။ ကျွန်မမြင်တာကတော့ Team Work ဆိုတာကတော့ ပိုပြီးတော့ အတိအကျသတ်မှတ်ထားတဲ့အဖွဲ့တစ်ခုပါ။ Team တစ်ခု၊ အဖွဲ့တစ်ခုထုထောင်ပြီးတော့ အဲဒီအဖွဲ့အတွင်းမှာသတ်မှတ်ပြီးတော့ လုပ်တာ၊ Group Work ဆိုတာကတော့ စုပေါင်းပြီးတော့ လုပ်တဲ့ဟာ၊ ဒါအဖွဲ့တစ်ခုအနေနဲ့ သတ်သတ်မှတ်မှတ် ဖြစ်ချင်မှဖြစ်မယ်။ ဒါပေမယ့် စုပေါင်းပြီးတော့ လုပ်တဲ့ကိစ္စ။ Project Activities ဆိုတာကတော့ စီရင်ချက်တစ်ခု လုပ်ငန်းတစ်ခုကို အတူတူလုပ်ကြတဲ့ဟာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းပြီးရင် ဒီအဖွဲ့ကဆက်ပြီးတော့ အတူတူလုပ်ချင်မှလုပ်မှာ၊ ဒါလုပ်ငန်းတစ်ခုအတွက်သာ စုပေါင်းပြီးတော့ လုပ်တဲ့လုပ်ငန်းတွေဖြစ်ပါတယ်။ နောက် Case Study Method ဆိုတာကလည်း ကိစ္စရပ်တစ်ခုကို သေသေချာချာလေ့လာပြီးတော့ အဲဒီဟာကို ဘယ်လိုကိုင်တွယ်မယ်၊ ဘယ်လိုချဉ်းကပ်မလဲဆိုတာကို ကျွန်မတို့စဉ်းစားပြီးတော့ လုပ်ဆောင်ခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့်မို့လို့ ဒီဟာတွေကို အဆင့်ဆင့် အောင်မြင်အောင်လုပ်ဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။

“ဆရာ”ဟာ “အခရာ”

လူသားအရင်းအမြစ် တည်ဆောက်တယ်ဆိုတဲ့နေရာမှာ ကျွန်မတို့နိုင်ငံအတွက် ဘယ်လိုလူသားအရင်းအမြစ်ကို တည်ဆောက်မလဲဆိုတာ စဉ်းစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုတည်ဆောက်တဲ့နေရာမှာ “ဆရာ”ဟာ “အခရာ”ဖြစ်တယ်လို့ ပြောရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လိုအရည်အသွေးရှိတဲ့ ဆရာမျိုးဖြစ်သင့်သလဲ၊ အရည်အသွေးရှိအောင် ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ကြမလဲဆိုတာစဉ်းစားပြီး အကောင်အထည်ဖော်ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဆရာတွေဟာ ကလေးတွေကို အတွေးအခေါ် မြှင့်မားအောင် လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်နိုင်ဖို့ဆိုရင် ကိုယ်တိုင်စာပေဖတ်ရှုလေ့လာဖို့လိုပါတယ်။ တကယ်တော့ ဆရာတွေဟာ တစ်သက်တာ လေ့လာသင်ယူနေသူတွေဖြစ်သလို ပညာရပ်ဆိုင်ရာအရည်အသွေး၊ ဆရာအတတ်ပညာဆိုင်ရာအရည်အသွေး၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ ICT တတ်ကျွမ်းမှုတွေလည်း ဘဝတစ်သက်တာ ကိုယ်တိုင်လေ့လာသင်ယူပြီး မြှင့်တင်ထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ဆရာတွေ ခေတ်ကို ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ဖို့၊ အခြားနိုင်ငံရဲ့ ပညာရေးတွေနဲ့ ဗဟုသုတတွေကို လေ့လာဖို့အတွက် website တွေသုံးပြီး လေ့လာကြပါလို့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။ ဒီလို website သုံးတဲ့အခါမှာ ဘာသာစကားကျွမ်းကျင်မှု လိုလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတကာအသုံးပြုတဲ့ ဘာသာစကားကိုလည်း အသုံးပြုနိုင်အောင် လေ့လာကြပါလို့ မှာချင်ပါတယ်။

ယခုဆိုရင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနဟာ “သာတူညီမျှမှုကို အခြေခံသော ဆရာ ဆရာမများရဲ့ အရည်အသွေး စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးမြှင့်ရေးအတွက် အညွှန်းဘောင်”ကို ရေးဆွဲနေဆဲဖြစ်တယ်ဆိုတာ သိရပါတယ်။ ဒီလိုရေးဆွဲအသုံးပြုအကောင်အထည်ဖော်တဲ့အတွက် ဆရာတွေဟာ တစ်သက်တာသင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းတွေရရှိပြီး ဆရာအတတ်ပညာအရည်အသွေးများ စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးတက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။

နောက်တစ်ခုက “သာတူညီမျှမှုအခွင့်အရေး” နဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြောချင်ပါတယ်။ သာတူညီမျှမှုအခွင့်အရေးဆိုတာ လူ့အဖွဲ့အစည်းတိုင်းအတွက် အရေးကြီးပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပညာရေးနယ်ပယ်မှာရှိတဲ့ ဆရာတွေ၊ ကျောင်းသားတွေနဲ့ ပညာရေးဝန်ထမ်းတွေအားလုံးဟာ တန်းတူညီမျှမှုအခွင့်အရေး(Equality)ကို ရရှိဖို့လိုအပ်သလို တစ်ဦးချင်းစီမှာရှိတဲ့လိုအပ်ချက်၊ အားနည်းချက်တွေကို

စဉ်းစားပြီး ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မယ့် သာတူညီမျှမှုအခွင့်အရေး (Equity)ရရှိဖို့လည်း အရေးကြီးပါတယ်။

သတိပြုသင့်

ဘယ်နေရာမှာမဆို ခွဲခြားဆက်ဆံမှုတွေရှိနေသမျှ ပြဿနာတွေအမြဲရှိနေပြီး ငြိမ်းချမ်းမှုဆိုတာရှိလာနိုင်မှာမဟုတ်တဲ့အတွက် (အိမ်တွေမှာ၊ ကျောင်းတွေမှာ၊ ရုံးတွေမှာ၊ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ၊ ကမ္ဘာကြီးမှာ) ခွဲခြားဆက်ဆံမှုတွေ နည်းနိုင်သမျှ နည်းအောင် ဆောင်ရွက်ဖို့လိုမှာဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်တော့ သာတူညီမျှမှုအခွင့်အရေးမရဘူးဆိုရင် “ပြစ်ပယ်ခံရခြင်း”ဆိုတဲ့အကြောင်းအရာတွေ ရှိလာမှာအမှန်ပါပဲ။ ဒါကြောင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှုတွေရဲ့ အကြောင်းရင်းတွေထဲမှာ “ပြစ်ပယ်ခံရခြင်း”ဆိုတဲ့ အရာတွေရှိနေတယ်ဆိုတာကို သတိပြုသင့်ပါတယ်။

ပဋိပက္ခအားလုံးဟာ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာရှိနေတာဟာ သဘာဝပါပဲ။ အဲဒီပဋိပက္ခတွေကို အဖြေရှာရင်း အတူတကွပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေးခိုင်မြဲသွားတာ၊ ပိုမိုကောင်းမွန်ပြီးချမ်းမိုးတဲ့အခြေအနေ ရရှိသွားတာလည်း ရှိနိုင်ပါတယ်။

ပညာသင်ကြားမှုနဲ့ သင်ယူမှုစဉ်တစ်လျှောက်လုံးမှာ လူတိုင်းအကျိုးဝင်ရေးနဲ့ မျှတရေးဟာ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ ကလေးတိုင်းပညာသင်ခွင့်ရရှိရေးမှာ ဖယ်ကြည့်ထားမှု၊ ချွန်လုပ်ထားမှု၊ ကွာဟမှုများနဲ့ မမျှတမှုများအားလုံးကို ကျွန်မတို့ အလေးထားသတိပြုသင့်ပါတယ်။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့လည်း “လူသားအားလုံးအကျိုးဝင်မှုရှိကာ ညီညွတ်မျှတပြီး အရည်အသွေးရှိသည့် ပညာသင်ယူနိုင်ရေးနှင့် အစဉ်လေ့လာသင်ယူနိုင်သော အခွင့်အလမ်းရရှိရေး” ဆိုတဲ့ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်-၄ (Sustainable Development Goal-4) ပေါက်မြောက်အောင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေတဲ့အတွက်လည်း ဝမ်းသာမိပါတယ်။

အရည်အသွေးကွာဟမှုနည်းလာအောင် ဆောင်ရွက်ဖို့လို

ကျွန်မတို့ဟာ အစိုးရကျောင်းတွေကို ခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်ရမှာဖြစ်သလို ပုဂ္ဂလိကကျောင်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတာကိုလည်း အားပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းကသာ အကောင်းဆုံးပညာရေးကို ပေးနိုင်တယ်ဆိုတဲ့အမြင်ကိုတော့ မိဘတွေမမြင်စေချင်ပါဘူး။ အစိုးရကျောင်းတွေရဲ့ အရည်အသွေးနဲ့ ပုဂ္ဂလိကကျောင်းတွေရဲ့ အရည်အသွေးကွာဟမှုနည်းလာအောင်လည်း ဆောင်ရွက်ဖို့လိုပါတယ်။

ကျွန်မတို့ အစိုးရအနေနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ရုန်းကန်နေရတာဖြစ်နေသေးတဲ့အတွက် ပညာရေးအသုံးစရိတ်ကို မျှော်မှန်းထားသလောက် မသုံးနိုင်သေးပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေမှာ တတ်နိုင်သလောက် ကျခံသုံးစွဲနေပါတယ်။ ပညာရေးအသုံးစရိတ်တွေကို နှစ်စဉ်တိုးမြှင့်သုံးစွဲလျက်ရှိတာ အားလုံးအသိပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသတွင်းနဲ့ နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းတွေနဲ့အညီ သုံးစွဲဖို့ လိုအပ်နေဆဲဖြစ်ပါတယ်။

အခြေခံပညာကျောင်းတွေမှာ အခုဆိုရင် ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးတွေ ပေးနေတဲ့အပြင် အခမဲ့ပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်နေတဲ့အတွက် မိဘတွေဟာ မိမိတို့ကလေးတွေအတွက် ပညာရေးမှာသုံးစွဲရမယ့် အသုံးစရိတ်တွေ ယခင်ကထက် သိသိသာသာလျော့ကျပြီး အခမဲ့ပညာရေးစနစ်ရဲ့ အကျိုးကျေးဇူးတွေကို ခံစားနေကြရပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ ထူးချွန်ထက်မြက်တဲ့ “လူသား” တွေကိုမွေးထုတ်ပေးဖို့အတွက် ကျောင်းသား၊ လူငယ်တွေကိုကျန်းမာခိုင်ခံ့အောင် လေ့ကျင့်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။



ပြည်တွင်းရေးရာ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

✧ စာမျက်နှာ ၃ မှ

ကျောင်းသားလူငယ်များမှာ ငြိမ်းချမ်းတဲ့စိတ်တွေဖြစ်ပေါ်စေဖို့ ပန်းချီ ဂီတစတဲ့ အနုပညာ၊ ရသပညာတွေကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။ ယနေ့ခေတ်လူငယ်များ နှစ်သက်စွဲလမ်းနေကြတဲ့ အလွန်အကျွံ ဂိမ်းကစားခြင်းဟာ ကောင်းကျိုးမပြုတဲ့အတွက် ဆရာတွေ၊ မိဘတွေနဲ့ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ဖို့ ထိန်းသိမ်းလမ်းညွှန်ပေးဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။

မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲတွေကို လူထုလှုပ်ရှားမှုအသွင်နဲ့ တက္ကသိုလ်နဲ့ အထက်တန်းကျောင်းသားတွေကို သင်ကြားဆောင်ရွက်ဖို့ အထူးလိုအပ်ပါတယ်။ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်တွေ၊ စာကြည့်ခန်းတွေ ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ကလေးတွေရဲ့ အသက်အရွယ်နဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ စာအုပ်၊ စာပေတွေကိုလည်း ပြည့်ဆည်းပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသားလူငယ်များ တက်ကြွစွာ ကိုယ်တိုင်ပိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

သင်ကြားပေးဖို့လို

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရတဲ့အခါ မိမိကိုယ်မိမိ အရေးပေါ် ဘယ်လိုကာကွယ်ရမယ်ဆိုတဲ့ နည်းလမ်းတွေကိုလည်း သင်ကြားပေးဖို့ လိုပါတယ်။ ကျောင်းသားလူငယ်များကို ကောင်းမွန်တဲ့ ကိုယ်ကျင့်တရားတွေ ပြန့်ပွားစေဖို့ “ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှုမြှင့်တင်ရေး ပညာပေးအစီအစဉ်” စာအုပ်တွေကို အခြေခံပညာကျောင်းတွေမှာ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပြီး သင်ကြားနေပြီလို့ သိရပါတယ်။

ဒီလိုသင်ကြားပေးမှသာ အမှန်တရားကို ရှုမြင်သုံးသပ်နိုင်တဲ့ အရည်အသွေးနဲ့ ပြဿနာကိုဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ အရည်အသွေးတွေ မြင့်မားလာပြီး “ငြိမ်းချမ်းမှု ပညာရေး”ကို အောင်မြင်စွာ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီမှာပြဿနာနဲ့ပတ်သက်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ကျွန်မအမြဲပဲပြောပါတယ်။ ပြဿနာက ပြဿနာမဟုတ်ဘူး၊ ပြဿနာကို ဖြေရှင်းပုံ ဖြေရှင်းနည်းမှန်ဖို့ကသာ ပြဿနာဖြစ်ပါတယ်။ ပြဿနာကို ဖြေရှင်းပုံ ဖြေရှင်းနည်းမှန်ရင် ဘယ်ပြဿနာကိုမှ ကျွန်မတို့ ရေရှည်အတွက် ကောင်းမွန်စွာ ဖြေရှင်းနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်မတို့ ပညာအဆင့်တိုးတက်လာတာနဲ့အတူ နိုင်ငံကလည်း တိုးတက်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတိုးတက်လာတာနဲ့ “ရေမြင့်လျှင် ကြာတင့်

တယ်”ဆိုတဲ့စကားလိုပဲ ကျွန်မတို့ရဲ့ ပညာရေးဝန်ထမ်းတွေရဲ့ အဆင့်အတန်း ကလည်း မြင့်မားလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဟန်ချက်ညီညီနဲ့ ပူးပေါင်းပါဝင်

ဒါကြောင့် ပညာရေးလုပ်ငန်းမှာ အောင်မြင်ဖို့ဆိုရင် ဆရာ ဆရာမတွေရဲ့ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်တွေ၊ အားနည်းချက်တွေကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပညာအရည်အသွေးမြင့်မားဖို့ဆိုရင် ကလေးတစ်ဦးချင်းရဲ့ ပညာသင်ယူမှု အခွင့်အလမ်းရရှိမှု၊ ဆရာတစ်ဦးချင်းရဲ့ ဆရာအရည်အသွေးပြည့်စုံမှု ပညာအရည်အသွေးတွေ ပြည့်ဝအောင် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မယ့် လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ဆန်းစစ်သုံးသပ်ပြီး အရည်အသွေးမီ ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်မယ့်လုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့လိုပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အခြေခံပညာရေးရဲ့ အဓိကရည်မှန်းထားတဲ့ (၁) နိုင်ငံသားကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းရေး၊ (၂) အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်တဲ့ အလေ့အကျင့်ကောင်းတွေ ဖြစ်ထွန်းရေး၊ (၃) တာဝန်ခံမှု တာဝန်ယူမှုရှိတဲ့ ကလေးတွေ ဖြစ်လာရေးနဲ့ (၄) ဆန်းစစ်တီထွင်ဖန်တီးတတ်တဲ့ ကလေးတွေဖြစ်လာစေရေး စတဲ့ နိုင်ငံရဲ့ ရေရှည်အနာဂတ်မှာ အားကိုးအားထားပြုရမယ့် မျိုးဆက်သစ်တွေ ဖြစ်ထွန်းလာရေးအတွက် အခြေခံပညာကဏ္ဍ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ မိဘပြည်သူတွေ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ၊ ဆရာ ဆရာမတွေနဲ့ ပညာရေးနဲ့ပတ်သက်ဆက်နွယ်တဲ့ သူတွေအားလုံးက ဟန်ချက်ညီညီနဲ့ ပူးပေါင်းပါဝင်ပေးကြပါလို့ တိုက်တွန်းပြောကြားချင်ပါတယ်။ အရည်အသွေးရှိတဲ့ ပညာရေးစနစ်ကို ပြောင်းလဲတည်ဆောက်နိုင်ဖို့ဆိုရင် မိမိသာမက အခြားသူများပါ လေ့လာသင်ယူပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေဖို့ လိုပါတယ်။ တကယ်တော့ ပညာဆိုတာ လက်ဆင့်ကမ်းရမယ့်အရာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ်တတ်ထားတဲ့ပညာတွေ၊ အတွေ့အကြုံတွေ၊ အကြံပြုလိုတဲ့ အချက်တွေကို ဆွေးနွေးဖလှယ်ပြီး အခြေခံပညာကဏ္ဍ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုတဲ့ အရွေ့တစ်ခုမှာ သမိုင်းမှတ်တိုင်အဖြစ် ကျန်ရစ်နိုင်ဖို့ အကောင်းဆုံးဆွေးနွေးအကြံပြုပေးကြပါလို့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။

နိဂုံးချုပ်အနေနဲ့ ပြောရမယ်ဆိုရင် ကျွန်မတို့ အခုဒီလိုဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာ ကိုယ်ကချည်းပဲ မှန်တယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်နဲ့ ဆွေးနွေးလို့မဖြစ်ပါဘူး။ ဆွေးနွေးတယ်၊ ညှိနှိုင်းတယ်ဆိုတာ အစကတည်းက ကိုယ်လည်းမှားနိုင်တယ်၊ ဟိုဘက်ကလည်း မှန်နိုင်တယ်ဆိုတာကို နှလုံးသွင်းမှသာ ကျွန်မတို့ တကယ်ရှေ့ကိုတိုးနိုင်မှာ

ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့ အခုဒီမှာဆွေးနွေးတယ်ဆိုရင် သူများတွေရဲ့ အမြင်ကို နားထောင်ပါ။ သူများတွေရဲ့အမြင်ဟာ၊ အတွေးတွေဟာ ကိုယ်နဲ့ မတူလို့ရှိရင် ဘာကြောင့်မတူသလဲ၊ ဘယ်ဟာက ပိုပြီးတော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံအတွက် သင့်တော်သလဲ၊ ကျွန်မတို့ရဲ့ခေတ်မှာ ဘယ်ဟာက ပိုပြီးတော့ ဆီလျော်သလဲ ဆိုတာ သေသေချာချာစဉ်းစားစေချင်ပါတယ်။ စဉ်းစားတဲ့အခါမှာလည်း တစ်ရက်အတွက်၊ တစ်နှစ်အတွက်၊ နှစ်နှစ် သုံးနှစ်အတွက် မဟုတ်ဘဲနဲ့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ နောင်လာမယ့်မျိုးဆက်တွေအတွက် စဉ်းစားပြီးတော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ အနာဂတ် တည်ဆောက်ရေးအတွက် အားလုံးပိုင်းဝန်းကြီးစားကြပါလို့ ဆော်ဩရင်းနဲ့ နိဂုံးချုပ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်၊ အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်းကော်မတီ၊ အမျိုးသားပညာရေး အဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးအာမခံမှု အကဲဖြတ်ရေးကော်မတီနှင့် ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ကော်မတီတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ စာတမ်းရှင်များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံး၊ ဓာတုဗေဒဘာသာရပ်ပြခန်းနှင့် Home Economic ပြခန်း၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ICT ပြခန်းနှင့် ပညာရေးအတွက် ပေ ၃၆၀ ED ပြခန်း၊ နေပြည်တော် ပညာရေးမှူးရုံး သင်ရိုးသစ် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းပြခန်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ် သစ်လွင်လှပဆန်းသစ် ပညာသုတေသနပြခန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာစစ်ဦးစီးဌာနပြခန်း၊ လုံခြုံဘေးကင်းပြီး ကလေးပျော်စံပြစာသင်ကျောင်း ဆောက်လုပ်ရေးလမ်းညွှန်ပြခန်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ် ခုနစ်ရပ်နှင့် ဆေးလိပ်ဆေးရွက်ကြီးအန္တရာယ်ပြခန်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံး သိပ္ပံနှင့် Recycle Art ပြခန်းတို့အား လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးသည်။

သတင်းစဉ်

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းလေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်း၊ ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးဝင်းမြင့်၊ ပူးပေါင်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်စိုးလင်းနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင်များ အားလုံးပါဝင်သည့် လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီဝင်များ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းများကို တင်သွင်းထားသည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ကိုယ်စားပြု ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်သော ဦးသိန်းထွန်း(ကျောင်းကုန်းမဲဆန္ဒနယ်)၊ ဒေါက်တာမောင်သင်း(မိတ္ထီလာမဲဆန္ဒနယ်)၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်မောင်မောင်(တပ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်အောင်စန်းချစ်



(တပ်မတော်သား အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)၊ ဦးစိုင်းသန်းနိုင် (ကရင်ပြည်နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်-၅)၊ ဦးဌေးဝင်းအောင်(ခ)ဦးပြုံးချို (ဒေါပုံမဲဆန္ဒနယ်)၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပျဉ်းမနားမြို့ ဘောဂဝတီရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း စံပြုကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်လှစ်ပွဲ တက်ရောက်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးမင်းသူ၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း (ဘောဂဝတီ) စံပြုကျောင်းဆောင်သစ်အား ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
နေပြည်တော် ဒက္ခိဏာခရိုင် ပျဉ်းမနားမြို့ ဘောဂဝတီရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း (ဘောဂဝတီ) စံပြုကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ် မျက်နှာစာ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်၍ ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

တက်ရောက်  
ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် ဒေါက်တာကျော်လင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းစိုးအောင်၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ရပ်မိရပ်ဖများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးမင်းသူ၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းစိုးအောင်နှင့် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်တင်တင်မာတို့က အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း (ဘောဂဝတီ) စံပြုကျောင်းဆောင်သစ်အား ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်သည်။  
အထိမ်းအမှတ်လက်ဆောင်ပေးအပ်  
ယင်းနောက် နေပြည်တော်တိုင်း ပညာရေးမှူး ဦးမျိုးဝင်းအောင်နှင့် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်တင်တင်မာတို့က နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံ ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်လက်ဆောင် ပေးအပ်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်းဆောင်သစ် ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ် မျက်နှာစာ၌ ကိုကော်ပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးသည်။  
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများနှင့်လည်းကောင်း၊ အကအဖွဲ့မှ ကျောင်းသူလေးများနှင့်လည်းကောင်း၊ ဘင်ခရာအဖွဲ့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများနှင့်လည်းကောင်း၊ ပန်းဖွားအကအဖွဲ့မှ ကျောင်းသူလေးများနှင့်လည်းကောင်း၊

ဆရာ ဆရာမများနှင့်လည်းကောင်း စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်သည်။  
လှည့်လည်ကြည့်ရှု  
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ကျောင်းဆောင်သစ်အတွင်းရှိ စာသင်ခန်းများ၌ ပညာသင်ယူလျက်ရှိသည့် KG တန်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ ဆေးရောင်ခြယ်သန့်မှုနှင့် ကဗျာရွတ်ဆိုမှုများကို လည်းကောင်း၊ GRADE-1 မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ၏ ကဗျာရွတ်ဆိုမှုများကို လည်းကောင်း၊ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ စာပေလေ့လာ ဖတ်ရှုနေမှုများကို

လည်းကောင်း၊ GRADE-5 မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ ပညာသင်ယူနေမှုကို လည်းကောင်း၊ GRADE-3 နှင့် GRADE-2 တို့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ၏ ကဗျာရွတ်ဆိုမှုများကို လည်းကောင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။  
ယနေ့ဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း (ဘောဂဝတီ) စံပြု ကျောင်းဆောင်သစ်သည် နေပြည်တော် ဒက္ခိဏာခရိုင် ပျဉ်းမနားမြို့ ဘောဂဝတီရပ်ကွက်တွင်ရှိပြီး အကျယ်အဝန်း ၇ ဒဿမ ၈၅ ဧက ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသည့် R.C.C နှစ်ထပ် စံပြုကျောင်းဆောင်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် စာသင်ဆောင်သုံးဆောင်

ပါဝင်ကြောင်း။  
တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့  
နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ယခုကဲ့သို့သော အရည်အသွေးရှိသည့် ၁၆၈ ပေ၊ ၁၈၄ ပေ R.C.C နှစ်ထပ် မူလတန်းကျောင်းဆောင်များကို ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ၁၄ ခုနှင့် နေပြည်တော်အပါအဝင် ၁၅ နေရာတွင် ၁၅ ကျောင်းကို တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဆက်လက် တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဘင်ခရာအဖွဲ့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။





ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ "2020 Seed Fair" မျိုးစေ့ပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကျောပိုးမှ

၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနှင့်ပါ ပူးပေါင်း၍ ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပါကြောင်း။

လိုအပ်သောအရင်းအနှီးများ မတည်စိုက်ထုတ်

ထို့ပြင် တောင်သူလယ်သမားဦးရေ အချိုးအစားအများဆုံးရှိနေသည့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ရှုထောင့်စုံမှ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေ ကိုလည်း ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်က ပြဋ္ဌာန်းထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။ တောင်သူလယ်သမားဟုဆိုရာတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖြင့် အဓိကအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနေရာသူများပါရှိသကဲ့သို့ ယင်းလုပ်ငန်းများ အတွက် လိုအပ်သောအရင်းအနှီးများ မတည်စိုက်ထုတ်၍ အမြဲမပြတ် ကိုယ်တိုင်လုပ်ကိုင်သူ(သို့မဟုတ်) ကြီးကြပ်စီမံပေးသူများလည်း ပါဝင်ပါကြောင်း။ ထို့ပြင် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ပျိုးပင်၊ မျိုးစေ့ မျိုးနှင့် သားပေါက်များ ကိုယ်တိုင်ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများလည်း ပါဝင်ပါ ကြောင်း။

ထို့ကြောင့် တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများအတွက် ပျိုးပင်၊ မျိုးစေ့၊ မျိုး၊ သားပေါက်၊ မြေဩဇာ၊ ပိုးသတ်ဆေး၊ မွေးမြူရေးအစာနှင့် ဆေးဝါး စသည်တို့ကို အရည်အသွေးပြည့်မီ၍ ဈေးနှုန်း မှန်ကန်စွာရရှိစေရန်ကိုလည်း ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။ ထို့ပြင် ယင်းစုစည်းများသည် အာမခံချိန်စံညွှန်း ချွတ်ယွင်းမှု (သို့မဟုတ်) မကိုက်ညီမှုကြောင့် လယ်ယာထုတ်ကုန်များ ထိခိုက်ပျက်စီးခြင်း၊ အရင်းအနှီး နှစ်နာဆုံးရှုံးခြင်းများ ဖြစ်ခဲ့လျှင်လည်း တရားဥပဒေနှင့်အညီ စစ်ဆေးအရေးယူ ရန် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။ အဆိုပါကိစ္စအားလုံးကို ထိထိ ရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်ဆိုလျှင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနက တောင်သူလယ်သမားများအနေဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေအကြောင်းခြင်းရာ များကို သိရှိနားလည်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စားနပ် ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ အာဟာရပြည့်ဝရေး၊ အစားအစာ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးနှင့် တောင်သူလယ်သမားများ ဝင်ငွေတိုးတက်စေရေးတို့အတွက် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။ ထုတ်လုပ်ရရှိသည့် သီးနှံများသည် ပြည်တွင်းစားသုံးမှု ဖူလုံပြီး ပိုလျှံသည့် လယ်ယာထုတ်ကုန်များကို နိုင်ငံတကာ ဈေးကွက်သို့ ချိတ်ဆက်တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်း များနှင့် ကိုက်ညီပြည့်စုံစွာ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးခြင်းအပါအဝင် ထိန်းသိမ်း

သို့လှောင်ခြင်း၊ ခေတ်မီထုပ်ပိုးကိရိယာများဖြင့် ထုပ်ပိုး၍ ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးလုပ်ငန်းများကို တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ထိုသို့ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသအလိုက် ကောင်းစွာ စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းသည့် သီးနှံမျိုးအစားအမျိုးအစားအတွက် အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်း နှင့်ကိုက်ညီသော သီးနှံမျိုးစေ့များထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ပါကြောင်း။ “မျိုးစေ့မမှန် ပင်မသန်” ဆိုသည့်စကားအတိုင်း သီးနှံမျိုးစေ့မကောင်းလျှင် သီးနှံအထွက်နှုန်းလျော့နည်းပြီး တောင်သူလယ်သမား များ နှစ်နာဆုံးရှုံးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်က မျိုးစေ့ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားပေးနေခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။ ယခုဆိုလျှင် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူများအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၏ ထောက်ခံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားကုမ္ပဏီများသာမက နိုင်ငံခြားသားကုမ္ပဏီများပါ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ဆောင်ရွက်နိုင် ကြပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်

နိုင်ငံအကျိုး၊ တောင်သူလယ်သမားများအကျိုးကို ရှေးရှု၍ မျိုးစေ့ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ ပညာရှင်များနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ များက တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုအပြည့်ဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားကြ ရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။ သို့မှသာ ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း တောင်သူလယ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွားများကို မြှင့်တင်ပေးရာ ရောက်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ကွဲပြားခြားနားသည့်ဒေသ၊ ရေမြေ ရာသီဥတု အနေအထားအရ သီးနှံမျိုးပေါင်းများစွာကို မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ရန် အခြေအနေ ကောင်းများစွာ ရှိသည့်အတွက် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့် လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လိုအပ်သည့် ပြင်ဆင်မှု၊ ဖြေလျှော့မှု၊ ပံ့ပိုးကူညီမှုများကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဆိုလျှင် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်တင်ပို့သော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်လာ နိုင်ပါကြောင်း။ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ် တင်ပို့နိုင်လျှင် တောင်သူလယ်သမားများနှင့် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ပတ်သက်နေသည့် လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ သာမက နိုင်ငံတော်အတွက်ပါ များစွာအကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ထွန်းမည်ဖြစ်သည့် အတွက် မျိုးစေ့ကို နိုင်ငံခြားမှ တင်သွင်းဖြန့်ဖြူးခြင်းထက် ပြည်တွင်း၌ မျိုးစေ့ ထုတ်လုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်တွင်းလုံလောက်မှု ရှိရုံသာမက နိုင်ငံခြားသို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက်ပါ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက် သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း။

မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်နေကြသည့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိက ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့်လည်း တည်ဆဲဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်

အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ပြီး မိမိတို့၏ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းများ ရေရှည်တည်တံ့ စေရန်နှင့် စံချိန်စံညွှန်းနှင့် ကိုက်ညီ၍ ဒေသအလိုက်အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုရှိ သည့် အရည်အသွေးကောင်းမျိုးစေ့များ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးသွားကြရန်လည်း အထူးမှာကြားလိုပါကြောင်း။

ဆတက်ထမ်းပိုးထမ်းဆောင်

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဥပဒေပါ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ဦးဆောင်အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များတွင် အပါအဝင်ဖြစ်သော “တောင်သူလယ်သမားများ သွင်းအားစု(မျိုးစေ့)များကို လွယ်ကူအဆင်ပြေစွာ ရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ပံ့ပိုးကူညီစီမံဆောင်ရွက်ရန်” ဆိုသည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ မျိုးစေ့ပြပွဲများကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစ၍ ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခု “2020 Seed Fair” သည် တတိယ အကြိမ်မြောက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေမှသည် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်အဆင့်များအထိ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်သွားကြပြီး အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကတို့ နီးနီးကပ်ကပ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် မျိုးစေ့ ကဏ္ဍ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး တောင်သူလယ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွား မြှင့်တင်ပေးရေးကို ရည်မှန်း၍ ဆတက်ထမ်းပိုးထမ်းဆောင်ပေးကြပါဟု တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက ၂၀၂၀ မျိုးစေ့ပြပွဲ ကျင်းပသည့် ရည်ရွယ်ချက်များ၊ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အရည် အသွေးကောင်းသီးနှံမျိုးစေ့များ စဉ်ဆက်မပြတ် ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်သည့် စနစ်ကျ ပြီး မဟာဗျူဟာမြောက်သော နည်းလမ်းများဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းတစ်ရပ် တည်ဆောက်နိုင်ရေးကိစ္စများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် ဒုတိယသမ္မတသည် တက်ရောက်လာကြသူ များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ “2020 Seed Fair” မျိုးစေ့ပြပွဲတွင် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ကုမ္ပဏီများက ခင်းကျင်းပြသထားသည့် သီးနှံစိုက်ခင်းပြခန်း၊ မျိုးစေ့ပြခန်းများ၊ သစ်သီးဝလံပြခန်း၊ လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာ ပြခန်းများ၊ တောင်သူများအတွက် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာဆိုင်ရာ မိုလ်တိုင်းအပလီကေးရှင်းပြခန်း၊ သရုပ်ပြစိုက်ခင်းများနှင့် မျိုးစေ့အရည်အသွေး စစ်ဆေးခန်းတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ယနေ့ “2020 Seed Fair” မျိုးစေ့ပြပွဲတွင် ပြခန်းပေါင်း ၄၉ ခန်း၊ သီးနှံ ၂၅ မျိုးနှင့် မျိုးကွဲပေါင်း ၁၀၆ မျိုးပါဝင်သည့် သီးနှံစိုက်ခင်းများကို ခင်းကျင်းပြသ ထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းမှ

မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ပွဲထွက်လူစာရင်းကို အပြောင်း အလဲအချို့ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး မြို့ဖူး (ဂိုး)၊ အံရတနာဖြိုး၊ ချစ်ချစ်၊ ခင်မျိုးဝင်း၊ ဖြူဖြူဝင်း၊ ခင်မာလာထွန်း၊ ခင်မိမိထွန်း၊ ခင်မိုးဝေ၊ နုနု၊ ဝင်းသိင်္ဂီထွန်း၊ ရီရီဦးတို့ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး ထိုင်းအသင်းမှာလည်း ပွဲထွက်လူစာရင်းကို အပြောင်းအလဲအချို့ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ပွဲအစတွင် တိုက်စစ်အားပြုကစားခဲ့ပြီး ၁၈ မိနစ်တွင် မြန်မာအသင်း ဦးဆောင်ဂိုးရခဲ့ကာ ခင်မိုးဝေ ဖြတ်ပို့သည့်ဘောလုံးကို နုနုက ပိတ်သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အပြီးသတ် ရွေးချယ်

ပထမပိုင်းတွင် တစ်ဂိုးသာ သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့် မြန်မာအသင်းသည် ဒုတိယပိုင်းတွင် ထိုင်းအသင်း၏ ဖိအားပေးခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် ထိုင်းအသင်းက ချောပိုးရရန် ကြိုးစားလာပြီး ပထမပိုင်းထက် ကစားပုံ ပိုကောင်းလာသောကြောင့် မြန်မာအသင်း

ခံစစ်အားပြုကစားခဲ့ရသည်။ ၅၁ မိနစ်တွင် ထိုင်းအသင်း ချောပိုးပြန်ရခဲ့ ပြီး ပန်အမ်ဂန်က ခေါင်းတိုက်သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနောက်ပိုင်း တွင် ထိုင်းအသင်းက ပိုမိုကစားနိုင်သလို ဂိုးရနိုင်သည့်အခွင့်အရေး များစွာ ရရှိခဲ့သော်လည်း တိုင်ထိ၊ ဘားထိထွက်ခြင်း၊ မြန်မာဂိုးသမား မြို့ဖူး ကာကွယ်နိုင်ခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့် မြန်မာအသင်း ဂိုးထပ်မပေးရခြင်း ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် အိုလံပစ်ခြေစစ်ပွဲအတွက် အပြီးသတ် ရွေးချယ်ရန် ဒုတိယပိုင်းတွင် ကစားသမားအများအပြား အပြောင်းအလဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မြန်မာအသင်းနှင့် ထိုင်းအသင်းသည် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်နှင့် ၂၈ ရက်တို့က မန္တလေးမြို့၌ ခြေစမ်းပွဲ နှစ်ပွဲကစားခဲ့ရာ မြန်မာအသင်းသည် ပထမပွဲတွင် နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အရေးနိမ့်ခဲ့ပြီး ဒုတိယပွဲတွင် တစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။

သတင်း - ရှိုင်းထက်ဇော်  
ဓာတ်ပုံ - MFF



မြန်မာနှင့် ထိုင်းအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။



# ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ လီဆန်ဟွာအား ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော် သမ္မတအိမ်တော်သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံတို့အကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စ ရပ်များ၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့် ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူ အချင်းချင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုတိုးမြှင့်ရေး၊ ခရီးသွားကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် လူသားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့ထိပ်သီးအစည်းအဝေး သို့ မြန်မာအဆင့်မြှင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ပါဝင်တက်ရောက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးစိုးဟန်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များတက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ လီဆန်ဟွာအား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်သည် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စား လှယ် Ms. Christine Schraner Burgener အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

### အမြင်ချင်းဖလှယ်

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ပြန်လည် လက်ခံရေးနှင့် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည် နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေး ဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်မဟာဗျူဟာအကောင်အထည် ဖော်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ နေရပ်ပြန်လာသူများ အတွက် ကောင်းမွန်သည့်ပတ်ဝန်းကျင် ဖန်တီးရာ၌ မြန်မာ နိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂနှင့် အာဆီယံတို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နောက်ဆုံးဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှု

အခြေအနေများ၊ နိုင်ငံသားလျှောက်ထားမှုလုပ်ငန်းစဉ် ပိုမိုလျင်မြန်သွက်လက်လာစေရေးကိစ္စ၊ မကြာမီက မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ကော့ခံဘားသို့ သွားရောက်၍ နေရပ် စွန့်ခွာသူများနှင့် ထိတွေ့ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့မှုများအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြသည်။

ထို့အပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ကြားဖြတ်စီမံဆောင်ရွက်ချက်များ ချမှတ်ပေးရန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံးသို့ လျှောက်ထား ချက်နှင့်ပတ်သက်၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံးက ချမှတ် ခဲ့သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ်သဘောထားအမြင်နှင့် လွတ်လပ်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် (ICOE) ၏ အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာ၏ အကြံပြုချက်အရ တာဝန်ခံမှု ရှိရေးကိစ္စကို ပြည်တွင်းတရားစီရင်ရေးစနစ်ဖြင့် အစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကိုလည်း ရှင်းလင်းပြောကြား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများစီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေး တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများစီမံခန့်ခွဲရေးဗဟို ကော်မတီ၏ (၂၄)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

### ရှင်းလင်းတင်ပြ

အစည်းအဝေးတွင် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်း များစီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက အမှာစကားပြောကြားပြီး ဗဟို ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသက်နိုင်ဦး က မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများစီမံခန့်ခွဲခြင်းကိစ္စရပ် များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ယခင်အစိုးရကာလ မြေလွတ်၊ မြေလပ် နှင့် မြေရိုင်းများလုပ်ပိုင်ခွင့်လျှောက်ထားလာမှုများ၊ တိုင်း ဒေသကြီး မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေး ကော်မတီကို ၂၀၁၈ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေနှင့်အညီ ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းပေးရန် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီနှင့် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းများ စီမံ ခန့်ခွဲရေးကော်မတီတို့မှ တင်ပြလာမှုများ၊ သတ်မှတ်ပေး ထုတ်ကာလ လေးနှစ်သက်တမ်းကို တိုးမြှင့်ခွင့်ပြုပေးပါရန် လျှောက်ထားတင်ပြလာမှုများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင်က သဘောထားမှတ်ချက်တောင်းခံလာမှုများ၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများတွင် လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံး ပြုခွင့်လျှောက်ထားခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်လွှာစာတင်သွင်း ခြင်းကို မြေပြင်ကွင်းဆင်းစိစစ်ရန် သီးခြားအဖွဲ့ဖွဲ့စည်းခြင်း ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။



မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများလုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံး ပြုခွင့်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စည်းကမ်းချက်သတ်မှတ်ကာလ လေးနှစ်ပြည့်မြောက်ပြီးချိန်အထိ မြေပြင်အမှန်တကယ် စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်မှုမရှိသော လုပ်ကိုင်ခွင့်ချထားမြေများကို ခွင့်ပြုမိန့်ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းနိုင်ရေးနှင့် အမှန်တကယ် စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ထားသော မြေဧရိယာအပေါ် ခွင့်ပြု အမိန့်စာအသစ်ထုတ်ပေးနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်း

ဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီများက စိစစ်ပြီးတင်ပြလာမှုများအရ ယနေ့ ကျင်းပသည့် (၂၄)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးအထိ ပြန်လည်သိမ်းဆည်းနိုင်ခဲ့သည့် ဧရိယာ ပေါင်းမှာ ၁၅၅၀၀၄၈ ဧကရှိပြီး မြေပြင်ဆက်လက်စိစစ်ဆဲ ဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

# သွားမွေးသီးနှံများကို သတင်းအချက်အလက်မှန်လေ့လာစမ်းပြီးမှ ခူးဆွတ်ကြရန် သတိပေးချက်များ ထုတ်ပြန်

ချောင်းဦး ဇန်နဝါရီ ၂၈  
တရုတ်နိုင်ငံ ဝူဟန်မြို့တွင် အဆုတ်ရောင်ရောဂါဖြစ်ပွားနေသဖြင့် တစ်နယ်နှင့် တစ်နယ် သွားလာမှုများကို ကန့်သတ်ထားခြင်းကြောင့် ဈေးကွက်နည်းပါးနိုင် သဖြင့် တောင်သူများအနေဖြင့် သွားမွေးသီးနှံများကို သတင်းအချက်အလက် မှန်လေ့လာစမ်းပြီးမှ ခူးဆွတ်ကြရန် သတိပေးချက်များ ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဖရဲ့ သွားမွေး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့ရေးဌာနချုပ် များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလွင်ထံမှ သိရသည်။

“အခုအခြေအနေမှာ သီးနှံတွေကို တင်ပို့လို့ပေးမယ့် သူတို့ဆီမှာ တစ်နယ် နဲ့တစ်နယ် အသွားအလာတွေကို ပိတ်ထားတာဖြစ်တဲ့အတွက် အခက်အခဲဖြစ် နိုင်တယ်။ ရောဂါထိန်းချုပ်လို့ရသွားပြီ။ တစ်နယ်နဲ့တစ်နယ် ကူးလူးသွားလာလို့ ရပြီဆိုတာနဲ့ တောင်သူတွေကို အမြန်ဆုံးအသိပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခု အခြေအနေကတော့ သီးနှံတွေကို မလိုအပ်ဘဲ ခူးဆွတ်တာမျိုး မလုပ်ကြဖို့ လိုပါ တယ်”ဟု စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဖရဲ့ သွားမွေးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့ ရောင်းချသူများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလွင်က ပြောသည်။

တရုတ်နိုင်ငံဘက် သွားလာမှုအခက်အခဲများကြောင့် အသီးလှယ်မှုများ ကြန့်ကြာနိုင်ရာ ဖရဲ့ သွားမွေးရောင်းချသူများ ထိခိုက်နစ်နာနိုင်ခြင်းများ မဖြစ် ပေါ်စေရန် တရုတ်နိုင်ငံဘက်မှ အဆိုပါဒေသအား ရောဂါထိန်းချုပ်နိုင်ပြီး အခြေအနေတည်ငြိမ်သည်အထိ စောင့်ဆိုင်း၍သော်လည်းကောင်း၊ မိမိတို့စွဲစား များနှင့်ချိတ်ဆက်၍သော်လည်းကောင်း၊ သတင်းအချက်အလက်အမှန်များကို လေ့လာပြီးမှသာ ခူးဆွတ်တင်ပို့ကြရန် သတိပေးထားကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)



# ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးနယ်နိမိတ်အတွင်း စွန့်ပစ်အမှိုက်များ ပြုပြင်သန့်စင်သည့်

## စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရန် ပိုလန်နိုင်ငံအစိုးရထံမှ ODA ချေးငွေ ယူရိုသန်း ၅၀ ရယူရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့တွင် ပိုလန်နိုင်ငံအစိုးရထံမှ ODA ချေးငွေယူရိုသန်း ၅၀ ရယူရေးကိစ္စနှင့် ပြည်သူ့ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာ ပထမတွဲ(၁၆/၂၀၂၁) တို့အပေါ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့ထားသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးနယ်နိမိတ်အတွင်း စွန့်ပစ်အမှိုက်များ ပြုပြင်သန့်စင်သည့် စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ပိုလန်နိုင်ငံအစိုးရထံမှ ODA ချေးငွေ ယူရိုသန်း ၅၀ ရယူရေးကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၄)မှ ဦးမောင်မောင်အုန်းက ယခုဆွေးနွေးသည့် စက်မှုဇီဝနည်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုသည်မှာ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများကို အဆင့်ဆင့်လုပ်ဆောင်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် တူညီရာရွေးချယ်စုပေါင်းပြီး ဇီဝပုံစံအရ အောက်ဆီဂျင်မဲ့နည်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် မီးဖိုချောင်မှလည်းကောင်း၊ စက်ရုံများမှလည်းကောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှလည်းကောင်း ထွက်ရှိလာသည့် စွန့်ပစ်အမှိုက်များအတွက် ဒီဇိုင်းပြုတ်ထွင်ထားခြင်းဖြစ်သောကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အထူးသင့်လျော်သောနည်းပညာဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ODA ချေးငွေယူရိုသန်း ၅၀ ချေးငွေကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထောက်ခံပါကြောင်း အကြံပြုဆွေးနွေးသည်။

### လှိုင်သာယာထိန်းပင်အမှိုက်ပုံအပြင် ကျန်အမှိုက်တန်ချိန်များကိုလည်း ပြုပြင်သန့်စင်သည့် စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်စေလို၊ အမှိုက်သိမ်းယာဉ်များ လုံလောက်စွာဝယ်ယူဖြည့်တင်းပေးရန်လည်း လိုအပ်

ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအေးနိုင်က ပြည်သူများ အမှိုက်ပုံများကြောင့် အနံ့အသက်များ ဆိုးရွားနေခြင်း၊ ကျန်းမာရေးထိခိုက်နေခြင်းနှင့် မီးဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်နေခြင်းတို့ကြောင့် မိမိတို့တွင် တာဝန်မကင်းသကဲ့သို့ ခံစားရပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခုစီမံကိန်းအား အမြန်ဆုံးလျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပြီး လှိုင်သာယာထိန်းပင်အမှိုက်ပုံအပြင် ကျန်အမှိုက်တန်ချိန်များကိုလည်း ထပ်မံ ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ယခုစီမံကိန်းချေးငွေမှလည်းကောင်း၊ နောက်ထပ်စီမံကိန်းများတွင် ထည့်သွင်းရေးဆွဲလည်းကောင်း မရှိမဖြစ်လိုအပ်နေသော အမှိုက်သိမ်းယာဉ်များ လုံလောက်စွာဝယ်ယူဖြည့်တင်းပေးရန်လည်း လိုအပ်နေပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

တောင်ဥက္ကလာပမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစောနိုင်က ယခုစီမံကိန်းသည် ရန်ကုန်မြို့အတွက် ဆောင်ရွက်သင့်သောလုပ်ငန်းဖြစ်ပြီး လိုအပ်နေသည့်လုပ်ငန်းတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းအတွက် မြေဧက (၁၀)ဧက ခန့်လိုအပ်မည်ဟု သိရှိရပါကြောင်း၊ မြေဧကကျယ်ဝန်းစွာရှိစေရန်မှာ မြို့နယ်များအတွက် အရေးကြီးသည့် လိုအပ်ချက်ဖြစ်ပြီး မြေဧကကျယ်ဝန်းစွာရှိမည်ဆိုပါက လက်ရှိနေထိုင်သူများအတွက် ယခုကဲ့သို့ အမှိုက်သန့်စင်သည့် စီမံကိန်း၊ ရေပေးဝေရေး စီမံကိန်းများ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ်ထားသည့်ကာလအတွင်းတွင် ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်မှာလည်း အရေးကြီးသည့်အချက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပိုလန်နိုင်ငံချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပြီး (၃) နှစ်ကြာမည့် အမှိုက်သန့်စင်စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ပြီးစီးမှုအခြေအနေကို နှစ်အလိုက်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်ပြရန်လိုအပ်ပါကြောင်းနှင့် ယခုစီမံကိန်းသည် ရန်ကုန်မြို့အတွက် မဖြစ်မနေလိုအပ်နေသောကြောင့် ထောက်ခံပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ ဦးရဲမြင့်စိုး၊ လှိုင်သာယာမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းမင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးသန်းစိုး(ခေါ်)သန်းစိုး(ဘောဂဗေဒ)၊ အင်းစိန်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမောင်မောင်ဦး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဦးအေးဗိုလ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂)မှ ဦးကျော်နိုင်၊ မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးမျိုးဝင်း၊ ချောက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘိုကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသ



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၄)မှ ဦးမောင်မောင်အုန်း



ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအေးနိုင်



တောင်ဥက္ကလာပမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစောနိုင်



တပ်မတော်သား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးဇော်ဖြိုး



မင်းဘူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းဝင်း



ပုလဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်

ကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဒေါက်တာဝင်းမြင့်တို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံးမှ ပေးပို့သော ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလမှ စက်တင်ဘာလအထိ ၆ လအတွက် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်အစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာပထမတွဲ(၁၆/၂၀၂၁) အပေါ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

တပ်မတော်သား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးဇော်ဖြိုးက သုံးငွေများ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် လုပ်ငန်းများအချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုမရှိခြင်း၊ ပိုလျှံငွေ

များစွာ ပြန်လည်အပ်နှံခြင်းများကြောင့် အမှန်တကယ်သုံးသင့်သုံးထိုက်သောနေရာတွင် မသုံးလိုက်ခြင်းများကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ထိရောက်ကောင်းမွန်သည့် အရအသုံးခန့်မှန်းခြေစာရင်းဖြစ်စေရန်အတွက် ရေးဆွဲစဉ်နှင့် အမှန်တကယ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဗဟိုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့အကြား ထိရောက်သည့် ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုရှိရန် လိုအပ်ပါကြောင်း အကြံပြုဆွေးနွေးသည်။

### ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးအတွက် အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးချေးငွေလုပ်ငန်းကို China Exim Bank မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၄၀၀ ချေးယူထား

မင်းဘူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းဝင်းက အစီရင်ခံစာ၏ အပိုဒ် ၃၄၄ တွင် သမဝါယမဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးအတွက် အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးချေးငွေလုပ်ငန်းကို China Exim Bank မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၄၀၀ ချေးယူထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ချေးယူရာတွင် အတိုးနှုန်းအနေဖြင့် ၄ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိပြီး သမဝါယမအသင်းအဆင့်ဆင့်မှ အသင်းသားတောင်သူများကို ချေးသည့်အခါတွင် အတိုးနှုန်းအနေဖြင့် ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်ပြီး ထုတ်ချေးထားသည့်အတွက် အမှန်တကယ် တောင်သူများ အတိုးနှုန်းမသက်သာဘဲ ဗဟိုသမဝါယမအသင်းသာလျှင် သင့်တင့်မျှတသည့် အတိုးကိုရရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် သမဝါယမအသင်းထုတ်ချေးငွေနှင့်ပတ်သက်၍ မူလရည်ရွယ်ထားသည့်အတိုင်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချနိုင်ရေးအတွက် အတိုးနှုန်းကွာဟမှုများဘဲ သက်သာသောအတိုးနှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေးပေးရန် ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် ရသင့်ရထိုက်သော အခွန်ငွေများကို အချိန်မီရရှိနိုင်ရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ပုလဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်က စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၏ အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည့်အတိုင်း မှတ်သားရသည်မှာ ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် မညီညွတ်ခြင်း၊ အသုံးစရိတ်မူဝါဒများကို လိုက်နာမှုမရှိခြင်း၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ ကြေးမြီများဖြင့်ဆောင်ရွက်မည့် အသုံးစရိတ်များကို မူလရည်ရွယ်ချက်အတိုင်း မသုံးစွဲနိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်က ရရှိနေသည့် အခွန်အခကြေးမြီဒဏ်ကြေးများကို နှစ်ရှည်လများကောက်ခံရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊ အရအသုံးခန့်မှန်းခြေများကို အနီးစပ်ဆုံးဖြစ်စေရန် မလျာထားနိုင်သည့်အတွက် အလိုအပ်များဖြစ်နေခြင်း၊ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုအားနည်း၍ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေများ လေလွင့်ဆုံးရှုံးစေခြင်း စသည့် ပြုပြင်စရာ၊ သင်ခန်းစာယူစရာ၊ အမြန်ကုစားရန်လိုအပ်သည်များကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးစီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ချို့ယွင်းချက်၊ အားနည်းချက်များကို တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုအပြည့်ဖြင့် အမြန်ဆုံးပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်ရန် ယခုအချိန်သည် အရေးကြီးနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အလားတူပြဿနာများ၊ ချို့ယွင်းအားနည်းချက်များရှိနေဆဲ မဖြစ်စေရန် ချေဖျက်ကျော်လွှားနိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းအစီရင်ခံစာ ပထမတွဲ (၁၆/၂၀၂၁) အပေါ် တပ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး မိုးကျော်၊ ချောက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘိုကြီး၊ ဒဂုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာတာသက်ခိုင်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ပုင့်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းထွန်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးလှသန်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂)မှ ဦးခင်မျိုးဝင်း၊ လှိုင်လင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်မောင်သီ၊ ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၆)မှ ဦးကျင့်ခန့်ပေါင်၊ အိမ်မဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်သန္တာနှင့် ကရင်ပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ နော်ခရစ္စထွန်း(ခေါ်)ဒေါက်တာအားကာမိုးတို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ရဲသွင်၊ အေးအေးသန်း (သတင်းစဉ်)

### တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်သူလုပ်ငန်းရှင်များအား အသိပေးနှိုးဆော်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
တိုင်းရင်းဆေးဝါး ထုတ်လုပ်သူလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်နှင့် ထုတ်လုပ်ခွင့်လိုင်စင်များ/ အထွေထွေကိစ္စရပ်များ လျှောက်ထားခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်ချက်အကြောင်းကြားစာများ၊ ခွင့်ပြုကြော်ငြာစာများအား တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန ဝက်ဘ်ဆိုက်ဖြစ်သော www.dtm.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်ထားကြောင်း တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### ကျေးရွာ ၇၀၀ ကျော် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး ထပ်မံတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်မည်

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၂၀  
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၇၂၀ ကို အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးစီမံကိန်း(NEP)ဖြင့် ကျေးရွာ ၅၅၈ ရွာနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် ကျေးရွာ ၁၆၂ ရွာကို လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းမှ သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာစုစုပေါင်း ၅၉၈၅ ရွာအနက် ကျေးရွာ ၂၃၇၈ ရွာကို နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကျေးရွာ ၂၈၅၅ ရွာကို ဆိုလာ၊ အသေးစားရေအားလျှပ်စစ်၊ ဒီဇယ်နှင့် ဇီဝ/ စပါးခွဲစနစ်များ

ဖြင့်လည်းကောင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသည်။  
ထို့ပြင် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အားရရှိရန် ကျန်ရှိနေသည့် မော်လိုက်၊ ဖောင်းပြင်၊ မြို့သစ်၊ ခမ်းပတ်၊ ခန္တီး၊ ဟုမ္မလင်း၊ ရွှေပြည်အေး၊ မိုပိုင်လွတ်၊ ထန်ပါခွေ၊ ဆွမ္မရာ၊ ပန်ဆောင်နှင့် ဒုံဟီးမြို့နယ်တို့ကို ဒီဇယ်ဓာတ်အားပေးစနစ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ လဟယ်၊ လေရိုးနှင့် နန်းယွန်းမြို့နယ်တို့ကို အသေးစားရေအားလျှပ်စစ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသည်။

မွေးကြူဇင်



# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင် အမေရိကန်သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်သည် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အမေရိကန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ စကော့အလန်မာရှယ်နှင့် အဖွဲ့



အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ရှိ ရုံးအမှတ်(၅) ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၊ ဆိပ်ကမ်း အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် ရထားပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အကူအညီပေးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒနှင့် ဥပဒေရေးဆွဲရေးတို့တွင် နည်းပညာ အတွေ့အကြုံများ ဖလှယ်ရေးကိစ္စရပ် များနှင့် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နိုင်မည့် အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့် တာချီလိတ်ခရိုင် ကျိုင်းလပ်မြို့ဒေသခံများအား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်သည် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် တာချီလိတ် ခရိုင် ကျိုင်းလပ်မြို့ရှိ လိုဏ်ဂူရှင် ဘုရားကြီးကျောင်း၌ ဒေသခံပြည်သူ များ၊ ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များအား တွေ့ဆုံသည်။



လိုအပ်သည်များ ပံ့ပိုးရန် တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကျိုင်းလပ်ဒေသသို့ လာရောက်ရခြင်း မှာ ဒေသနေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိစေရန်၊ ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်များ ကို သိရှိနိုင်ရန်နှင့် လိုအပ်သည်များကို ပံ့ပိုးပေးသွားရန်အတွက် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများ ပပျောက်အောင်လည်း ဒေသခံပြည်သူ များ၊ ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များက လည်း ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့အား တာချီလိတ်မြို့ မယ်ယန်း ကုန်သွယ်ရေးစခန်းတာဝန်ခံဦးဝင်းလွင် က ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နေမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တက်ရောက်လာကြသော ကုန်သည် လုပ်ငန်းရှင်များက မိမိတို့လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များအား တင်ပြကြရာ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည် ဆွေးနွေးကာ သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပေးသည်။

“တင်မြှင့်ရီ”သစ်အချောထည်စက်ရုံ သို့ရောက်ရှိရာ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးအောင်သိန်းနိုင်က သစ်အချောထည် လုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များမှာကြားပြီး စက်ရုံ အတွင်း သစ်အချောထည်ပြုလုပ်မှုတို့ အား လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် တာချီလိတ်မြို့ ဆန်ဘိုင်းရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမတွင် ကျင်းပသော မြန်မာနိုင်ငံသားဘဏ် ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်သည်။

ရှေးဦးစွာ ဘဏ်အဆောက်အအုံ အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သန်းမြင့်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်မောင်တင့်၊ မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတိုးအောင်မြင့်၊ စစ်ဗျူဟာအဖွဲ့ အခြေချတာချီလိတ်(စစ်ဗျူဟာမှူး) ဗိုလ်မှူးကြီး သော်ဇင်ဦး၊ အာခါ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ နာယက ဦးမင်းညို၊ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာန ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်နိုင်၊ တာချီလိတ် မြို့မိ မြို့ဖ ဦးကြည်မြင့် တို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ဘဏ်ဆိုင်ဘုတ်အားအဖွဲ့နံ့သာရည် များ ပက်ဖျန်းပေးကာ ဘဏ်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ဒေသခံများက လိုအပ်ချက် များအားတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက သက်ဆိုင်ရာ ဌာနဆိုင်ရာ များနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ လိုဏ်ဂူရှင်ဘုရားကြီး ကျောင်းတိုက်သို့ သွားရောက်၍ ဆရာတော်ဦးဌိတိပညာထံ လှူဖွယ် ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့်အဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့ မယ်ယန်း ကုန်သွယ်ရေးစခန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး အစည်းအဝေးခန်းမတွင် OSS အဖွဲ့ဝင် များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ကုန်သည် လုပ်ငန်းရှင်များအား တွေ့ဆုံ၍ ကုန်သွယ်မှုလျင်မြန်ချောမွေ့ စေရေးအတွက် OSS အဖွဲ့များက ပိုင်းဝန်းကူညီပေးကြရန် လိုအပ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ညနေပိုင်းတွင် တာချီလိတ်မြို့ ဝမ်းလုံ ကျေးရွာအုပ်စု လွယ်စတုံရွာရှိ

# ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း BBC Media Action မှ တာဝန်ရှိသူများအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းသည် BBC Media Action မှ တာဝန်ရှိသူများအား ယနေ့ညနေ ၃ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။



တွေ့ဆုံစဉ် BBC Media Action ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အစီအစဉ် များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ ကြသည်။ သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ဆိုသည်မှာ

- ❖ တစ်မြေတည်း နေ တစ်ရေတည်း သုံး ဒို့အားလုံး “မြန်မာ”ဆိုတဲ့စိတ် . . .။
- ❖ အညာ အကြေ တောင်ပေါ် မြေပြန့် နေရာဒေသ မခွဲ တစ်သားတည်း ဆိုတဲ့စိတ် . . .။
- ❖ မရှိအတူ ရှိအတူ အေးအတူ ပူအမျှ အတူတကွ လက်တွဲ တစ်သွေးတည်း ဆိုတဲ့စိတ် . . .။
- ❖ ကိုယ့်အမျိုး ကိုယ့်ဘာသာ ကိုယ့်ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု စံပြု ဂုဏ်ယူတတ်တဲ့စိတ် . . .။
- ❖ နိုင်ငံ့အရေး၊ သားချင်းအရေး အရေးပေါ်တိုင်း၊ တုံ့မဆိုင်းဘဲ “ဒိုင်း”နယ် ရန်တား၊ “စား”နယ် ရန်ရှင်း စောင့်ရှောက်ခြင်းနဲ့ သွေးရင်းပီသတဲ့စိတ် . . .။
- ❖ ဥလည်း မကွဲ၊ သိုက်လည်း မပျက် တွဲလက်ခိုင်မာ၊ ချစ်ကြည်စွာနဲ့ မြန်မာ ဒို့ပြည်၊ အခွန်ရှည်အောင် ရည်ဆောင် ကြိုးပမ်းလိုတဲ့စိတ် . . .။
- ❖ တစ်အူထုံဆင်း၊ ညီနောင်ရင်းကြား “တရားမျှတ လွတ်လပ်ခြင်း ခွင့်တူညီမျှ ချစ်ကြည်ခြင်း များလှခပ်သိမ်း ငြိမ်းချမ်းခြင်း” ကောင်းခြင်းဖြာဖြာ၊ မင်္ဂလာနဲ့ မြန်မာပြည်ကြီး၊ ခွဲထည်ဟီးအောင် ပေါင်းစည်းလုပ်ဆောင်လိုတဲ့စိတ် . . .။
- ❖ အို . . . နောင်ညီငဲ့ “ပြည်ထောင်စုသား၊ အသိတရားဖြင့် ပြည်ထောင်စုသွေး၊ အပြည့်မွေးလျက် ပြည်ထောင်စုစိတ်၊ ပြည့်လှုံဖိတ်” ကာ အတိတ် ပစ္စုပ္ပန် အနာဂတ်၊ ဖြောင့်ဖြူးလတ်အောင် တတ်သည့်ပညာ၊ သာသည့်စွမ်းရည် အလီလီဖြင့် ပြည်မြန်မာကြီး၊ ရှေ့ခရီးကို စုစည်းသယ်ပိုး နိုင်စေသော်ဝံ။ မြင့်မြတ်မြန်မာ နိုင်ငံတော်။ ကမ္ဘာအရှည် တည်စေသော်ဝံ။ ။

မျိုးမြတ်မြတ်မြင့်မောင် (၇၃ နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုလျက်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ဩစတြေးလျနိုင်ငံ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ်ညွှန်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ဩစတြေးလျနိုင်ငံ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ညွှန်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ M Gallery Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်  
ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံတော် သီချင်းနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ နိုင်ငံတော်သီချင်းတို့ဖြင့် အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်သည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စ အင်ဒရီရာ ဖော့ခ်နာနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးတို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများ ပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် ဒေါ်စန်းစန်းယု၊ သံအမတ်ကြီး မစ္စ အင်ဒရီရာ ဖော့ခ်နာ တို့သည် အခမ်းအနားသို့

တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် ဒေါ်စန်းစန်းယု၊ သံအမတ်ကြီးတို့သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာကို အတူတကွသုံးဆောင်ကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးသောင်းထွန်း၊ ဦးကျော်တင်၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဦးသိန်းဆွေ၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဦးဟန်ဇော်နှင့် ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ပြည်ထောင်စုရွှေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးမြင့်နိုင်နှင့် ဦးမြင့်အောင်၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မြင့်မော်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ



ဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်မြင့်နှင့် ဦးအောင်လှထွန်း၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ သံတမန်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကောင်အထည်ဖော်ရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲ(အခြေခံပညာကဏ္ဍ) ဒုတိယပိုင်းအစီအစဉ် ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (အခြေခံပညာကဏ္ဍ) ဒုတိယပိုင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် မြန်မာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2)ခန်းမ၌ အစီအစဉ်အတိုင်း ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

ပိုမိုအားကောင်းအောင်

ရှေးဦးစွာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက အမျိုးသား ပညာရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်းအရ အခြေခံပညာကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အားကောင်းမှုများကို ပိုမိုအားကောင်းအောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် အခက်အခဲများ၊ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ချက်များကို ပြန်လည်စိစစ်ပြီး ယခုလက်ရှိအခြေအနေတွင် မည်သို့ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အနာဂတ်တွင် မည်သို့ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်မည်တို့ကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ကြမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို မူဝါဒများ၊ ဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ဗျူဟာ၊ မဟာဗျူဟာများဖြင့် စနစ်တကျ ခိုင်ခိုင်မာမာ တည်ဆောက်၍ ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ နှစ်ပေါင်းများစွာ အားနည်းခဲ့သည့် ပညာရေးကဏ္ဍ ပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲ ဆောင်ရွက်ကြရာတွင် လိုအပ်ချက်များအားလုံးကို အလွယ်တကူဖြင့်



ချက်ချင်းပြီးပြည့်စုံနိုင်မည် မဟုတ်သော်လည်း လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် အညီ စနစ်တကျ တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ကြမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွက် အားထားရမည့် အနာဂတ်လူငယ်များကို လူသားကောင်းများ ဖြစ်အောင်၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်အောင်၊ တာဝန်ယူတာဝန်ခံ ဆောင်ရွက်တတ်အောင်၊ ဆန်းသစ်တီထွင် ဖန်တီးနိုင်စွမ်းရှိအောင် ရည်ရွယ်ချက်ထား၍ ပြုစုပေးဆောင်ပေးနေပါကြောင်း၊ ယခုကျင်းပသည့် နှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် အပြုသဘောဆောင်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် အားသာချက် အားနည်းချက်များကို ညှိညှိနှိုင်းနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်လှပအောင်ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ပြုစုပေးဆောင် မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် အားလုံးညီညွတ်ညွတ် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

ဦးသန်းစိုးအောင်က သင်ကြားသင်ယူမှု တိုးတက်ရေးအတွက် ရုပ်ပုံဝန်းကျင်ကောင်း တစ်ခု ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ရေးစာတမ်းကို လည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး(သင်ကြား) ဒေါ်ချိုချိုဝင်းက လုပ်ငန်းအခြေပြု လေ့လာသင်ယူခြင်းကို ထိရောက်စွာ လက်တွေ့ဆောင်ရွက်နိုင်မှုအပေါ် လုပ်ဆောင်မှုအခြေပြုအကဲဖြတ် ဆန်းစစ်နိုင်ရေးစာတမ်းကို လည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာ ဦးစီးဌာန ပညာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း ကျောင်း (ရန်ကုန်)မှ ဒုတိယကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါ်နော်သီသီထူးက ထိရောက်သော ပညာရေး စီမံခန့်ခွဲမှုဖြစ်စေရန် ပညာရေးစီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းကျောင်း၏ အရည်အသွေးမြှင့်တင် ရေးစာတမ်းကိုလည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာ ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ပညာဌာန) မှ ဦးခင်မောင်ကျော်က စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နိုင်မှုအခြေအနေ စာတမ်းများကိုလည်းကောင်း ဖတ်ကြားတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ဆွေးနွေးပွဲစာတမ်းများကို အဖွဲ့ငယ်အလိုက် ဆွေးနွေးကြပြီး အဖွဲ့ငယ် အသီးသီးက ပြန်လည်တင်ပြကြကာ ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းမှုများကို စုစည်း၍ မှတ်တမ်းတင်သည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ (အခြေခံပညာကဏ္ဍ) အား ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် အထိ ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အမျိုးသမီးများ၏ ဘဝတစ်လျှောက်အတွေ့အကြုံများဆိုင်ရာ လေ့လာမှုစစ်တမ်းနည်းပညာကော်မတီ၏ ပထမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၁/ ၂၀၂၀) ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
အမျိုးသမီးများ၏ ဘဝတစ်လျှောက် အတွေ့အကြုံများ ဆိုင်ရာ လေ့လာမှုစစ်တမ်းနည်းပညာကော်မတီ၏ ပထမ အကြိမ် အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ Horizon Lake View ဟိုတယ်၌ ကျင်းပ သည်။

အခမ်းအနားတွင် အမျိုးသမီးများ၏ဘဝတစ်လျှောက် အတွေ့အကြုံများဆိုင်ရာ လေ့လာမှုစစ်တမ်းနည်းပညာ ကော်မတီဝင်ကြီးတို့က လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင် က စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင် (SDG) အမှတ်စဉ်(၅) ပါ အညွှန်းကိန်းများအား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေသည့် အချက်အလက်များ ကို ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်၊ အမျိုးသမီးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၃-၂၀၂၂) အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုတွင် အထောက် အကူပြုသည့် အချက်အလက်များရရှိနိုင်ရန်အတွက် ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံအဆင့်လေ့လာမှု စစ်တမ်းအား ပြုလုပ်ရခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဤလေ့လာမှုစစ်တမ်းကို လူမှုဝန်ထမ်း ဦးစီးဌာနနှင့် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့တို့၏ စီမံကြီးကြပ်မှု၊ ကုလသမဂ္ဂ



လူဦးရေရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (UNFPA) ၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုနှင့် နည်းပညာကော်မတီဝင်များ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် အကောင် အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းစဉ်ကာလအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

လေ့လာမှုစစ်တမ်းအတွက် ကိန်းဂဏန်းအရေအတွက် ပိုင်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ အကြောင်းအရာများကို ထိထိဝင်ဝင်လေ့လာနိုင်သည့် အရည်အသွေးပိုင်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ကောက်ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အိမ်ထောင်စု (၅၀၀၀)ခန့်ထဲမှ အသက် (၁၅)နှစ်နှင့် (၆၄) နှစ်အတွင်းရှိ အမျိုးသမီးများအား တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အားလုံးတွင် စစ်တမ်းကောက်ယူသွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ယင်းအချက်အလက်များကို အခြေခံပြီး ကျား၊ မ ရေးရာ တုံ့ပြန်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ ဘတ်ဂျက်နှင့် မူဝါဒ ရေးဆွဲခြင်း၊ အမျိုးသမီးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်မဟာဗျူဟာ စီမံကိန်းအစီအစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းများအတွက် ထိရောက်၍ စနစ်ကျသော လုပ်ငန်းစနစ်များကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည်

ဖြစ်သောကြောင့် သုတေသနစစ်တမ်းအတွက် သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍများမှ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုကြောင်း၊ လက်ရှိတွင် အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက် မှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေ(မူကြမ်း)သည် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ တင်ပြထားပြီးဖြစ်သည့်အတွက် မကြာမီ ထွက်ပေါ်လာတော့မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတွက် ယခု အမျိုးသမီးများ၏ ဘဝတစ်လျှောက် အတွေ့အကြုံများ ဆိုင်ရာ လေ့လာမှုစစ်တမ်းသည် အဆိုပါဥပဒေနှင့်လည်း ချိတ်ဆက်ရန်လိုလိုကြောင်း၊ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ယခုစစ်တမ်းအတွက် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ထိထိဝင်ဝင် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်လိုလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဩစတြေးလျ သံအမတ် ကြီးက အမှာစကားပြောကြားခြင်း၊ UNFPA မှ Country Representative က အမှာစကားပြောကြားခြင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က အမျိုးသမီး များ၏ ဘဝတစ်လျှောက်အတွေ့အကြုံများဆိုင်ရာ လေ့လာ မှုစစ်တမ်းနည်းပညာကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများအား ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခြင်း၊ UNFPA နှင့် ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်တို့က အမျိုးသမီးများ၏ ဘဝတစ်လျှောက် အတွေ့အကြုံများဆိုင်ရာ လေ့လာမှုစစ်တမ်း၏ ရည်ရွယ် ချက်၊ စည်းမျဉ်းများနှင့် သုတေသနမေးခွန်းပုံစံများအား ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး တက်ရောက်လာသူများက ပိုင်းဝန်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



# လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာဗဟိုကော်မတီ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၀) ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၀)ကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက် အစည်းအဝေးတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက ဝန်ကြီး ဌာနမှ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လူနာဘေးကင်း လုံခြုံမှု (Patient Safety) ကိစ္စရပ်များအတွက် လုပ်ငန်း မဟာဗျူဟာများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ယခုအစည်းအဝေးသည် အရေးကြီးပါကြောင်း။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO) က လူနာဘေးကင်း လုံခြုံမှုကိစ္စရပ်လုပ်ငန်းစဉ်များ၏ အရေးကြီးမှုကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ များ အလေးအနက်ထားဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် (၂၀၁၉) ခုနှစ် မေလတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးညီလာခံ တွင် WHA (72.6) ဖြင့် သန့်ရှင်းရေးအတွက် အတည်ပြုခဲ့ပါ ကြောင်း။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးများ တက်ရောက်သည့် လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှု ဆိုင်ရာ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများကိုလည်း ကျင်းပခဲ့ပါ ကြောင်း။ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း လူနာဘေးကင်း လုံခြုံမှုဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ နှစ်ကြိမ် ကျင်းပခဲ့ပြီး အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲမှ ထွက်ပေါ်လာသော ဆွေးနွေး အကြံပြုချက် ၂၀ ကိုလည်း ဦးစားပေးဆောင်ရွက် သတ်မှတ်

၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ယခု ဗဟိုကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းကော်မတီများလည်း ဆက်လက်ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက် သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များသည် ကြီးမားကျယ်ပြန့်ပြီး လူနာ၏ရောဂါ ရာဇဝင်ကို မေးမြန်းခြင်း၊ ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ ဓာတ်ခွဲ၊ ဓာတ်မှန်စစ်ဆေးခြင်း၊ ကုသမှုပေးခြင်းတို့မှ သက်သာ ပျောက်ကင်းသည်အထိ ပါဝင်ပါကြောင်း။

လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆေး တက္ကသိုလ်များ၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်များ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ဆေးဝါးတက္ကသိုလ် များ၊ သူနာပြုတက္ကသိုလ်များ၊ သူနာပြုနှင့် သားဖွားသင်တန်း ကျောင်းများ၏ ဘွဲ့ကြိုနှင့် ဘွဲ့လွန်သင်တန်းများတွင် ထည့်သွင်းသင်ကြားသွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

### ပြုစုခြင်းနှင့် မွမ်းမံပြင်ဆင်ခြင်း

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ထုတ်ဝေထားသော လူနာ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ စာအုပ်များတွင် ပါဝင်သော အချက်အလက်များကိုလည်း မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အခြေအနေ အရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီစွာ မွမ်းမံ၍ အသုံးပြုဆောင်ရွက်စေ လိုပါကြောင်း၊ လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်း လမ်းညွှန်များ၊ စံလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကိုလည်း ပြုစုခြင်း နှင့် မွမ်းမံပြင်ဆင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ဝန်ကြီးဌာနရှိ ဆေးရုံများ၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ၊ သွေးလျှ ဘဏ်များ စသည်တို့တွင် လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ



လက်ရှိအခြေအနေများကို အသုံးပြုသောနည်းပညာလုပ် ဆန်းစစ်ကာ ပိုမိုကောင်းမွန်စေရေးဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆေးဝါးနှင့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများ၊ ကုသမှုနည်းစနစ်များ ပိုမိုတိုးတက်ပြောင်းလဲလာသည် နှင့်အညီ လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှုကိစ္စရပ်များသည်လည်း ပြောင်းလဲလာပါကြောင်း။

လူနာဘေးကင်းလုံခြုံရေးကိစ္စရပ်လုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်သည့်အခါ မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်းရှိ ဆေးပညာ ဘာသာရပ်အဖွဲ့များ၊ ဆေးနှင့် ဆေးနည်းပညာအဖွဲ့အစည်းများ အားလုံးတို့နှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ကုသရေး) ဒေါက်တာသီတာလှက လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှု

ဆိုင်ရာဗဟိုကော်မတီ၏ လက်ရှိဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများ၊ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သင်ကြားရေး) ဒေါက်တာတင်ထွန်း က ဆေးနှင့် ဆေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများ အတွက် လူနာဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ သင်ရိုးများရေးဆွဲ နေမှုအခြေအနေ၊ အမျိုးသားသွေးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသီတာအောင်က သွေးသွင်းကုသမှု လုံခြုံစိတ်ချရေးကိစ္စရပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာခင်ချစ်က ဆေးဝါးများ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းစွာ သုံးစွဲရရှိနိုင်စေရေး စသည့်အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသော ဗဟိုကော်မတီဝင်များက ဆွေးနွေးအကြံပြုမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် နှာခေါင်းစည်းများ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးဌာနမှ လက်ထောက်အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ နီဗယ် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်(2019-nCoV) ကြောင့် နှာခေါင်းစည်းများ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာ ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ကြီးဈေးရှိ နှာခေါင်းစည်းရောင်းချသူများထံမှ သိရ သည်။



“ဈေးတွေက နှစ်ဆနီးပါးတက်လာတယ်။ တစ်ဆိုင်နဲ့တစ်ဆိုင် ဈေးနှုန်းက မတူဘူး။ ဒါတောင် ဝယ်တဲ့သူတွေက အများကြီးပဲ။ တစ်ခါသုံးတွေဆို ကျွန်တို့ဆိုင်မှာ ပြတ်သွား ပြီ။ ကျွန်တို့ကိုယ်တိုင်တောင် ပြန်ဝယ်လို့မရ တော့ဘူး။ ကုန်သည်က ဖုန်းတောင်ပိတ်ထား တယ်” ဟု သုခအာရောဂျီ မြန်မာဆေးဆိုင် ပိုင်ရှင် မအေးမြတ်မွန်က ပြောသည်။  
အဆိုပါနှာခေါင်းစည်းများမှာ အမျိုးအစား ကွဲပြားလျက်ရှိပြီး ဈေးနှုန်းများအနေဖြင့် ယခင် ၉၅ ကျပ်တန်မှ ကျပ် ၂၀၀ ဝန်းကျင်အထိ လည်းကောင်း၊ ကျပ် ၂၀၀ တန်ဖိုးရှိ နှာခေါင်း စည်းမှာ ကျပ် ၄၀၀ ဝန်းကျင်အထိလည်းကောင်း၊

တစ်ခါသုံးနှာခေါင်းစည်းမှာ ကျပ် ၃၀ မှ ကျပ် ၁၀၀ ဝန်းကျင်အထိလည်းကောင်း ဈေးနှုန်း များ မြင့်တက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
“တချို့ဆေးဆိုင်တွေဆို လူတစ်ယောက် ကို သုံးခုနှုန်းပဲရောင်းတယ်”ဟု ဈေးဝယ်သူ အမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြောသည်။  
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်နှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာ ပြည်သူများအကြား စိုးရိမ်မှုမြင့်တက်လာပြီး နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်သူများ ပိုမိုများပြားလာ ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ ဇာနည်မောင်

## မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ နှစ်ဦး ရောက်ရှိသည်ဟုသောသတင်းမှာ ကောလဟာလသာဖြစ်

မူဆယ် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ နှစ်ဦး ရောက်ရှိနေသည်ဟုသောသတင်းသည် သတင်းမှားသာဖြစ်ကြောင်း မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ သိရသည်။ အဆိုပါ လူနာနှစ်ဦးသည် သာမန်ဖျားနာသူများသာဖြစ်ပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် တရုတ်နိုင်ငံဘက်မှ မူဆယ်မြို့သို့ ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်သည်။  
အဆိုပါလူနာနှစ်ဦးမှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရခြင်းမဟုတ်ဘဲ သာမန်ဖျားနာခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း မူဆယ်မြို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းကျော်သိန်းက ပြောကြားသည်။  
“ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်မှာ နယ်စပ်ဂိတ်ကနေ မြန်မာနိုင်ငံဘက်ကို ပြန်ဝင်လာတဲ့သူတွေထဲ မှာ အဖျားရှိတဲ့ လူနာနှစ်ယောက်တွေတယ်။ အဖျားရှိတဲ့ လူနာနှစ်ယောက်ကလည်း မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံမှာ ပြန်စစ်ကြည့်တဲ့အချိန်မှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရတဲ့ လက္ခဏာ မပေါ်ဘူး။ သူကသာမန်အဖျားလောကပ်ဆို့တော့ ဒါကို မူဆယ်မြို့ ကျန်းမာရေးဌာနက တာဝန်ရှိသူတွေက ၂၄ နာရီ စောင့်ကြည့်ထားပါတယ်။ ကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်လာရင်တော့ သက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်တွေနဲ့ ပြသတာအကောင်းဆုံးဖြစ်ပါတယ်”ဟု မူဆယ်မြို့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းကျော်သိန်းက ပြောကြားသည်။  
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်နှင့်ပတ်သက်၍ မူဆယ်မြို့ခရိုင်နယ်စပ်ဒေသ အဝင်/အထွက်ဂိတ်များတွင် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးချက်များ ဆောင်ရွက်ထားပြီး အထူးစောင့်ကြည့်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ဆလိုင်ဗန်းရိုးထန်(ပြန်/ဆက်)

MITSUBISHI ELECTRIC  
Changes for the Better

မြင်မြင်ချင် ခြင် မှန်ချင် အိတ်ထုတ်  
ROOM AIR CONDITIONER PROMOTION  
1st January, 2020 - 31st March, 2020

PME Holding Co., Ltd.  
ISO 9001: 2015

YANGON HEAD OFFICE & SHOWROOM  
NO.137/139, BOTAHTAUNG PAGODA ROAD, BOTAHTAUNG T.S. YANGON. TEL: (01) 202117 FAX: (01) 288888

for a greener tomorrow eco changes

http://www.pmeholding.com

https://www.facebook.com/PeaceMyanmarElectric/



# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင် ဟိုပန်မြို့တွင်ကျင်းပသည့် ‘ဝ’တိုင်းရင်းသားများ၏ (၄၄)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

‘ဝ’တိုင်းရင်းသားများ၏ (၄၄)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ‘ဝ’ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း ဟိုပန်ခရိုင် ဟိုပန်မြို့တွင် ကျင်းပသည်။

### ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်

ရှေးဦးစွာ ‘ဝ’တိုင်းရင်းသားများ၏ (၄၄)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူး ပွဲတော်မုခ်ဦးဆိုင်ဘုတ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကိုကျင်းပရာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ အရှေ့ မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်ထွန်း၊ ‘ဝ’ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ထွန်းလူ(ခ)ဦးဒီကီ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးကျင်ဝမ်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစံအောင်တို့က မုခ်ဦးဆိုင်ဘုတ်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

အခမ်းအနား၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်က အမှာစကားပြော ကြားရာတွင် တိုင်းရင်းသားများ၏ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်၊ အမျိုးသားနေ့၊ ကောက် သစ်စားပွဲနှင့် နေ့ထူးနေ့မြတ် စသော အခမ်းအနားများကို တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုမိုစည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပကြသည်ကို တွေ့မြင်ရပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ မွေးရာပါအခွင့်အရေးများ ဆောင်ရွက်ပေး သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ခြင်း၊ သဝဏ်လွှာ ပေးပို့ခြင်း၊ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုမိုထောက်ပံ့ပေးခြင်းတို့ဖြင့် အားပေးမှုများကို တွေ့မြင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခမ်းအနားကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ဒေသတွင်းတရားဥပဒေစိုးမိုးပြီး ဒေသချမ်းသာယာမှုရှိမှသာ ဆောင်ရွက် နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နယ်မြေအေးချမ်းမှုမရှိပါက ဒေသခံများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ကူညီထောက်ပံ့မှုကိုရရှိသော်ငြားလည်း အကောင်အထည် ဖော်ရန် ခက်ခဲမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မငြိမ်းချမ်းခြင်း၏ ဆိုးကျိုးနှင့် ငြိမ်းချမ်းခြင်း၏ ကောင်းကျိုးရလဒ်ကို ဒေသခံများကိုယ်တိုင် ခံစားရသူများဖြစ်ကြ၍ နားလည် သိရှိပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန် လိုပါကြောင်း။

### ငြိမ်းချမ်းရေးအမြန်ဆုံးရရှိနိုင်ရေး ပူးပေါင်းပါဝင်

‘ဝ’တိုင်းရင်းသားများ အများစုနေထိုင်ကြသော မြန်မာနိုင်ငံအရှေ့မြောက် ပိုင်းဒေသသည် ရာသီဥတုကောင်းမွန်ပြီး မြေသယံဇာတပေါများသည့်ဒေသ တစ်ခုဖြစ်၍ နယ်မြေဒေသအေးချမ်းပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ယခုထက် ကောင်းမွန်လာပါက ဒေသခံများ စီးပွားရေးတစ်ဟုန်ထိုးတိုးတက်ပြီး ကြွယ်ဝ ချမ်းသာလာမည်ဖြစ်၍ နိုင်ငံတော်က အားကိုးအားထားပြုရသော ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းတစ်ခုဖြစ်လာရန် ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတော်ကြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမှသာ တိုင်းရင်းသားတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်၍ ‘ဝ’တိုင်းရင်းသားများက ကျရာကဏ္ဍမှ အခြားသောညီနောင်တိုင်းရင်းသားများ နှင့်အတူ ငြိမ်းချမ်းရေးအမြန်ဆုံးရရှိနိုင်ရေးအတွက် စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြစေလိုပါကြောင်း။

‘ဝ’နယ်မြေမြောက်ပိုင်း အနောက်ဘက်ခြမ်းကျေးရွာများတွင် ယနေ့တိုင် နီးဒေါင်းလန်းကြီးများဖြင့် လက်ရည်တစ်ပြင်တည်း စားသောက်ကြခြင်း။



အိမ်မှုကိစ္စ၊ ရွာမှုကိစ္စများ၌ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး ပိုင်းဝန်းကူညီပေးခြင်းတို့သည် ‘ဝ’လူမျိုးများ၏ ဓလေ့ထုံးစံအမူအကျင့်ကောင်းများဖြစ်၍ ယနေ့အထိ မျိုးရိုး စဉ်ဆက် ထိန်းသိမ်းနေသည်ကို သိရသဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲစေလိုပါကြောင်း၊ စာပေယဉ်ကျေးမှုသည် လူမျိုး၏အသက်ဖြစ်၍ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ မပျောက်ပျက်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားစာပေကို အစိုးရစာသင်ကျောင်းများ တွင် တရားဝင်သင်ကြားခွင့်ရရန်၊ နေ့စားလပေးတိုင်းရင်းသားစာပေသင်ကြား ရေးအထောက်အကူပြု Teaching Assistant နှင့် တိုင်းရင်းသားဘာသာ သင်ကြားပေးသည့် Language Assistant ဆရာ ဆရာမများခန့်ထားနိုင်ရန်နှင့် ကျောင်းသုံးပုံနှိပ်စာအုပ်များ ရရှိရေးတို့အတွက် ဝန်ကြီးဌာနက ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာနအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပေးသကဲ့သို့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပွဲတော် အခမ်းအနားများကျင်းပရာ၌ ခွင့်ပြုချက် များ၊ ရန်ပုံငွေလိုအပ်ချက်များကို ဥပဒေနှင့်အညီရရှိရန် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေ ပါကြောင်း၊ ‘ဝ’တိုင်းရင်းသားများကလည်း မိမိတို့၏အမျိုးအနွယ်ကို စောင့်ထိန်း ကြပြီး ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို မြှင့်တင်ကြရန်နှင့် ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများ ကာကွယ်စောင့်ထိန်းကြပါရန် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ အရှေ့မြောက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်ထွန်းနှင့် ‘ဝ’ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်းဥက္ကဋ္ဌကိုယ်စား အဖွဲ့ဝင် ဦးရန်ကျော်တို့က နှုတ်ခွန်းဆက် စကားပြောကြားသည်။

### ဖျော်ဖြေတင်ဆက်

ယင်းနောက် ဟိုပန်မြို့နယ် ‘ဝ’တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ရှမ်း တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ကချင်တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ မြောက်ဦး တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ကိုးကန့်တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ လီဆူ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့နှင့် လားဟူတိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့က

ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကအလှများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

### ပေးအပ်ချီးမြှင့်

ထို့နောက် ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား ပံ့ပိုးငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများချီးမြှင့်ပေးခြင်းအစီအစဉ်ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်က ‘ဝ’တိုင်းရင်းသားများ စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူး ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ၊ ဟိုပန်မြို့နယ် ‘ဝ’စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ လားရှိုး ‘ဝ’စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်က ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ကချင်စာပေ နှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ကိုလည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်က ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ‘ဝ’စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ မြောင်ဦး စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ကိုလည်းကောင်း၊ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်ထွန်းက တန့်ယန်းမြို့နယ် ‘ဝ’စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ဘင်ခရာတီးဝိုင်းအဖွဲ့ကိုလည်းကောင်း၊ ‘ဝ’ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရတိုင်းဦးစီးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌကိုယ်စား အဖွဲ့ဝင် ဦးရန်ကျော်က ကိုးကန့်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ပန်လုံမြို့ ‘ဝ’ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျင်ဝမ်းက လီဆူစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ‘ဝ’စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့ကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစံအောင်က လားဟူစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့၊ ဗမာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့ကိုလည်းကောင်း ပံ့ပိုးငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ် ချီးမြှင့်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ‘ဝ’ရိုးရာ “အေးဟာဟာ” သီချင်းဖြင့် စုပေါင်းသီဆိုကပြသည့်အစီအစဉ်တွင် တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ များနှင့်အတူ ပါဝင်အားပေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

mini THAILAND WEEK 2020 MYEIK

ထိုင်းထုန်စည်ပြပွဲနှင့် ဈေးရောင်းပွဲတော်

ဗေဇော်ဝါရီလ (၆ရက်နေ့မှ ၉ ရက်နေ့အထိ) မြိတ်မြို့ (ဂျောပင်းစင်တာ) နံနက်(၁၀)နာရီ မှ ည(၉) နာရီထိ

- အီလက်ထရွန်းနစ်ပစ္စည်းများ
- ဖက်ရှင်အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ
- စားသောက်ကုန်များ
- အလှကုန်ပစ္စည်းများ
- အဆင့်မြင့်လူသုံးကုန်များ
- ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် နာမည်ကျော်ပစ္စည်းများ

Organized by DITP

နေ့စဉ်ဈေးရောင်းအစီအစဉ်ပေါင်းများစွာပါဝင်မှာဖြစ်ပြီး ပရိသီးလှိုင်နှင့် ကံစမ်းဆွဲအစီအစဉ်များလည်းပါဝင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ဝင်ကြေးအခမဲ့



# အာဒိုဂန်နှင့်ထရမ် ဒေသဆိုင်ရာအရေးကိစ္စ ဖုန်းဖြင့် ဆွေးနွေး



တူရကီသမ္မတ အာဒိုဂန်နှင့် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်။

အစ္စတန်ဘူ ဇန်နဝါရီ ၂၈

တူရကီသမ္မတ အာဒိုဂန်နှင့် အမေရိကန် သမ္မတ ဒေါ်နယ် ထရမ်တို့သည် ဒေသဆိုင်ရာ အရေးကိစ္စများ အထူးသဖြင့် ဆီးရီးယားနှင့် လစ်ဗျားနိုင်ငံတို့ရှိ အခြေအနေများကို တယ်လီ ဖုန်းဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း တူရကီနိုင်ငံ၏ ဆက်သွယ် ရေးသွန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အင်္ဂါနေ့က ပြောကြားသည်။ နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များသည် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပတ်သက်၍လည်း အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြသည်ဟု ယင်းဌာန ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

အစောပိုင်းက တူရကီသမ္မတအာဒိုဂန်သည် ဆီးရီးယား နိုင်ငံမြောက်ပိုင်းရှိ သူပုန်များ၏ နောက်ဆုံးအမာခံနယ် မြေဖြစ်သည့် အီဒလစ်ပြည်နယ်တွင် ဆီးရီးယားအစိုးရ၏ လုပ်ရပ်များကို ရပ်တန့်ရန်အတွက် အရာရောက်သည့် ဖိအားပေးမှုများပြုလုပ်ရန် နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းကို တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ ရက်စက်သည့်လုပ်ရပ်များကြောင့် ယင်းဒေသမှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်ရန်အတွက် လူပေါင်း လေးသိန်းကျော်သည် အီဒလစ်ပြည်နယ်မှ တူရကီ နယ်စပ်သို့ စတင်ရွှေ့ပြောင်းလာကြသည်ဟု အာဒိုဂန်က ပြောသည်။

မကြာသေးမီကလည်း အာဒိုဂန်က လစ်ဗျားနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် ပြည်တွင်းစစ်သည် အိုင်အက်စ်နှင့်အယ်လ် ခိုင်ဒါကဲ့သို့သော အကြမ်းဖက်အုပ်စုများ ပြန်လည်ထကြွ လာစေရန်အတွက် အခြေအနေများ ဖန်တီးပေးနိုင်သည်ကို စိုးရိမ်ပူပန်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။ လစ်ဗျား နိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂကအသိအမှတ်ပြုသည့် အမျိုးသား ညီညွတ်ရေးအစိုးရနှင့် လစ်ဗျားအမျိုးသားစစ်တပ်တို့ အကြားဖြစ်ပွားသည့် ပြည်တွင်းစစ်ကြောင့် ပြိုကွဲနေသည်။ ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များက တည်တံ့သည့် အပစ်အခတ်ရပ် စဲရေးစာချုပ်ရရှိရေးအတွက် ညှိနှိုင်းကြရန် အဆိုပါ အဖွဲ့ နှစ်ဖွဲ့ကို တွန်းအားပေးလျက်ရှိသည်။

အမေရိကန်သမ္မတဒေါ်နယ်ထရမ်က ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က တူရကီနိုင်ငံ၏ အရှေ့ပိုင်း အီဒလစ်ပြည်နယ်တွင် လှုပ်ခတ် ခဲ့သည့် မြေငလျင်နှင့်ပတ်သက်၍ တူရကီသမ္မတအား ဝမ်းနည်းစကား ပြောကြားခဲ့သည်။ ရစ်ချီတစ်စကား ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပြောကြားခဲ့သည်။ ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပြောကြားခဲ့သည်။ ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပြောကြားခဲ့သည်။ ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း

## ပိုင်းရပ်စပ်ပိုးကူးစက်မှု စိုးရိမ်မှုများကြောင့် နိုင်ငံခြားသို့ ခရီးသွားလာမှုကို ရွှေ့ဆိုင်းထားရန် တရုတ်အစိုးရက ပြည်သူများကို တိုက်တွန်း

ပေကျင်း ဇန်နဝါရီ ၂၈  
နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် လူပေါင်း ၁၀၀ ကျော် သေဆုံးစေခဲ့သည့် ပိုင်းရပ်စပ်ပိုး ကူးစက်မှုကို ထိန်းချုပ်ရန်အတွက် ကြီးမားသည့်အားထုတ်မှုများ ပြုလုပ်စဉ်တွင် နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်များသို့ သွားမည့်ခရီးစဉ်များကို ရွှေ့ဆိုင်းထားကြရန် တရုတ်အစိုးရက ၎င်း၏ပြည်သူများကို အင်္ဂါ နေ့က တိုက်တွန်းလိုက်သည်။  
အရေးကြီးသည့် ခရီးသွားလာမှုကို ရွှေ့ဆိုင်းထားရန် အကြံပြု ချက်ကို တရုတ်လူမျိုးများနှင့် နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်မှလူမျိုး၏ ကျန်းမာ ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကို ကာကွယ်ရန်အလို့ငှာ ထုတ်ပြန်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမျိုးသားလူဝင်မှုစီမံခန့်ခွဲရေးအေဂျင်စီက ကြေညာချက်ထုတ်ပြန် သည်။  
ပြည်သူများ၏ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ကူးသန်းသွားလာမှုကို လျော့ ချခြင်းသည် ပိုင်းရပ်စပ်ပိုးကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်ရန်နှင့် ကာကွယ်ရန်အတွက် အကူအညီဖြစ်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း ယင်း

အေဂျင်စီက ဖော်ပြသည်။  
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကို တိုက်ဖျက်ရန် အတွက် နိုင်ငံအနှံ့ကြီးပမ်းအားထုတ်မှု၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအနေဖြင့် ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံခြားသို့ တရုတ်လူမျိုးများ အုပ်စုလိုက်သွားသည့် ခရီးစဉ်များကို အာဏာပိုင်များက ဆိုင်းငံ့ထားပြီးဖြစ်သည်။  
တရုတ်လူမျိုးများသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်များ သို့ ခရီးစဉ်သန်း ၁၅၀ နီးပါး သွားရောက်ခဲ့ကြသည်ဟု ဆင်ဟွာသတင်း ဌာနက မေလက ဖော်ပြခဲ့သည်။ တရုတ်နိုင်ငံမှ နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည် များသို့ ခရီးစဉ်များကို သိသိသာသာလျှော့ချခြင်းသည် နိုင်ငံတကာခရီး သွားလုပ်ငန်းအတွက် ထိုးနှက်ချက်တစ်ခုဖြစ်လာနိုင်သည်။  
တရုတ်နိုင်ငံမှ နိုင်ငံခြားသို့သွားသည့် ခရီးသည်အရေအတွက် သည် ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှစ၍ ဆယ်ဆနီးပါးတိုးတက်ခဲ့ကြောင်း Capital Economics သုတေသနကုမ္ပဏီ၏ အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။  
ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း



## နယူးဇီလန်တွင် စက်တင်ဘာလအတွင်း ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ် ပြောကြား

ဝယ်လင်တန် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
နယူးဇီလန်နိုင်ငံတွင် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ် ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်ဂျွန်စင်ဒါအာဒန်က ပြည်သူလူထုအား အသိပေးကြေညာခဲ့သည်။ ယခု ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲသည် ၎င်းအား ပြည်တွင်းနှင့်ပြည်ပမှ ထောက်ခံမှုမည်မျှရှိကြောင်း စမ်းသပ်သည့် ပွဲတစ်ခုဖြစ်သည်။ “ကျွန်ုပ်အနေနဲ့ နယူးဇီလန်ပြည်သူတွေကို လက်ရှိအစိုးရ ဆောင်ရွက်နေတဲ့လမ်းကြောင်းအတိုင်း လိုက်ပါဆောင်ရွက်ပေးဖို့နဲ့ ကျွန်ုပ်မရဲ့အုပ်ချုပ်မှုကို ဆက်လက်ကူညီပံ့ပိုးပေးဖို့ တောင်းဆိုပါတယ်”ဟု အာဒန်က ပြောကြားသည်။  
“ကျွန်ုပ်တို့ အစိုးရရဲ့ ဆောင်ရွက်နေတဲ့လမ်းစဉ်မှာ နိုင်ငံတည်ငြိမ်မှုရရှိဖို့ စီးပွားရေးအင်အား တောင့်တင်းခိုင်မာဖို့နဲ့ နိုင်ငံအတွက် စိန်ခေါ်မှုတွေကို ကျော်လွှားနိုင်ဖို့ ကိုရည်ရွယ်ပြီး ဆောင်ရွက် နေပါတယ်”ဟု ၎င်းကပြောကြားသည်။ ပြည်သူများ၏ ဝင်ငွေတိုးတက်ရေးကို အဓိကထားဆောင် ရွက်ခဲ့ပြီး အခွန်ကောက်ခံမှုများလျှော့ချပေးခဲ့ကာ အခြေခံအဆောက်အအုံများ တိုးတက်လာစေရန်နှင့် အကြမ်းဖက်မှုများ ကျဆင်းရေးတို့အတွက် မိမိတို့အစိုးရက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို ပြည်သူများ သိရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း အာဒန်က ဆိုသည်။ အိမ်ရာအလုံးပေါင်း ၁၀၀၀၀၀ တည်ဆောက်မည့် ကီဝီတည်ဆောက်ရေးစီမံချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရာတွင် ပြည်ပအိုင်အမ်ဆောင်ရွက် နိုင်သေးသဖြင့် ဂျွန်စင်ဒါအာဒန်၏ ပါတီမှာ ဝေဖန်ခြင်းခံနေရသည်။ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဂရန့် ရော်ဘင်ဆင်က ယခုသီတင်းပတ်တွင်ထုတ်ပြန်မည့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာစီမံချက် တွင် လူသွားလမ်း၊ ရထားလမ်း၊ စာသင်ကျောင်းများ တည်ဆောက်ရန်နှင့် ကျန်းမာရေးစီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်ပါဝင်သည်ဟု ဆိုသည်။  
ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

## ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါပျံ့နှံ့မှုထိန်းချုပ်ရန် တရုတ်နှင့်ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ကတိကဝတ်ပြု

ပေကျင်း ဇန်နဝါရီ ၂၈  
တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့သည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ပျံ့နှံ့မှု ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် အနီးကပ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြရန် ယနေ့ သဘောတူခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ရောဂါကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံတွင် လူ ၁၀၀ ကျော် သေဆုံးပြီး ၄၅၀၀ ကျော် ရောဂါကူးစက်ခံခဲ့ရကြောင်း ယနေ့ ထုတ်ပြန်သည့် သတင်းများအရ သိရသည်။  
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ တရုတ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယိနှင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် တက်ဒါရော့စ်ကီဘာရေယီယားစံက ရောဂါထိန်းချုပ် ရေးအတွက် တရုတ်အစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းသော ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်မှု သည် နိုင်ငံအတွင်းဖြစ်ပွားနေသော ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်မည်ဟု ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ အနေဖြင့် မျှော်လင့် ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။  
တစ်ဆက်တည်းမှာပင် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယိက ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း ဆယ်နိုင်ငံကျော် ကူးစက်ပျံ့နှံ့သွားသည့် အဆိုပါ ကူးစက်ရောဂါကို တရုတ်အစိုးရအနေဖြင့် ထိန်းချုပ်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည် စိတ်ချကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ဇန်နဝါရီ

၂၈ ရက်အထိ သေဆုံးသူဦးရေမှာ ၁၀၆ ဦးအထိ ရှိလာပြီး ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ဦးရေမှာ ပေကျင်းမြို့တွင် ၈၀ နှင့် ရှန်ဟိုင်းမြို့တွင် ၆၆ ဦး အပါအဝင် ရောဂါကူးစက်ခံရသူဦးရေ ၄၅၀၀ ကျော်ရှိလာခဲ့ သည်။ ယင်းကူးစက်ရောဂါကြောင့် မြို့တော်ပေကျင်းမြို့၌ ပထမဦးဆုံး လူနာသေဆုံးမှုကို ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်က အတည်ပြုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။  
ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များသည် ရောဂါကူးစက်မှုအန္တရာယ် လျော့နည်းစေရေးအတွက် ပြင်ပထွက်ခွာခြင်းနှင့် လူစည်ကားသည့် နေရာသို့ သွားရောက်နေခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်ကြရန် ပြည်သူများ အား တိုက်တွန်းထားသည်။  
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုသည် ပြီးခဲ့သည့်လက ဟူဘေးပြည်နယ်၏မြို့တော် ဝူဟန်မြို့မှစတင်သည်ဟု ယူဆရသည်။ ဝူဟန်မြို့သည် မြို့တော်ပေကျင်းမှ တောင်ဘက်ကီလိုမီတာ ၁၀၀၀ ခန့်အကွာတွင် တည်ရှိပြီး လူဦးရေ ၁ သန်းခန့်ရှိကာ စီးပွားရေး အချက်အချာကျသည့် နေရာဖြစ်သည်။  
ထို့အတူ ဂျပန်၊ တောင်ကိုရီးယားနှင့် သီရိလင်္ကာအစရှိသည့် အာရှနိုင်ငံများ၊ ဥရောပနိုင်ငံများ၊ မြောက်အမေရိကနိုင်ငံများနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတို့တွင်လည်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့ခဲ့ ကြောင်း အတည်ပြုခဲ့သည်။  
ကိုးကား - ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့၊ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

## ဘရာဇီးတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ အနည်းဆုံး ၅၈ ဦးသေဆုံး

ရီယိုဒီဂျနေရိုး ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ဘရာဇီးနိုင်ငံအရှေ့တောင်ပိုင်းတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းရာမှ ရေလွှမ်းမိုးမှုများဖြစ်ပွား ခဲ့ရာ အနည်းဆုံး ၅၈ ဦး သေဆုံးပြီး အခြားသော လူဦးရေ ၄၀၀၀၀ ကျော်မှာ ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ အရပ်ဘက်ကာကွယ်ရေးအေဂျင်စီက ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က ပြောကြားခဲ့သည်။  
အဆိုပါသေဆုံး မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့သည့် ပြည်နယ်များမှာ ရီယိုဒီဂျနေရိုး၊ မိနက်စ်ဂရေစ်နှင့် အက်စ်ပီရီတိုဆန်တို့ဖြစ်ပြီး ယင်းဒေသများတွင် တစ်ဟုန်ထိုး မိုးသည်း ထန်စွာရွာသွန်းမှုမှာ ပြီးခဲ့သည့်သီတင်းပတ်နေ့ကပိုင်းကတည်းက စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်

သည်။  
ရေကြီးရေလျှံမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းကြောင့် လူဦးရေ ၁၄၆၀၉ ဦးတို့သည် ၎င်းတို့၏ နေအိမ် များကို စွန့်ခွာခဲ့ကြရပြီး မိနက်စ်ဂရေစ်ပြည်နယ်ရှိ အနည်းဆုံးမြို့ ၁၀၀ မြို့တွင် အရေး ပေါ်အခြေအနေ ကြေညာခဲ့ရသည်။  
ဘရာဇီးအစိုးရသည် အက်စ်ပီရီတိုဆန်တိုတောင်ပိုင်းရှိ မြို့လေးမြို့၌ အရေးပေါ်အခြေ အနေတစ်ရပ်ကြေညာခဲ့ပြီး ယင်းဒေသသည် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများ ဆုံးဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ဒေသဖြစ်သည်။  
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



### ကန့်ဘလူမြို့၌ မီးလောင်၊ အမျိုးသမီးနှစ်ဦး သေဆုံး

ကန့်ဘလူ ဇန်နဝါရီ ၂၈  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူမြို့၌ ဇန်နဝါရီ  
 ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား၍ အမျိုး  
 သမီးနှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 ကန့်ဘလူမြို့ အမှတ် (၃)ရပ်ကွက် ညောင်အိုင်  
 ရပ်၌ ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် နံနက် ၁၂ နာရီ မိနစ် ၂၀  
 ခန့်က မီးလောင်နေကြောင်း သတင်းအရ ကန့်ဘလူ  
 မြို့နယ် မီးသတ်စခန်းမှ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး

ဦးမိုးကျော်သူ ဦးဆောင်၍ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် သုံးစီး၊  
 ရေသယ်ယာဉ် တစ်စီး၊ သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ၀၆ ဥ  
 ဦး၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ၀၆ ၂၀၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူ  
 ၅၀ တို့ ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၁ နာရီ ၈  
 မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားကြောင်း သိရသည်။  
 ဖြစ်စဉ်မှာ အိမ်ခန်းထဲတွင် ကွမ်းခြံဖုန်းဆေးပုံး  
 အား မီးကြိုးဖြင့် အားသွင်းရာမှ အပူလွန်ကြီး  
 အခင်းကော်ဇောမှတစ်ဆင့် မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်း

ဖြစ်သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် အိမ်ရှင်ဒေါ်ပုဇွန်  
 နေအိမ်တစ်လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ဒေါ်ပုဇွန်နှင့်  
 သမီးဖြစ်သူ မမြင့်တို့မှာ မီးခိုးဖွန်၍ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း  
 သိရသည်။  
 ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ဘလူမြို့ မရဲစခန်း  
 က ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရ  
 သည်။

မိုးသောက်(ရွှေတို)



### ဂန့်ဂေါ- ကလေးကားလမ်း၌ ကားနှင့်ဆိုင်ကယ် တိုက်မိ ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ သေဆုံး

ဂန့်ဂေါ ဇန်နဝါရီ ၂၈  
 ဂန့်ဂေါ- ကလေးကားလမ်း မိုင်တိုင်  
 အမှတ် (၁၂၅/၂) နှင့် (၁၂၅/၃) အကြား  
 ဂန့်ဂေါမြို့နယ် စိုင်းဒူးကျေးရွာအနီး  
 လမ်းကွေ့တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်  
 ညနေ ၄ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်က ယာဉ်  
 တိုက်မှုဖြစ်ပွား၍ ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ  
 သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကလေးမှ ရန်ကုန်သို့  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနေ ယာဉ်မောင်း  
 ဇော်ဝင်း မောင်းနှင်သည့် ခရီးသည်တင်  
 ယာဉ်သည် ဂန့်ဂေါမြို့မှ မောက်ရွာသို့  
 ဦးသာဝ စီးနင်းလာသည့် ဆိုင်ကယ်  
 အား တိုက်မိရာ ယာဉ်မောင်းနှင့်  
 ယာဉ်ပေါ်ပါ ခရီးသည် ၂၆ ဦးမှာ  
 ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခြင်းမရှိသော်လည်း  
 ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ ဦးသာဝမှာ  
 အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့  
 ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဂန့်ဂေါ  
 မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထား  
 ကြောင်း သိရသည်။ ၄၆၅

### တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
 တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက်  
 ရေပူနှင့်မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများက  
 တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်  
 ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင်  
 မရမ်းချောင့်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက ဖမ်းဆီးမှု  
 တစ်ခု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် သုည ၃၀၀ ၅၄၄ သန်း)၊  
 ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက ဖမ်းဆီးမှု  
 (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀ ၃၀၀ ၄၈၈ သန်း) စုစုပေါင်း  
 ဖမ်းဆီးမှု လေးခု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀ ၃၀၀ ၉၃၂  
 သန်း)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထူးခြားသိမ်းဆည်းမှုအနေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင်  
 ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက ရှောင်တခင်စစ်ဆေး  
 မှုများ ဆောင်ရွက်စဉ် စံလောင်း-ပန်စုံရှောင်ကွင်းလမ်း၊  
 ပန်စုံရွာပြင် ရှောင်ကွင်းလမ်းအတွင်း ဆိုင်ကယ်တစ်စီးကို  
 စစ်ဆေးခဲ့ရာ အဆိုပါဆိုင်ကယ်ပေါ်တွင် တရားမဝင်  
 သယ်ဆောင်လာသည့် ကျောက်စိမ်းဟု ယူဆရသော  
 ကျောက်တုံးအရွယ်အစားမျိုးစုံ ၃၇၇ ကီလိုဂရမ်နှင့်  
 ပစ္စည်းသယ်ဆောင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်တစ်စီး စုစုပေါင်း  
 ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၉ ၃၀၀ ၀၅၀ သန်းအား  
 သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### ထီးချိုင့်နှင့် ပန်းမောက်မြို့နယ်တို့၌ ဘိန်းဖြူများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
 မောင်းနှင်ပြီး အောင်ဇေယျ လိုက်ပါ  
 ကသာခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူး  
 ကြီး မြင့်သောင်း အနီးကပ်ကြီးကြပ်၍  
 မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုတိယရဲမှူး လှနောင်  
 ဦးစီးသောအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်  
 ညနေ ၃ နာရီခွဲက နယ်ထိန်း  
 ခေါင်းဆောင် ဒုတိယရဲအုပ် စိုးနိုင်ဝင်း  
 အဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း၍ ထီးချိုင့်မြို့နယ်  
 မလိုင်မြို့ကျေးရွာ အရှေ့ဘက်  
 ရှိ နီကယ်စက်ရုံကုန်ထုတ်ကွန်ကရစ်  
 လမ်းပေါ်၌ ဇင်နွယ်ကျော် မောင်းနှင်  
 လာသော ဆိုင်ကယ်နှင့် မြီးလှိုင်

အလားတူ ရဲအုပ်တင်မင်းလှိုင်နှင့်  
 အဖွဲ့သည် ဗန်းမောက်မြို့နယ် ဟံကျီး  
 ကျေးရွာနေ အောင်ရွှေ၏ နေအိမ်  
 ကို ရှာဖွေရာ အောင်ရွှေအား  
 တစ်ရွာတည်းနေ ကျားမောင်၊ ရွှေသိန်း  
 တို့နှင့်အတူ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲနေ  
 သည်ကို တွေ့ရပြီး နေအိမ်ဧည့်ခန်း  
 ကြမ်းပြင်တွင် ဘိန်းဖြူအမှုန် ၆ ဒသမ  
 ၀၂ ဂရမ်ခန့်နှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်  
 ဆေးပြား ၂၀၀ တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့  
 သဖြင့် ၎င်းတို့အား ဥပဒေနှင့်အညီ  
 အရေးယူ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း  
 သိရသည်။

လူအောင်(ကသာ)

အေးမြသက်ထား

### မြို့နယ်အချို့၌ တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
 ပြည်သူပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထုအခြေပြု စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းပို့စနစ်  
 ဖြင့် သတင်းပေးပို့ချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်နှင့် ၂၅ ရက်တို့တွင် သစ်တော  
 ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့များသည် တရားမဝင်သစ်များ  
 ဖမ်းဆီးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မတ္တရာမြို့နယ် ဝန်တင်ကုန်းကျေးရွာ၏ အရှေ့ဘက်  
 တစ်မိုင်ခန့်အကွာ တောစပ်၌ တရားမဝင် ပျဉ်းကတိုး/အင်/သဒီသစ် ၃၀ ဒသမ  
 ၃၃၈ တန်၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ် ကဒင်ဘီးလင်းကြီးပိုင်းအကွက် (၆၉၊ ၇၃)  
 ၌ တရားမဝင် ကျွန်းသစ်/ခွဲသား/ခွဲခြမ်း ၁၀ ဒသမ ၉၀၈၈ တန်၊ ရေတာရှည်  
 မြို့နယ် စဖျင်ကြီးပိုင်းအကွက် (၁၊ ၂) ၌ ယာဉ်တစ်စီး၊ ချိန်းဆောနှစ်လက်၊  
 တရားမဝင် ကျွန်းသစ်/ခွဲသား ၄ ဒသမ ၆၆၂ တန်၊ တောင်ငူမြို့နယ် ပန်ပဲတိုးချဲ့  
 ကြီးပိုင်းအတွင်း တရားမဝင် ကျွန်း /ပျဉ်းကတိုးသစ် ၂၃ ဒသမ ၁၁၇၈ တန်၊  
 အုတ်ဖိုမြို့နယ် ရဲကျေးရွာ၏ အနောက်ဘက် နှစ်ဖာလုံခန့်အကွာ၌  
 တရုတ်နီအင်ဂျင်တစ်လုံးပါ သစ်စက်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ တရားမဝင်  
 ကျွန်းသစ် ၆ ဒသမ ၄၆၆၂ တန်၊ ကောလင်းမြို့နယ် ကောလင်း-ဥက္ကံသွား  
 ကားလမ်း ရွေးတောက်ကျေးရွာတောင်ဘက် ခြောက်ဖာလုံခန့်အကွာ ခြောက်ဘီး  
 ယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင်အင်ခွဲသား ၄ ဒသမ ၉၁၉၂ တန်ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့  
 သည်။

ထို့ပြင် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ကြီး) ကွန်ဟိန်းမြို့နယ် ကွန်ဟိန်းတံတား  
 ပေါ်၌ ယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင် ကျွန်းခွဲသား ဆိုဒီစုံ ၄ ဒသမ ၆၀၃၈ တန်နှင့်အတူ  
 ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ တစ်ဦးတို့အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်းအား ဥပဒေနှင့်အညီ  
 ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်  
 ရှိကြောင်း သိရသည်။

ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)

# မြန်မာနိုင်ငံတွင်

## Call Deposit

— ဝန်ထောက်အဖွဲ့အစည်းအတွက် —

# အများဆုံး

# အတိုးနှုန်း

6.5

% P.A.

[Email: hr@yomabank.com](mailto:hr@yomabank.com) | [www.yomabank.com](http://www.yomabank.com)  
 \*အတိုးနှုန်းမှာ ပြင်ဆင်သည့်ရက်များ အခြေခံပါသည်။

**YOMA BANK**  
The Responsible Bank.



# ရှေ့နေများကောင်စီနှင့် ရှေ့နေလိုက်သူများဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ရှေ့နေများကောင်စီနှင့် ရှေ့နေလိုက်သူများဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်း  
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ်၊ ။)

၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ လ ရက်  
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ လ ရက်)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၁။ ဤဥပဒေကို ရှေ့နေများကောင်စီနှင့် ရှေ့နေလိုက်သူများဆိုင်ရာဥပဒေ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည် -

(က) သက်ဆိုင်ရာ ရှေ့နေများကောင်စီ ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ ရှေ့နေများကောင်စီတို့ ကို ဆိုသည်။

(ခ) မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသည့် မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီကို ဆိုသည်။

(ဂ) ဒေသဆိုင်ရာ ရှေ့နေများကောင်စီ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသည့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်နှင့် နေပြည်တော်ရှေ့နေများကောင်စီ အသီးသီးကို ဆိုသည်။

(ဃ) ရှေ့နေလိုက်သူ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ သက်ဆိုင်ရာ မှတ်ပုံ တင်အမည်စာရင်း တင်သွင်းထားသည့် အထက်တန်းရှေ့နေ နှင့် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေတစ်ဦးဦးကို ဆိုသည်။ ယင်း စကားရပ်တွင် အစိုးရရှေ့နေအဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့် ဥပဒေ အရာရှိလည်း ပါဝင်သည်။

(င) အလုပ်သင်ရှေ့နေ ဆိုသည်မှာ ဒေသဆိုင်ရာရှေ့နေများ ကောင်စီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ရှေ့နေပညာကို သတ်မှတ်ချက်များ နှင့်အညီ လက်တွေ့သင်ယူနေသူကို ဆိုသည်။

(စ) အလုပ်သင်ရှေ့နေလုပ်သက် ဆိုသည်မှာ ရှေ့နေပညာကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ လက်တွေ့သင်ယူနေသည့် ကာလ ကို ဆိုသည်။

(ဆ) အထက်တန်းရှေ့နေ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဒေသဆိုင်ရာ ရှေ့နေများကောင်စီက အထက်တန်းရှေ့နေမှတ်ပုံတင်စာရင်း ဌ် အမည်စာရင်းတင်သွင်းပြီး အထက်တန်းရှေ့နေအဖြစ် အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ခြင်းပြုရန် အသိအမှတ်ပြုထားခြင်း ခံရသူကို ဆိုသည်။

(ဇ) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ မြန်မာ နိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီက တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ မှတ်ပုံ တင်စာရင်း၌ အမည်စာရင်းတင်သွင်းပြီး တရားလွှတ်တော် ရှေ့နေအဖြစ် အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်းပြုရန် အသိအမှတ် ပြုထားခြင်းခံရသူကို ဆိုသည်။

(ဈ) ရှေ့နေပညာ ဆိုသည်မှာ ဥပဒေပညာကို အခြေခံ၍ အမှုသည် များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ရသင့်ရထိုက်သည့်အခွင့်အရေးများ ရရှိစေရန်နှင့် အကာအကွယ်ပေးရန် အကျိုးဆောင်ပေးသော မွန်မြတ်သည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်ကို ဆိုသည်။

(ည) အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်း ဆိုသည်မှာ ရှေ့နေတစ်ဦးဦးက သက်ဆိုင်ရာ အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်းပြုနိုင်သည့် ရုံးတစ်ခုခု တွင် မှုခင်းတစ်ခုခုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လျှောက်ထားခြင်း၊ လျှောက်လဲ ခြင်း၊ တင်ပြခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ဆိုသည်။

(ဋ) အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်း ပြုနိုင်သည့်ရုံး ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးသော်လည်း ကောင်း၊ မှုခင်းတစ်ခုခုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှေ့နေလိုက်သူ တစ်ဦး ဦးက အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ခြင်းပြုနိုင်သည့် သက်ဆိုင်ရာ တရားရုံး၊ ခုံရုံး၊ အခွန်ရုံး၊ အယူခံရုံး၊ ဌာနဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေး မှုရုံးကိုသော်လည်းကောင်း၊ ဤဥပဒေအရ ရှေ့နေကျင့်ဝတ် သိက္ခာ ဖောက်ဖျက်မှုဖြင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးသည့် လုပ်ငန်းကော်မတီ သို့မဟုတ် ခုံရုံးကိုသော်လည်းကောင်း၊ အခြားတည်ဆဲဥပဒေ တစ်ရပ်ရပ်အရ ရှေ့နေလိုက်သူများ အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက် ခွင့်ပြုသည့် ရုံးတစ်ခုခုကိုသော်လည်းကောင်း ဆိုသည်။

(ဌ) ရှေ့နေပွဲစား (Tou) ဆိုသည်မှာ အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးဦးကို ဆိုသည်-

(၁) ရှေ့နေလိုက်သူထံမှ အဖိုးအခရရှိရေးအတွက် ကမ်းလှမ်းအဆိုပြု၍ အမှုရရှိစေရန် ဆွယ်ပေးသူ သို့မဟုတ် ဒလံ၊

(၂) ရှေ့နေလိုက်သူထံမှဖြစ်စေ၊ အမှုကိစ္စတွင် အကျိုး သက်ဆိုင်သူတစ်ဦးဦးထံမှဖြစ်စေ အဖိုးအခရရှိရေး အတွက် ကမ်းလှမ်း၍ အမှုရရှိစေရန် ဆွယ်ပေးမည်ဟု အဆိုပြုသူ၊

(၃) အမှုကိစ္စရရှိရေးအတွက် ဆွယ်ရန်အလို့ငှာ အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ခြင်းပြုနိုင်သည့် ရုံးတွင်ဖြစ်စေ၊ ထိုရုံး၏ ပရဂ်ထုတွင်ဖြစ်စေ၊ အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်ရာ နေရာတွင်ဖြစ်စေ မကြာခဏ ဝင်ထွက် သွားလာနေသူ။

(၃) မှတ်ပုံတင်စာရင်း ဆိုသည်မှာ အထက်တန်းရှေ့နေအဖြစ် ဝင်ခွင့် မှတ်ပုံတင်စာရင်း သို့မဟုတ် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေအဖြစ် ဝင်ခွင့်မှတ်ပုံတင်စာရင်းကို ဆိုသည်။

(၅) သက်သေခံမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ဆိုသည်မှာ အထက်တန်းရှေ့နေ သက်သေခံမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် သို့မဟုတ် တရားလွှတ်တော် ရှေ့နေ သက်သေခံမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကိုဆိုသည်။

အခန်း (၂)

ရည်ရွယ်ချက်များ

၃။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -

(က) နိုင်ငံတော်တွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အထောက်အကူပြုရေး အတွက် အရည်အချင်းပြည့်ဝသော ရှေ့နေများ တိုးပွားလာစေရန်၊  
(ခ) ရှေ့နေပညာ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ တိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန်၊

(ဂ) ရှေ့နေလိုက်သူများ ဥပဒေပညာရပ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေး ပြည့်ဝ ပြီး ရှေ့နေကျင့်ဝတ်သိက္ခာနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာ မြင့်မားရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းခြင်းတင်နိုင်စေရန်၊

(ဃ) အမှုသည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ရသင့်ရထိုက်သည့် အခွင့်အရေး များရရှိစေရေးနှင့် အကာအကွယ်ပေးရေးတို့အတွက် မွန်မြတ် သည့် ရှေ့နေပညာဖြင့် အကျိုးဆောင်ပေးနိုင်ရန်၊

(င) ရှေ့နေလိုက်သူများ ရထိုက်ခွင့်ရှိသည့် အခွင့်အရေးများကို အပြည့် အဝရရှိစေရန်နှင့် အကာအကွယ်ပေးရန်။

အခန်း (၃)

မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီ ဖွဲ့စည်းခြင်း

၄။ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်သည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘော တူညီချက်ဖြင့် -

(က) အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များပါဝင်သော မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ ကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းရမည် -

(၁) ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ် ၃ဣဋ

(၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများက ရွေးချယ်တင်မြှောက်သည့် တရား လွှတ်တော်ရှေ့နေများအနက်မှတစ်ဦး အဖွဲ့ဝင်

(၃) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တစ်ဦး ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်

(၄) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများက ရွေးချယ်တင်မြှောက်သည့် တရား လွှတ်တော်ရှေ့နေများအနက်မှ ၁ ဦး

(၅) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများက အတွင်းရေးမှူး ရွေးချယ်တင်မြှောက်သည့် တရား လွှတ်တော်ရှေ့နေများအနက်မှတစ်ဦး

(၆) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တစ်ဦး တွဲဖက် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး အတွင်းရေးမှူး

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ဖွဲ့စည်းသော မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ ကို လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။

၅။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီ၏ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပုဒ်မ ၄၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) (၄) (၅) အရ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်း ခံရမည့်သူသည် အောက်ပါ အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံရမည် -

(က) မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။

(ခ) ရှေ့နေကျင့်ဝတ်သိက္ခာ ဖောက်ဖျက်မှုအတွက် တစ်စုံတစ်ရာ အရေးယူခံရသူ၊ အပြစ်ပေးခံရသူ မဖြစ်စေရ။

(ဂ) အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် ဌာနဆိုင်ရာက ရာထူးမှ ထုတ်ပယ်ခြင်း သို့မဟုတ် အပြစ်ပေးခံရ ခြင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာ ဖောက်ဖျက်မှု၊ အလှူသုံးစားမှု သို့မဟုတ် အကတ်လိုက်စားမှုဖြင့် တရားရုံး၏ ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင် ခံရခြင်း မရှိစေရ။

(ဃ) လူမွဲအဖြစ် တရားရုံးက ကြေညာခြင်းခံထားရသူ မဖြစ်စေရ။

(င) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေအဖြစ် ပေးဆောင်ရမည့်အခွန်အခများ ပေးဆောင်ပြီးဖြစ်ရမည်။

(စ) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေအဖြစ် ရှေ့နေလုပ်သက် အနည်းဆုံး ၁၀ နှစ်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၆။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီသည် ကိုယ်ပိုင်အမည်၊ ကိုယ်ပိုင်တံဆိပ်ဖြင့် ပဋိညာဉ်ချုပ်ဆိုပိုင်ခွင့်၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်ခံဆောင်ရွက်ပိုင်ခွင့်၊ ရွှေ့ပြောင်းနိုင် သည့်ပစ္စည်းများနှင့် မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သည့်ပစ္စည်းများ ရယူပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ ဆောင်ရွက်ပြီးလုပ်ငန်းများနှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများ ဆက်ခံပိုင်ခွင့်၊

ရရန်ပိုင်ခွင့်နှင့် ပေးရန်တာဝန်များ ဆက်ခံပိုင်ခွင့်၊ မိမိအမည်ဖြင့် တရားစွဲဆို နိုင်ခွင့်နှင့် တရားစွဲဆိုခံနိုင်ခွင့်တို့ ရှိသည်။

၇။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီဝင်များအနက် ရာထူးအလျောက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသူများမှအပ ကျန်မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများ ကောင်စီ ဝင်များ၏ ရာထူးသက်တမ်းသည် စတင်ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးသည့်နေ့မှ တစ်ကြိမ်လျှင် (၃/၄/၅) နှစ် ဖြစ်သည်။

၈။ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီဝင်များအနက် ရာထူးအလျောက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း ခံရသူများမှအပ ကျန်မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများ ကောင်စီဝင်များသည် -

(က) ရာထူးသက်တမ်း တစ်ဆက်တည်း နှစ်ကြိမ်အထိ တာဝန်ထမ်း ဆောင်နိုင်ခွင့် ရှိသည်။

(ခ) ဤဥပဒေအရ ပေးအပ်သောတာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း မဟုတ်ပါက ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် သတ်မှတ် ထားသော စရိတ်နှင့် ချီးမြှင့်ငွေများကို ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၉။ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီသည် -

(က) မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီဝင် တစ်ဦးဦးအား ဘဏ္ဍာရေး မှူးအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ရမည်။

(ခ) မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီဝင် တစ်ဦးဦးအား စာရင်းစစ် အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ရမည်။

(ဂ) လိုအပ်ပါက မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီဝင်များအနက် မှုခင်းလုပ်သူတို့ကို တွဲဖက်ဘဏ္ဍာရေးမှူးနှင့် တွဲဖက်စာရင်း စစ်အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်နိုင်သည်။

၁၀။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီဝင်အဖြစ် ပုဒ်မ ၄၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မ ခွဲငယ် (၂) (၄) (၅) အရ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခံရသည့်သူ တစ်ဦးဦးသည် အောက်ပါအချက်တစ်ရပ်ရပ်နှင့် ငြိစွန်းပါက ရာထူးတာဝန်မှ ရပ်စဲစေရ မည်-

(က) ပုဒ်မ ၅ ပါ အရည်အချင်းတစ်ရပ်ရပ် ပျက်ယွင်းခြင်း၊

(ခ) ရာထူးတာဝန်မှ နုတ်ထွက်ခြင်း၊

(ဂ) ကွယ်လွန်ခြင်း သို့မဟုတ် စိတ်ပေါ့သွပ်ခြင်း၊

(ဃ) အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာကြောင့် လုပ်ငန်းတာဝန် ဆက်လက် မထမ်းဆောင်နိုင်ခြင်း၊

(င) ရှေ့နေကျင့်ဝတ်သိက္ခာ ဖောက်ဖျက်မှုဖြင့် တရားလွှတ်တော် ရှေ့နေများ မှတ်ပုံတင်စာရင်းမှ ကာလသတ်မှတ်၍ ယာယီ ရပ်ဆိုင်းခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်း၊

(စ) ခိုင်လုံသောကြောင်းမရှိဘဲ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ အစည်းအဝေးကို တစ်ဆက်တည်း ၃ ကြိမ် တက်ရောက်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊

(ဆ) မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထိခိုက်စေနိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ်တွင် ပါဝင် လုပ်ကိုင်ခြင်း။

၁၁။ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီဝင် တစ်ဦးဦး၏ ရာထူးနေရာလစ်လပ် သည့်အခါ လစ်လပ်သည့် ရာထူးနေရာအတွက် ပုဒ်မ ၄ ပါ ရာထူးနေရာအတိုင်း အစားထိုးခန့်ထားခြင်း သို့မဟုတ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းဖြင့် ဖြည့်စွက်၍ ဖွဲ့စည်းရမည်။ ထိုသို့ အစားထိုးဖြည့်စွက်ခြင်းခံရသူ၏ ရာထူးသက်တမ်းသည် စတင်အစားထိုး ခန့်ထားသည့်နေ့ရက်မှ (၃/၄/၅) နှစ်ဖြစ်သည်။ (သို့မဟုတ် လစ်လပ်သွားသည့် ရာထူးနေရာ၏ ကျန်ရှိသည့် သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည် အထိသာ ဖြစ်သည်။)

အခန်း (၄)

မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၁၂။ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ၏တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -

(က) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေအဖြစ် ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားမှုများကို စိစစ်၍ ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုရန် ငြင်းပယ်ခြင်း၊

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ခွင့်ပြုပါက တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေအဖြစ် သက်သေခံ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးခြင်း၊

(ဂ) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်းနှင့် မှတ်တမ်းများကို ပြုစုခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်း၊

(ဃ) မိမိ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ပိုမိုထိရောက်စွာ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မိမိကောင်စီဝင် အနည်းဆုံး ၃ ဦးမှ အများဆုံး ၅ ဦးအထိ ပါဝင်သည့် အောက်ပါလုပ်ငန်း ကော်မတီများ (နှင့် ခုံရုံး) ကို ဖွဲ့စည်းပြီး တာဝန်ပေးခြင်း -

(၁) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ ကျင့်ဝတ်သိက္ခာနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး (လုပ်ငန်းကော်မတီ/ ခုံရုံး)၊

(၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများအား စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီ၊

(၃) ပြည်ထောင်စုဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေး ညှိနှိုင်းမှုလုပ်ငန်းကော်မတီ

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



### မူလတောင်သူများအား ယာယီလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၃) ပေးအပ်

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ပြန်လည်စွန့်လွှတ်ပြီးဖြစ်သည့် မြေဧရိယာ ၁၁၂ ဒသမ ၅၀ ဧကအား ယာယီလုပ်ကိုင်ခွင့် ပုံစံ(၃) ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ဘားအံမြို့ ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ကရင်ပြည်နယ် လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မူလတောင်သူနှစ်ဦးထံသို့ ယာယီလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၃)အား ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက လက်ရှိတောင်သူနှင့် မူလတောင်သူများထံ ယာယီလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၃)များ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ကရင်ပြည်နယ် လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်စိုးက တောင်သူ ၃၇ ဦးကိုယ်စား ကေဘုစိန်ဘန်အောက်ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံသို့ ယာယီလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၃)များ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း (ပြန်/ဆက်)



### ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက သိမ်းဆည်းခံမြေများ၏ မူလတောင်သူ ၁၃၉ ဦးသို့ ဒုတိယအကြိမ် မြေယာလျော်ကြေးငွေပေးအပ်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ သိမ်းဆည်းခံမြေများ၏ မူလတောင်သူများသို့ မြေယာလျော်ကြေးငွေပေးအပ်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့တော်ခန်းမ၏ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်းက "လယ်ယာမြေဆုံးရှုံးထားတဲ့ ပြည်သူလူထုဘက်က အချက်အလက်တွေအပေါ်မှာ မှန်မှန်ကန်ကန်တင်ပြပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါမှသာ မှန်မှန်ကန်ကန်နဲ့ စိစစ်ပြီး အမြန်ဆုံးလျော်ကြေးပေးနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်" ဟု ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဦးဟံထွန်း၊ မြို့တော်ဝန်

ဦးမောင်မောင်စိုးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများသိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများက မြေယာလျော်ကြေးငွေရရှိသည့် တောင်သူများသို့ လျော်ကြေးငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်း၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)၊ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)၊ ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)၊ လှိုင်သာယာ၊ ရွှေပြည်သာ၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ ဒလ၊ ကြည့်မြင်တိုင်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ် တို့ရှိ တောင်သူ ၁၃၉ ဦး၏ ဧရိယာ ၁၅၅၅ ဒသမ ၃၂၂ ဧက အတွက် ၁၅၅၀ ဒသမ ၂၂ သန်းအား ဒုတိယအကြိမ်ပေးလျော်ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ပထမအကြိမ် တောင်သူဦးရေ ၅၀၊ ဧရိယာ ၆၉၆ဒသမ ၃၁ ဧက အတွက် ခုနှစ်ဘီလီယံပေးလျော်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆန်းကျော်ဦး (ပြန် /ဆက်)

### ဆလုံလူမျိုးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တွေ့ဆုံ

ထားဝယ် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
မြိတ်ခရိုင်နှင့် ကော့သောင်းခရိုင်အတွင်းရှိ ဆလုံလူမျိုးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကော်မတီဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်မောင်က ဆလုံလူမျိုးများ

လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၁၀၀ နှင့် ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ မြိတ်ခရိုင်နှင့် ကော့သောင်းခရိုင်အတွင်းရှိ ဆလုံလူမျိုးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆန်း၊ လှေ၊ အသက်ကယ်အင်္ကျီ၊ ဖိနပ်များနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် မိုးကာအင်္ကျီ၊ ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများထောက်ပံ့ပေး

ခဲ့ကြောင်း၊ ဆလုံလူမျိုးများလူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ရုပ်ပိုင်းနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိုပါ မြှင့်တင်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီးဦးစောလူကာနှင့် ကော်မတီဝင်များက ဆလုံလူမျိုးများ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

### နေပြည်တော်၌ ကျေးရွာကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရီမြို့နယ် တက်ရန်ကျေးရွာတွင် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပိုးစားတော-သရက်တော-တက်ရန်ကျေးရွာချင်း ဆက် ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားပြုလုပ်ရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ပိုးစားတော-သရက်တော-တက်ရန်ကျေးရွာချင်းဆက်ကွန်ကရစ်လမ်းအရှည်ပေ ၂၀၆၀ အား ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် နေပြည်တော်ကောင်စီ၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၃၈၇ သန်းဖြင့် ကျေးလက်လမ်းဦးစီးဌာနမှတာဝန်ယူ တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် တက်ရန်ကျေးရွာအခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင်ပြုလုပ်သည့် ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း

ရှိ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်၍ ဒေသခံပြည်သူများ၏ တင်ပြချက်များကို နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်ထွန်း၊ ဦးအေးမောင်စိန်၊ ဦးညီထွန်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားကြကြောင်း သိရသည်။

အောင်ကို(ပြန်/ဆက်)

### ကျောက်မိ၌ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်း ကျင်းပ

သီပေါ ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲခရိုင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့်ဆင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ငွေပုဂံခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား  
အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲအရာရှိ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် (IDEA)အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ နေပြည်တော်၌ ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့ပြီးသည့် သင်တန်းနည်းပြများက ခရိုင်အတွင်းရှိ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ အဖွဲ့ဝင်နှင့် ဝန်ထမ်းများအား နှစ်ရက်ကြာသင်တန်း ပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

### မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲတော်၌ မြန်မာ့ရိုးရာဆံရစ်ပိုင်း ဆံကေသာဆင်ယင်မှု လေ့လာသူပိုများ

ပွင့်ဖြူ ဇန်နဝါရီ ၂၈  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေပုတ်ကြီးကျေးရွာတွင် မြန်မာ့ရိုးရာ ဆံကေသာဆံရစ်ပိုင်းထားရှိသူ ၅၀၀ ခန့်ရှိကာ မန်းရွှေစက်တော်ပွဲတော်ရက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါကျေးရွာသို့ လာရောက်လည်ပတ် လေ့လာသူများပြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မန်းရွှေစက်တော်ခြေတော်ရာ ဖွင့်ပွဲလာရောက်ကြသည့် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာသူများက ရေပုတ်ကြီးရွာသို့ လာရောက်ကြပြီး ရှေးမြန်မာတို့ ဆင်ယင်ထုံးပွဲခွဲကြသော ဆံရစ်ပိုင်း၊ ဆံထောက်ကောက် ဆင်ယင်ထုံးပွဲမှုကို လာရောက်လေ့လာမှု ပိုမိုများပြားကြသည်။

"ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာကို မကွေး၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး မြို့တွေက ဧည့်သည်တွေနဲ့ နိုင်ငံခြားသားဧည့်သည် တချို့လည်း လာရောက်လည်ပတ်လေ့လာတာရှိပါတယ်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်လောက်ကစပြီး ဓာတ်ပုံဆရာတွေရဲ့ အဆက်အသွယ်နဲ့ ဧည့်သည်တွေလာရောက်လည်ပတ်မှု ရှိလာတယ်လို့ ပြောရမယ်။ ပန်းချီဆရာကြီးများ လာရောက်ပြီး လက်တွေ့လာရောက်ပန်းချီဆွဲကြတယ်။ ရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲတော်ချိန်ဆိုတော့ လာရောက်



လေ့လာသူ တော်တော်များများကို တွေ့နေရတယ်" ဟု ရေပုတ်ကြီးကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှဝင်းက ပြောကြားသည်။

ယနေ့ခေတ်ကာလတွင် ဆံကေသာ ဆံရစ်ပိုင်းထားရှိသူ ရှားပါးသွားခဲ့ပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ်

စက်စက်ယိုကျေးရွာနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ရေပုတ်ကြီးကျေးရွာတို့တွင်သာ မြန်မာ့ရိုးရာ ဆံကေသာ ဆံရစ်ပိုင်းထားရှိသောလေ့ ရှိနေဆဲဖြစ်သဖြင့် လာရောက်လည်ပတ် လေ့လာကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မကွေး - ဝင်းမောင်



မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပခရီးသွား ၄ ဒသမ ၄ သန်း ဝင်ရောက်သည့်အနက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းသို့ ပြည်ပခရီးသွား ၆၈၀၀၀ ကျော်ဝင်ရောက်



မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၀ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပခရီးသွား ၄ ဒသမ ၄ သန်း ဝင်ရောက်သည့်အနက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းသို့ ပြည်ပခရီးသွား ၆၈၀၀၀ ကျော် ဝင်ရောက်

ခဲ့ကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွား ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပဧည့်သည် ဝင်ရောက်မှု ၃ ဒသမ ၅ သန်းကျော်အနက် မန္တလေး

တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းသို့ ပြည်ပခရီးသွား ၄၉၂၀၉၇ ဦး ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပခရီးသွား ၄၉၆၄၀၀ ဦး ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းသို့ ၆၈၀၀၀ ကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် ပြည်ပခရီးသွားများသည် မန္တလေးမြို့၏ အထင်ကရနေရာ များဖြစ်သော ဦးပိန်တံတား၊ တောင်သမန်အင်း၊ ကမ္ဘာ့ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်စာရင်းဝင် ကုသိုလ်တော်ဘုရား၊ ရွှေကျောင်းကြီး၊ မြန်မာ့စံကျော် ရွှေနန်းတော်၊ မဟာမုနိ ဘုရားကြီး၊ မန္တလေးတောင်နှင့် မန္တလေးမြို့ရှိ ရှေးဟောင်း အဆောက်အအုံများနှင့် ရှေးဟောင်းစေတီပုထိုးများအပြင် မြန်မာ့ရိုးရာ ပန်းဆယ်မျိုးလုပ်ငန်းများ၊ အင်းဝဒေသရှိ ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံများနှင့် ရှေးဟောင်းစေတီပုထိုး များ၊ ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်စာရင်းဝင် ပုဂံ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေရှိ ရှေးဟောင်း စေတီပုထိုး များသို့ အများဆုံး သွားရောက် လေ့လာလည်ပတ်ကြ ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းသို့ ပြည်ပခရီးသွား ပိုမိုဝင်ရောက်လာစေရန်အတွက် ဟိုတယ် နှင့် ခရီးသွားလာရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွင် ပါဝင် ပတ်သက်သူများအားလုံးနှင့် ပူးပေါင်း၍ လအလိုက် အစီအမံများရေးဆွဲကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းသို့ နှစ်အလိုက် ပြည်ပ ခရီးသွား ဝင်ရောက်မှုအနေဖြင့် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၇၅၇၅၇ ဦး၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် ၉၉၀၁၆ ဦး၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ၁၆၀၉၇၅ ဦး၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ၂၁၉၅၁၈ ဦး၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ၂၄၂၅၆၆ ဦး၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ၃၀၆၄၃၂ ဦး၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ၃၈၅၅၁၃ ဦး၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၄၈၃၇၈၄ ဦးနှင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၄၉၂၀၉၇ ဦး၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ၆၇၀၀၀၀ ကျော်တို့ ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာန၏ စာရင်းများအရ သိရသည်။

သန်းဇော်မင်း (ပြန်/ဆက်)

ပြည်တွင်း ပြည်ပ ခရီးသွားအတွက် ပလင်းကမ်းသာယာဆင်စခန်း

ညောင်ဦး ဇန်နဝါရီ ၂၀ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် အနောက် ပလင်းကျေးရွာအနီး ဧရာဝတီ မြစ်ကမ်းဘေးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် ပလင်းကမ်းသာယာဆင်စခန်းသို့ နှစ်နှစ် အတွင်း နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာငွေကျပ် ၁၇၅၃၀၀၀၀ ရှာဖွေပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း လက်ထောက်အထွေ ထွေမန်နေဂျာ ဦးအောင်ဌေးထံမှ သိရ သည်။ ပလင်းကမ်းသာယာဆင်စခန်းတွင် ဆင် ခုနစ်ကောင်ထားရှိပေးထားကာ ပြည်တွင်း ခရီးသွားရော ပြည်ပခရီးသွားများပါ ဆင်စာ ဝယ်ယူကျွေးမွှေ များပြားလာခဲ့ကြောင်း၊

ဆင်ရေချချိန်(ဆင်ရေချိုးချိန်)များတွင် ပြည်ပ ခရီးသွားများ အထူးစိတ်ဝင်စားကြပြီး ပြည်တွင်းခရီးသွားများသည် ဆင်နှင့်အတူ ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ ဆင်စခန်းဝင်းအတွင်းအလှ ချိတ်ဆွဲထားသည့် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသထွက် ဇော်ဂျီရုပ်၊ ဆင်ရုပ်၊ ဘီလူးရုပ်၊ ရုပ်သေးရုပ်၊ များမတ်ရုပ်များ၊ သစ်ပင်များတွင်အလှချိတ် ဆွဲထားသည့် အရုပ်မျိုးစုံဖြင့် အလှဓာတ်ပုံ ရိုက်ခြင်း၊ ဆင်စခန်းအဝင်ဆိုင်းဘုတ်ဖြင့် ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ မြစ်ကမ်းဘေးရှမ်းအလှ များဖြင့် ဓာတ်ပုံ၊ ဗီဒီယိုရိုက်ကြကာ ဆင်စီး သည့်အချိန်တွင်လည်း ဆင်စီးကြခြင်းများရှိ ကြောင်း ဆင်စခန်းတာဝန်ခံက ရှင်းပြ

သည်။ ဆင်စခန်းဝင်ကြေး ပြည်တွင်းခရီးသွား ကျပ် ၁၀၀၀ သတ်မှတ်ထားပြီး ပြည်ပခရီးသွား ကျပ် ၅၀၀၀ သတ်မှတ်ထားကြောင်း၊ ပြည်တွင်းခရီးသွားတစ်ဦးလျှင် ဆင်စီးခ ကျပ် ၅၀၀၀ သတ်မှတ်ထားကာ ပြည်ပ ခရီးသွား တစ်ဦးလျှင် ဆင်စီးခ ကျပ် ၁၀၀၀၀ သတ်မှတ်ထားကြောင်း၊ ဆင်စီးချိန် မိနစ် ၂၀ ကျော်ရှိပြီး ဆင်စီးခရီးအကွာအဝေး ငါးဖာလုံကျော်ရှိကာ ဆင်စီးလမ်းကြောင်းမှာ လည်း တောတောင်သဘာဝအလှအပများ ဖြစ်စေရန် ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းဘေး လမ်းကြော မှ တောင်တက် တောင်ဆင်းလမ်းကြောင်းကို ရွေးချယ်ကာ ဆင်စီးသူများ စိတ်ကျေနပ်မှု ရှိစေရန် ဦးစားပေးထားကြောင်း သိရပြီး ၁၀ နှစ်အောက်ကလေးများ၊ ရဟန်းသံဃာ၊ သီလရှင်များအား အခကြေးငွေ မကောက်ခံ ကြောင်း သိရသည်။ ပလင်းကမ်းသာယာ ဆင်စခန်းသို့ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ခရီးသွားဝင်ကြေး၊ ဆင်စာရောင်းချငွေနှင့် ဆင်စီးခများ နှစ်နှစ်အတွင်း ငွေကျပ် ၁၇၅၃၀၀၀၀ နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာငွေ ရှာဖွေပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ နှစ်နှစ်အတွင်း ပြည်တွင်း ပြည်ပ ခရီးသွား တစ်သိန်းကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။



ဘီးလင်းမြို့၌ "လူငယ်နှင့်မူးယစ်ဆေးဝါး" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ဘီးလင်း ဇန်နဝါရီ ၂၀ သထုံခရိုင် ဘီးလင်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနသည် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပူးပေါင်း၍ "လူငယ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကန်သာယာအထက် တန်းကျောင်း မဟော်သဓာခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ် ဒေါက်တာခင်နိုင်ဦးနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးလှထွဋ်တို့က အမှာစကားပြောကြား ပြီး ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်လေးနွယ်က ပြည်သူ့စကားဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ် ဒေါက်တာခင်နိုင်ဦး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေး မှူး ဦးလှထွဋ်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးလှဖြင့် လေး၊ ဒုတိယမြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဦးဘုန်း သက်ဝေ၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ကျန်းမာရေးမှူး ဦးအောင်ဇော်မင်းတို့ ဦးဆောင်ကာ "လူငယ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး" စကားဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ပြုလုပ်ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များက မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်၍ ၎င်းတို့ သိရှိလိုသည့် မေးခွန်းများနှင့် မရှင်းလင်းသည် များကို စိတ်ဝင်တစား ဆွေးနွေးမေးမြန်းကြရာ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူများက သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်ဖြေကြားပေးကြ ကြောင်း သိရသည်။

နန္ဒကျော်စွာ



အီတလီနိုင်ငံမှ စက်ဘီးစီးအဖွဲ့ ဆွာတောကျေးရွာသို့ လာရောက်လေ့လာ

မိတ္ထီလာ ဇန်နဝါရီ ၂၀ အီတလီနိုင်ငံမှ စက်ဘီးစီးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် Mr.Mario Mantova ဦးဆောင်သော အီတလီနိုင်ငံ သားလေးဦးပါဝင်သည့် စက်ဘီးစီးအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မိတ္ထီလာ မြို့နယ် ဆွာတောကျေးရွာရှိ လူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဓလေ့များကို လာရောက်လေ့လာကြသည်။ "မြန်မာနိုင်ငံကို ပထမဆုံးလာရောက်ဖူးတဲ့ ခရီးစဉ်ဖြစ်ပါတယ်။ ပုဂံ၊ မန္တလေးနဲ့ အင်းလေး ဒေသဘက်မှာလည်း စိတ်ဝင်စားစရာတွေအများ ကြီးတွေ့ခဲ့ရတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူတွေက

ဖော်ရွေပြီးရှင်ကြတာတွေ့ရတယ်။ ဆွာတောရွာကို လာရောက်လေ့လာခွင့်ရတာ အများကြီးကျေနပ် ပျော်ရွှင်မှုရပါတယ်" ဟု အီတလီစက်ဘီးစီးအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် Mr.Mario Mantovan က ပြော သည်။ အီတလီနိုင်ငံ Veneto ဒေသ Porto Viro မှ အဆိုပါစက်ဘီးစီးအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန (မန္တလေးရုံးခွဲ) မှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ဥမ္မာလှနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ဆွာတောကျေးရွာတွင် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ရပ်ရွာအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးရွာဒေသခံများ၏

လူနေမှုဓလေ့များ၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လေ့လာကြကြောင်း သိရသည်။ အီတလီစက်ဘီးစီးအဖွဲ့သည် မန္တလေး၊ အမရ ပူရ မြင်းမြို့ ပုဂံ၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ အောင်ပန်း၊ ကလေးခရီးစဉ်များကို သွားရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ မိတ္ထီလာ၊ ရမည်းသင်း၊ နေပြည်တော်ခရီးစဉ်များ ပြီးစီးပါက ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပမည့် လူထုစက်ဘီးစီးပွဲတော်သို့ ပါဝင် ဆင်နွှဲရန် စီစဉ်ထားကြောင်း ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ဥမ္မာ လှက ပြောသည်။

ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)



ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် (၃)ရပ်ကွက် အောင်သာဝင်ဓမ္မာရုံ၌ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား ဘုရင့် နောင်နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ် ကိုထင်ကျော်က မှုခင်းကျဆင်းရေး၊ သက်ငယ် မုဒိမ်းနှင့် လူကုန်ကူးမှုပပျောက်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ် ရေးအကြောင်း အသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။

ကိုရဲ



ပြည်သူ့အရေး၊ လူ့ဘဝအရေးအစဉ်အဆက်

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီသည် အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ တာဝန်ခွဲဝေမှုအရ ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ်လ ၂၃ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ယင်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ယခုတစ်ပတ်လွှတ်တော်ရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

ဌာနကြီးသုံးခုရဲ့ မူဝါဒတွေ၊ နှစ်တိုနှစ်ရှည်စီမံကိန်းတွေ အချိန်နဲ့ တစ်ပြေးညီ လုပ်ကိုင်နိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ထိန်းကျောင်းစောင့်ကြည့်ရတဲ့ ကော်မတီဖြစ်ပါတယ်

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမိုးမြင့်(ခ) ဆင်မြူရယ်

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီသည် အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ တာဝန်ခွဲဝေမှုအရ ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ကော်မတီသည် အဆိုပါကဏ္ဍများနှင့်ဆက်စပ်သည့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနများ၏ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ပြင်ဆင်၊ ပယ်ဖျက် အသစ်ပြဋ္ဌာန်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံတစ်ခုအတွက် မရှိမဖြစ်အရေးပါသည့် ကော်မတီတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်သည်။

ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီသည် ပြည်သူများကို အကျိုးပြုမည့် မေးခွန်းနှင့် အဆိုများ မေးမြန်းဆောင်ရွက်ရန်၊ ဥပဒေကြမ်း တင်သွင်းရန်၊ မိမိတာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရသည့် ဝန်ကြီးဌာနများ၏ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များ၊ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်အကြံပြုရန်၊ ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍ၊ စက်မှုကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍနှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများကို လေ့လာသုံးသပ်အကြံပြုရန်နှင့် ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းကာ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများသည် အဓိကကဏ္ဍများဖြစ်ရာ ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်များကို စုစည်းဖော်ပြလိုက်ပါသည် -

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ နိုင်ငံတော်မှာ ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတွေရှိတယ်။ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းတွေ BOT လမ်းတွေရှိတယ်။ ဒီလမ်းတွေမှာဖြတ်သန်းတဲ့ အရေအတွက်က တိုးလာတယ်။ တိုးလာတဲ့အလျောက် လမ်းတွေရဲ့ အင်္ဂါလက္ခဏာက ဘေးကင်းမှုရှိရဲ့လား၊ ပြုပြင်မှုရှိရဲ့လားဆိုတာကို ကော်မတီက စောင့်ကြည့်ပြီး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဥပဒေကြမ်းအနေနဲ့ တံတားကြီးများ ဥပဒေကို ညှိနှိုင်းရေးဆွဲနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကို နိုင်ငံတော် သမ္မတက လက်မှတ်ရေးထိုးပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

BOT စနစ်အကောင်အထည်ဖော်နေတဲ့ ကုမ္ပဏီ ၂၅ ခုကို မိုင်အားဖြင့် ၂၀၂၃ မိုင် ပေးထားပါတယ်။ ကော်မတီအနေနဲ့ ပဲခူး၊ သထုံ၊ မြဝတီ၊ မော်လမြိုင်၊ သံဖြူဇရပ် လမ်းတွေကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပါတယ်။ BOT အကောင်အထည်ဖော်နေတဲ့ ကုမ္ပဏီတွေရဲ့ တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပါတယ်။ လမ်းတွေမှာ နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းနေတဲ့ ကားအစီးရေက များပြားလာပါတယ်။ အဲဒါတွေနဲ့ လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် လမ်းတွေ၊ တံတားတွေရဲ့ ကြံ့ခိုင်မှုနဲ့ တိုးချဲ့ပြုပြင်သင့်တာတွေကို ညှိနှိုင်း



အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမိုးမြင့်(ခ)ဆင်မြူရယ်



အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးမြမင်းဆွေ

မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံး အိမ်ထောင်စုတွေရဲ့ ၃၄ ရာခိုင်နှုန်း လောက်ပဲ လျှပ်စစ်မီးရရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒါကို ကြိုးစားဆောင်ရွက်ခဲ့တော့ မဂ္ဂိုလ်အနေနဲ့ ၇၈၆ မဂ္ဂိုလ် တိုးတက်ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်မှာ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးမှာရှိတဲ့ အိမ်ထောင်စုပေါင်းရဲ့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကို လျှပ်စစ်မီးပေးနိုင်ခဲ့တယ်။ ရေရှည်ရည်မှန်းချက်အနေနဲ့ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ တစ်နိုင်ငံလုံးကို လျှပ်စစ်မီးပေးနိုင်ဖို့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ကော်မတီအနေနဲ့ အဓိကထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်နေတာက ဝန်ကြီးဌာနတွေက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေတဲ့ စီမံကိန်းတွေ ဆောင်ရွက်နိုင်မှု ရှိ၊ မရှိနည်းပညာနဲ့ ဘဏ္ဍာရေး အခက်အခဲတွေကို စောင့်ကြည့်ထိန်းကျောင်းပေးပါတယ်။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဒေသခံပြည်သူတွေအနေနဲ့ အခက်အခဲတွေရှိရင် စုပေါင်းဖြေရှင်းပေးပါတယ်။

အခုလတ်တလောမှာ မြန်မာနိုင်ငံ ဆက်သွယ်ရေးကော်မရှင်ဥပဒေကို ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဆက်သွယ်ရေးကော်မရှင် ဥပဒေကြမ်းကို ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ ၆၃/၂၀၁၉ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အရ ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပါတယ်။ အမျိုးသားလွှတ်တော်အစိုးရမဟုတ်သော ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာကော်မတီ၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်ရုံး၊ Myanmar Post and Telecommunications (MPT), Telenor Myanmar Limited, Ooredoo Myanmar Limited နဲ့ Mytel Myanmar Limited တို့က တာဝန်ရှိသူတွေကို ဖိတ်ကြားပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်မှာ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ပြင်ဆင်ချက်ဇယားနဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုမှတ်တမ်းကို အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌထံ အစီရင်ခံတင်ပြခဲ့ပါတယ်။

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ “ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီသို့ ပေးပို့ပါဆိုတဲ့” မှာကြားချက်အရ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီကို လွှဲပြောင်းပေးပို့ခဲ့ပြီး ဥပဒေကြမ်းကော်မတီက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။

ကော်မတီအနေနဲ့ အပတ်စဉ်အစည်းအဝေးတွေ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေကို ဖိတ်ကြားပြီး သိလိုတဲ့အကြောင်းအရာတွေကို မေးမြန်းကာ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ နောက် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွေမှာ ရင်းနှီးမြုပ်နှံချင်တဲ့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းတွေက ကော်မတီကို လာရောက် ဆွေးနွေးတင်ပြတာတွေကို အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးရဲ့ ခွင့်ပြုချက်နဲ့ တွေ့ဆုံပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ စိတ်ပါဝင်စားသူတွေ အားလုံးနားထောင်နိုင်အောင် Debate အစီအစဉ်တွေ မှာလည်း ဆွေးနွေးမေးမြန်းတာတွေ ရှိပါတယ်။

ဒါ့အပြင် တစ်နိုင်ငံလုံးမှာရှိတဲ့ လမ်းတွေ၊ တံတားတွေကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးတာတွေရှိပါတယ်။ နောက်ပြီး လျှပ်စစ်ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ရေအားလျှပ်စစ်တို့ သဘာဝဓာတ်ငွေ့၊ ဆိုလာစနစ် အကောင်အထည်ဖော်မှုတွေကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးတာတွေ ရှိပါတယ်။ တိုင်ကြားစာတွေ ရောက်လာရင်လည်း ကော်မတီအနေနဲ့ ဖတ်ရှုလေ့လာညှိနှိုင်းပြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံ တင်ပြပါတယ်။ တကယ်လို့ လိုအပ်ရင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနကို ပြန်လည်တင်ပြပါတယ်။

ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍအပိုင်းမှာ ဝန်ထမ်းတွေ၊ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ နေထိုင်ရေးခက်ခဲပါတယ်။ ဒါကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေနဲ့ ပြည်သူတွေအတွက် အိမ်ရာတွေ ဖော်ဆောင်ပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အိမ်ရာလို့ဆိုရမှာ ခိုင်ခံ့ရမယ်၊ တန်ဖိုးနည်းရမယ်၊ သင့်တင့်လျောက်ပတ်တဲ့ လစာနဲ့ ဝယ်ယူနိုင်မယ့် အိမ်ရာတွေ ဖော်ဆောင်ပေးဖို့ ဆောင်ရွက်နေတာကို ကော်မတီက တွေ့ရှိရပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ ★



၂၆-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံဆက်သွယ်ရေးကော်မရှင် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ဦးစောမိုးမြင့်(ခ)ဆင်မြူရယ် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ

ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီက လွှတ်တော်သက်တမ်း နှစ်နှစ်ကျော်မှ စတင်ဖွဲ့စည်းတဲ့ ကော်မတီဖြစ်ပါတယ်။ အခြားကော်မတီတွေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင် သက်တမ်းနည်းပေးမယ့် အခြားကော်မတီတွေလိုပဲ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ တိုင်းပြည်တစ်ပြည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုတာ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံနဲ့ မြို့ရောတော့ပါလျှပ်စစ်မီးရရှိရမယ်။ နောက်ပြီး နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်တွေက တင်သွင်းနေရတဲ့ စက်မှုပစ္စည်းတွေ ထုတ်လုပ်နိုင်ရပါမယ်။

နိုင်ငံက စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်တဲ့အတွက် စက်မှုလယ်ယာစနစ်က တိုင်းပြည်အတွက် လိုအပ်ပါတယ်။ ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နဲ့ စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနဲ့ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနစတဲ့ ဝန်ကြီးဌာနသုံးခုရဲ့ မူဝါဒတွေ၊ နှစ်တိုနှစ်ရှည်စီမံကိန်းတွေကို အချိန်နဲ့ တစ်ပြေးညီ လုပ်ကိုင်နိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ထိန်းကျောင်းစောင့်ကြည့်ရတဲ့ ကော်မတီဖြစ်ပါတယ်။

ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ လျှပ်စစ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အခုအစိုးရတက်လာတဲ့အချိန်မှာ



၁၉-၅-၂၀၁၈ ရက်တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ တီကျစ်ကျောက်မီးသွေး ရေနွေးငွေ့ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။



★ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံအနေနဲ့ အာဆီယံနိုင်ငံတွေနဲ့ ပေါင်းစပ်တဲ့ ဆက်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းတွေ ရှိပါတယ်။ အဲဒီလို အာဆီယံနိုင်ငံတွေကလမ်းတွေနဲ့ လိုက်လျောညီထွေတဲ့လမ်းတွေဖြစ်အောင် နိုင်ငံအတွင်းမှာ အဆင့်မြှင့်ဖို့လိုပါတယ်။ မြို့ရွာအိုးအိမ်ဆိုရင် ကျန်းမာရေးနဲ့ ညီညွတ်အောင်၊ နိုင်ငံတကာစံနှုန်းတွေနဲ့ ညီညွတ်အောင် အစိုးရက လုပ်ဆောင်နေတာတွေကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါတယ်။

ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍ တွေက နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ရေတိုရေရှည်စီမံကိန်းတွေ အောင်မြင်ရေးအတွက် ကော်မတီအနေနဲ့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ လမ်းညွှန်ချက်နဲ့အညီ ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနတွေကို စောင့်ကြည့်ထိန်းညှိ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်လို့ ပြောကြားလိုပါတယ်။

ဦးမြမင်းဆွေ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး

ကော်မတီရဲ့တာဝန်ကတော့ ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွေနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ ဝန်ကြီးဌာနတွေရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်တွေ၊ မူဝါဒတွေ၊ အကောင်အထည်ဖော်မှုအပိုင်းတွေ၊ စီမံကိန်းတွေကို



၁၄-၁၂-၂၀၁၉ ရက်တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ မင်းဘူး နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံသို့ ကွင်းဆင်းလေ့လာစဉ်။

ခေါ်ယူကြားနာမှုတွေ၊ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုတွေရဲ့ သုံးသပ် အကြံပြုချက်တွေ လွှတ်တော်ကို တင်ပြထားပါတယ်။ ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍမှာ လေ့လာတွေ့ရှိချက်

ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း မရှိသေးပါဘူး။ ကော်မတီအနေနဲ့ ရေးဆွဲပြီး Town Plan တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဖို့နဲ့ မရေးဆွဲရသေးတဲ့ မြို့တွေကို ရေးဆွဲဖို့အကြံပြုခဲ့တာ ရှိပါတယ်။ ဒါက မြို့ပြကဏ္ဍနဲ့ပတ်သက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

လမ်းတွေနဲ့ပတ်သက်ရင် လမ်းတံတားဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေတဲ့ လမ်းတွေရှိပါတယ်။ လမ်းမိုင်ပေါင်း ၄၂၉၄ မိုင်ရှိပြီး BOT စနစ်နဲ့ ကုမ္ပဏီ ၂၅ ခုက လမ်း မိုင် ၃၀၂၃ မိုင်ကို ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ BOT စာချုပ်တွေက ကောင်းမွန်တဲ့ ပဋိညာဉ်စာချုပ်တွေဖြစ်ဖို့ လိုပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေအရ ပြည်သူနဲ့ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်ဖို့ အကြံပြုချက်လည်း ရှိပါတယ်။

ကျေးလက်လမ်းနဲ့ပတ်သက်ရင် တစ်နိုင်ငံလုံးမှာ ကျေးလက်လမ်းမိုင်ပေါင်း ၅၅၅၀၇ မိုင် ရှိပါတယ်။ ဒီလမ်းအားလုံးကို လာမယ့် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ ရာသီမရွေးသွားလာနိုင်မယ့် လမ်းတွေဖြစ်ဖို့ ဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ လျာထားဆောင်ရွက်နေတာ ရှိပါတယ်။ လက်ရှိကာလမှာ လမ်းမိုင် ၅၉၄၆ မိုင်၊ ၁၀ ဒသမ ရာခိုင်နှုန်းသာ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပါတယ်။ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ စီမံကိန်းလျာထားချက်အတိုင်းပြီးစီးဖို့ သက်ဆိုင်ရာဌာနအလိုက် တာဝန်ပေးလျာထားပေးဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိအတိုင်း လျာထားနေမယ်ဆိုရင် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ စီမံကိန်းလျာထားချက်က ဘယ်လိုမှ ပြည့်မီနိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် လာမယ့်နှစ်တွေမှာ ကျေးလက်လမ်းအပေါ် ပိုပြီးဘဏ္ဍာငွေလျာထားပေးဖို့ ကော်မတီအနေနဲ့ တိုက်တွန်းခဲ့ပါတယ်။

စက်မှုကဏ္ဍနဲ့ပတ်သက်ရင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ပိုမိုဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှာ နိုင်ငံပိုင်စက်ရုံပေါင်း ၁၁၂ ခု ရှိပါတယ်။ ၅၇ ခုက ပုဂ္ဂလိကနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ကျန်တဲ့စက်ရုံ ၂၄ ရုံကလည်း အရှုံးတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရတယ်။ အရှုံးပြုရတဲ့ အကြောင်းရင်းက စက်စွမ်းအားတွေကျဆင်းပြီး ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်တွေ မြင့်မားနေတယ်။ ဈေးကွက်မှာရှိတဲ့ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု

အပိုင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းမရှိဘူး။ ဈေးကွက်မရှိဘူး။ အဲဒါတွေကို ပုဂ္ဂလိကနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ (PPP - Public Private Partnership) စနစ်နဲ့ စက်ရုံတွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ဖို့ ကော်မတီအနေနဲ့ အကြံပြုထားပါတယ်။

လျှပ်စစ်ကဏ္ဍဆိုရင် ပြီးခဲ့တဲ့ရက်တွေက တစ်နိုင်ငံလုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှုရဲ့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြည့်မီသွားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထုတ်လုပ်မှုအတိုင်းအတာကို လေ့လာကြည့်မယ်ဆိုရင် ၅၆၅၃ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်နိုင်တဲ့အထဲမှာ ရေအားလျှပ်စစ်က ၃၂၆၂ မဂ္ဂါဝပ်၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့က ၂၁၅၄ မဂ္ဂါဝပ်၊ ကျောက်မီးသွေးက ၅၆၀၀ ၂၅၀ နဲ့ ဒီဇယ်က ၁၂၇ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ စွမ်းအင်ကဏ္ဍမှာ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာနက ကုန်းတွင်းပိုင်းမှာ ထုတ်လုပ်နေတဲ့ ရေနံစည်ပမာဏ ၆၃၀၀ ရှိပါတယ်။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှာ ရေနံလက်ယက်တွင်းဥပဒေနဲ့မညီဘဲ လက်ယက်တွင်းတွေက ထုတ်လုပ်နေတဲ့ ရေနံစည်ပေါင်းက ပုံမှန်ထွက်တဲ့ ၆၃၀၀ ထက်မက ရှိနေပါတယ်။ ဒါတွေကို တရားဝင် ထုတ်လုပ်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တဲ့အစီအမံတွေရေးဆွဲပြီး တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တွေကို အကြံပြုထားတာရှိပါတယ်။ ရေနံလက်ယက်တွင်း တူးဖော်ထုတ်လုပ်တဲ့ ဒေသတွေမှာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မီးဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ မူခင်းကျဆင်းရေး၊ ရေနံလက်ယက်တွင်း ဥပဒေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်ရေး၊ အကတိလိုက်စားမှုပျောက် ရေးတွေကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တွေနဲ့ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ တိုက်တွန်းထားပါတယ်။

ရေနံရှာဖွေရေးအပိုင်းမှာ ကုန်းတွင်းလုပ်ကွက် ၂၅ ကွက်ကို နိုင်ငံခြားရေနံကုမ္ပဏီ ၁ခုက ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ကမ်းလွန်လုပ်ကွက် ၁၆ ကွက်ကို နိုင်ငံခြားရေနံကုမ္ပဏီ ၁၈ ခုက အစိုးရနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ရေနံရှာဖွေရေးလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

ကော်မတီအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ရဲ့ ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍ၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ ခွင့်ပြုချက်နဲ့ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနတွေ၊ အစိုးရအဖွဲ့တွေနဲ့ ကိုယ်စွမ်း ဉာဏ်စွမ်း ရှိသမျှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ပြည်သူတွေ အနေနဲ့ ကော်မတီကို အကြံပြုတိုက်တွန်းလိုတာတွေ ရှိရင် ပေးပို့လို့ရပါတယ်။

ကျေးလက်လမ်းနဲ့ ပတ်သက်ရင် တစ်နိုင်ငံလုံးမှာ ကျေးလက်လမ်းမိုင်ပေါင်း ၅၅၅၀၇ မိုင် ရှိပါတယ်။ ဒီလမ်းအားလုံးကို လာမယ့် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ ရာသီမရွေး သွားလာနိုင်မယ့် လမ်းတွေဖြစ်ဖို့ ဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ လျာထားဆောင်ရွက်နေ



၃၀-၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

သုံးသပ်အကြံပြုပြီး လွှတ်တော်ကိုတင်ပြရတဲ့ တာဝန်ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေပြုတဲ့အပိုင်းမှာ တံတားကြီးများ ဥပဒေ၊ မြို့ပြနှင့် ဒေသစီမံကိန်းဥပဒေ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆက်သွယ်ရေးကော်မရှင်ဥပဒေတွေကို ဥပဒေကြမ်းကော်မတီရဲ့ တာဝန်ပေးအပ်ချက်အရ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနတွေကို ခေါ်ယူကြားနာပြီး ဥပဒေကြမ်းအဖြစ် လွှတ်တော်ကို တင်တဲ့အဆင့်အထိ ကော်မတီက ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အခြားဘူမိကောင်စီဥပဒေ၊ စက်မှုဇုန်ဥပဒေတွေကို ဥပဒေကြမ်းကော်မတီနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

လက်ရှိမှာ မြန်မာနိုင်ငံ ဆက်သွယ်ရေးကော်မရှင် ဥပဒေတွေကို ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒါက ဥပဒေပြုတဲ့ အပိုင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကော်မတီရဲ့ အစည်းအဝေးတွေ၊

ခွဲနစ်ချက် ရှိပါတယ်။ မြို့ရွာတွေ စနစ်တကျ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုတဲ့ အချက်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအပိုင်းမှာ လယ်ယာမြေတွေကို အခြားနည်း သုံးစွဲခွင့်မလျှောက်ဘဲ အိမ်ခြံကွက်တွေ ဖော်ကြပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနဲ့အညီ မဟုတ်တဲ့အခါ ပြဿနာရှိပါတယ်။ ဒီအတိုင်းသာ မြို့ရွာကြီးထွားမှုတွေကို ဆက်ပြီးခွင့်ပြုနေမယ်ဆိုရင် နောင် အနာဂတ်မှာ စနစ်တကျရှိတဲ့ မြို့ရွာတွေ ဖြစ်လာနိုင်စရာ အကြောင်း မရှိပါဘူး။ ဒါတွေကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တွေအနေနဲ့ ဥပဒေနဲ့ အညီ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်နေပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ မြို့ပေါင်း ၃၃၀ ရှိပြီး Town Plan ရေးဆွဲပြီးသား မြို့ပေါင်းက ၅၅ မြို့ပဲ ရှိပါတယ်။ အဲဒီ ၅၅ မြို့ရဲ့ ရေးဆွဲပြီးသားစီမံကိန်းတွေကို အကောင်အထည်



၃၀-၅-၂၀၁၈ ရက်တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ ရေးရာဆောင်အမှတ် (1-17) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းစဉ်။



၂၀-၅-၂၀၁၈ ရက်တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ အမှတ်(၂) လောဝီတရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံသို့ ကွင်းဆင်းလေ့လာစဉ်။



အားကစား၊ အနုပညာ

# မန်ယူအသင်းက တိုက်စစ်မှူး ဆန်းချက်စ်ကို ဇွန်လတွင် အင်တာမီလန်အသင်းမှ ပြန်လည်ခေါ်ယူမည်



မန်ယူအသင်းဟာ တိုက်စစ်မှူး အလက်ဇန်ဒါး ခရစ်တိုဖီယာ့ကို အင်တာမီလန်အသင်းမှ ပြန်လည် ခေါ်ယူမည် ဖြစ်ကြောင်း အင်တာမီလန်အသင်းက ဖော်ပြခဲ့သည်။

တိုက်စစ်မှူး အလက်ဇန်ဒါး ခရစ်တိုဖီယာ့ကို အင်တာမီလန်အသင်းက အမြဲတမ်းစာချုပ်နဲ့ ပြန်လည် ခေါ်ယူမည် ဖြစ်ကြောင်း အင်တာမီလန်အသင်းက ဖော်ပြခဲ့သည်။

လီဂိုမှာ ချွေးအမြင်ဆုံးပေးထားရတဲ့ ကစားသမား တွေထဲက တစ်ဦးအပါအဝင်ဖြစ်သလို မန်ယူ အသင်းကို အဓိကဆုလားတွေ ပြန်လည်ရယူ ပေးနိုင်ဖို့လည်း မျှော်လင့်ထားတယ်လို့ သိရတယ်။

ဒါပေမယ့် တိုက်စစ်မှူး ဆန်းချက်စ်ဟာ မန်ယူအသင်းရဲ့ သမိုင်းမှာ အကောင်းဆုံး မျှော်လင့်ခံခဲ့ရပြီး အဆိုးဆုံးအခြေအနေကို ရောက်ရှိခဲ့ရသူဖြစ်ကာ မန်ယူအသင်းနဲ့အတူ ၄၅ ပွဲမှာ သွင်းဂိုးငါးဂိုးသာ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် မန်ယူအသင်းဟာ တိုက်စစ်မှူး ဆန်းချက်စ်ကို ဩဂုတ်လအတွင်းက အင်တာ မီလန်အသင်းဆီ အငှားစာချုပ်နဲ့ ပြောင်းရွှေ့စေ ခဲ့ပြီး အင်တာမီလန်အသင်းဆီ အငှားချထားခဲ့ ချိန်မှာလည်း ဆန်းချက်စ်ရဲ့ လုပ်ဆောင်မှုက တော်တော် ကျော်ကို ပေးချေခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းဟာ လက်ရှိအချိန်မှာ ကွင်း လယ်ပိုင်းကို အားဖြည့်ဖို့အတွက် စပို့တင်း လစွာဘွန်းအသင်းမှ ပေါ်တူဂီကွင်းလယ်ကစား သမား ဘရူနိုဖာနန်ဒက်စ်ကို အခုပြောင်းအရွှေ့ ကာလ မပိတ်သိမ်းမီ အိုးထရက်ဖွဲ့အရောက် ခေါ်ယူသွားဖို့လည်း စီစဉ်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။



## စပါးအသင်းကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင် အင်တာမီလန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၁၇ ဒသမ ၅ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ဖို့နီးစပ်နေ

စပါးအသင်းရဲ့ ဒိန်းမတ်ကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင်ဟာ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် ညပိုင်းက အင်တာမီလန်အသင်းနဲ့အတူ ကျန်းမာရေးဆေးစစ်မှုတွေပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၁၇ ဒသမ ၅ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ဖို့နီးစပ်နေပြီဖြစ်တယ်လို့ သိရတယ်။

ကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင်ဟာ အင်တာမီလန်အသင်းနဲ့အတူ လေးနှစ်ခွဲသက်တမ်းရှိ စာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုမှာဖြစ်ပြီး အဲဒီစာချုပ်အရ တစ်ပတ်လုပ်ခလစာ ပေါင် ၁၃၀၀၀ ရရှိမှာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရတယ်။

အဲရစ်ဆင်ဟာ ၂၀၁၃ ခုနှစ်က ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၁၁ သန်းနဲ့ အေဂျက်အသင်းကနေ စပါးအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင်ဟာ အေဂျက်အသင်းနဲ့အတူ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်ကနေ ၂၀၁၃ ခုနှစ်အထိ ၁၁၃ ပွဲပါဝင်ကစားပေးခဲ့ပြီး သွင်းဂိုး ၂၅ ဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိစပါးအသင်းမှာတော့ ၂၂၆ ပွဲမှာ သွင်းဂိုး ၅၁ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

စပါးအသင်းဟာ တိုက်စစ်ပိုင်းမှာ တိုက်စစ်မှူး ဟယ်ရီကီနီး ဒဏ်ရာပြဿနာကြုံတွေ့နေရ တာကြောင့် တိုက်စစ်ကစားသမားတစ်ဦးကို ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတယ်လို့လည်း နည်းပြမော်ရင်ဟိုက ဆိုပါတယ်။

### ငွေကြယ် - စုစည်းသည်

**MNL ကလပ်ရောဂါအသင်းနှင့် စပွန်ဆာကုမ္ပဏီလေးခု စာချုပ်ချုပ်ဆို**

မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကလပ် ရောဂါအသင်းနှင့် စပွန်ဆာကုမ္ပဏီများ စာချုပ်ချုပ်ဆိုပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နိုဗိုတယ်ဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ ရောဂါအသင်း ယူနိုက်တက်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းလှိုင်နှင့် အသင်းတာဝန်ရှိသူများ၊ အုပ်ချုပ်/နည်းပြများနှင့် ကစားသမားများ၊ စပွန်ဆာကုမ္ပဏီများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

စာချုပ်ချုပ်ဆိုပွဲတွင် ရောဂါအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းလှိုင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး စပွန်ဆာကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် AYA Sompō Insurance ၊ Pocari Sweat ၊ Pro//Sport ၊ Super Gym တို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် စာချုပ်

ချုပ်ဆိုကာ အမှတ်တရလက်ဆောင်များ ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် စပွန်ဆာကုမ္ပဏီများက စပွန်ဆာပေးရသည့် အကြောင်းရင်းများကို ပြောကြားသည်။ ရောဂါအသင်း ယူနိုက်တက်အသင်းကို Main စပွန်ဆာအဖြစ် AYA Sompō Insurance ၊ Hydration စပွန်ဆာအဖြစ် Pocari Sweat ၊ ဂျာစီစပွန်ဆာအဖြစ် Pro//Sport ၊ Fitness စပွန်ဆာအဖြစ် Super Gym တို့က ပံ့ပိုးကူညီခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အချို့ကုမ္ပဏီများမှာ စာချုပ် သက်တမ်းတိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်သလို အချို့ကုမ္ပဏီများမှာလည်း သရဖူသိမှသာ ရောဂါအသင်းနှင့် လက်တွဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရှင်းထက်ဇော်

### အနုပညာ

## အော်စကာဆန်ခါတင်စာရင်းဝင်များ၏ နေ့လယ်စာစားပွဲကို တက်ရောက်ခဲ့သည့် ဘရက်ပစ်

ကျော်ကြားတဲ့ ဟောလိဝုဒ်မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ ဘရက်ပစ်ဟာ လတ်တလောမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ယခုနှစ်ရဲ့ အကယ်ဒမီဆုပေးပွဲမှာ ဆန်ခါတင်စာရင်းဝင်ခဲ့တဲ့ အနုပညာရှင်တွေအတွက် နေ့လယ်စာစားပွဲကို တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း မေးလ်အွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရတယ်။

အဆိုပါအခမ်းအနားကို ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က ဟောလိဝုဒ်မှာ ကျင်းပခဲ့ရာ အသက် ၅၅ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ မင်းသား ဘရက်ပစ် တက်ရောက် ခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုတက်ရောက်လာရာမှာလည်း သူ့ရဲ့ အမည်ကတိကို ရင်ဘတ်မှာ ထိုးကာ တက်ရောက်လာခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဒီကတိမှာ သူ့ရဲ့ အမည်၊ သူ့ရဲ့ အော်စကာဆန်ခါတင်စာရင်းဝင်ထားတဲ့ ဆုအမည်နဲ့ ဇာတ်ကားအမည်တို့ကို ရေးသားဖော်ပြထားတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဘရက်ပစ်ဟာ "Once Upon A Time In Hollywood" နဲ့ အော်စကာဆန်ခါတင်စာရင်းဝင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။



## ဟွန်ဘင်းနဲ့ အရပ်ကွာလွန်းတဲ့ ဆန်းရယ်ဂျင်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲတစ်ခုဖြစ်တဲ့ "Crash Landing on You" ရဲ့ အဓိကဇာတ်ဆောင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ မင်းသား ဟွန်ဘင်းနဲ့ မင်းသမီး ဆန်းရယ်ဂျင်တို့ဟာ လိုက်ဖက်တဲ့စုံတွဲတွေအဖြစ် ပရိသတ်တွေက သတ်မှတ်ခဲ့ ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သူတို့နှစ်ဦးဟာ အရပ်ကွာခြားလွန်းတာကြောင့် အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲရိုက်ကူးစဉ် ဆန်းရယ်ဂျင်ဟာ ခုံခွာရိုက်ခဲ့ကြောင်း ကိုရီးယား တိုးဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဟွန်ဘင်းဟာ အရပ်ရှည်လွန်းသူဖြစ်တာကြောင့် အချို့သော ဇာတ်ဝင် ခန်းတွေမှာ သူတို့နှစ်ဦးတွေ ဆုံချိန် ဆန်းရယ်ဂျင်ဟာ ခြေထောက်အောက်မှာ ခုံခွာရိုက်ကူးခဲ့ရပါတယ်။ ဆန်းရယ်ဂျင်ဟာ အရပ် ၁၆၅ စင်တီမီတာရှိပြီး အောက်မှာလည်း သုံးလက်မအမြင့်ရှိတဲ့ ဒေါက်ဖီနပ်ကို စီးထားပေမယ့် ဟွန်ဘင်းရဲ့ အရပ်နဲ့တော့ ကွာလွန်းနေပါတယ်။ ဟွန်ဘင်းရဲ့ အရပ်ဟာ ၁၈၅ စင်တီမီတာရှိတာကြောင့် အခြားသောအရပ်ဆောင်တွေထက် သိသိသာသာ အရပ်ရှည်နေတာကိုလည်း ဒီဇာတ်လမ်းတွဲမှာ တွေ့မြင်ရပါတယ်။



ကင်မိတေဟီး၊ ချွဲဂျီဂူး

## ကင်မိတေဟီးအတွက် လက်ဆောင်ပေးပို့ခဲ့တဲ့ ချွဲဂျီဂူး

သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲတွေကို ပြန်လည်ရိုက်ကူးခဲ့တဲ့ ကင်မိတေဟီးအတွက် အားပေးတဲ့အနေနဲ့ ရိုက်ကွင်းဆီကို ချွဲဂျီဂူးက လက်ဆောင်အရောက်ပေးပို့ခဲ့ကြောင်း ကင်မိတေဟီးက သူ့ရဲ့ အင်စတာဂရမ် စာမျက်နှာပေါ်မှာဖော်ပြခဲ့တယ်လို့ ဒေါ့ကွန်းက ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

"Hi Bye, Mama!" ဇာတ်လမ်းတွဲကို လက်ခံရိုက်ကူးပေးနေတဲ့ ကင်မိတေဟီးအတွက် လက်ဆောင်အဖြစ် ကော်ဖီကားတစ်စီး ချွဲဂျီဂူးက ပေးပို့ခဲ့ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်မှာ ကင်မိတေဟီးက သူ့ရဲ့ ရိုက်ကွင်းကို ချွဲဂျီဂူးပေးပို့ခဲ့တဲ့လက်ဆောင်ကော်ဖီကားနဲ့ ရိုက်ကူးထားတဲ့ သူ့ရဲ့ ဇာတ်ပုံကိုဖော်ပြခဲ့ပြီး နှစ်သစ်ကူးမှာ ပျော်ရွှင်ပါစေကြောင်း ပရိသတ်တွေအတွက် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

"Hi Bye, Mama!" ဇာတ်လမ်းတွဲကို လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်



















၂၀၂၀ မတ်လတွင် ဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ မရှိမဖြစ်လက်ကိုင်ထားရမည့်

# ဆရာဦးနေအုပ် (စိန့်ပေါလ်) နှင့် ဝါရင့်ပါမောက္ခဆရာကြီးများ စီစဉ်ထုတ်ဝေသော

# ရွှေအင်္ကျီ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း

ဘာသာစုံ

## မေးခွန်း(၅)စုံနှင့်စံပြအဖြေများ

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ကျက်မှတ်ရလွယ်ကူအောင် ပြုစုရေးသားထားသည်။

၂၀၂၀ အတန်းစာစာပေးပွဲကြီးဖြေဆိုမည့်

### အဋ္ဌမတန်း

ကျောင်းသားကျောင်းသူများ

စံပြလက်ကိုင်ထားရမည့်

ရွှေလက်ရာ မေးခွန်း(၅)စုံနှင့် စံပြအဖြေများ

၂၀၂၀ အတန်းစာစာပေးပွဲကြီးဖြေဆိုမည့်

### စတုတ္ထတန်း

ကျောင်းသားကျောင်းသူများ

စံပြလက်ကိုင်ထားရမည့်

ရွှေလက်ရာ မေးခွန်း(၅)စုံနှင့် စံပြအဖြေများ

## ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀ ပြင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ

### ဗုဒ္ဓဂယာသို့ ဘုရားပူးသွားနိုင်ပြီ။

Golden Lotus Land Co., Ltd.

လေယာဉ်လက်မှတ်၊ ကား၊ စား၊ တည်းငြိမ်း

☎ : 09259280727, 09259280728

**ရွှေပြည်သစ်** 09-448004702, 09-781781425, 09-450551242

- မြတ်ဗုဒ္ဓဘုရားဘုရား၊ ငွေတောင်ကမ်း၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်း၊ ပုသိမ်မြို့နယ်၊ 45000/ 50000
- မြစ်ကြီးနား၊ မြစ်သုံး၊ အင်းတော်ကြီး၊ မင်းမာ၊ ဝေလံတောင်၊ ဝေလံတောင်၊ ဝေလံတောင်၊ 120000/210000
- ထားဝယ်ရင်ကိုင်၊ ဟင်းမကုန်း၊ မျှော်ရမ်း၊ ဖြိတ် ပထမပတ်၊ လျောင်းတော်၊ 95000/150000
- မင်းရွှေစက်တော် (၁-ညအိမ်)၊ စတီဗ်တီး၊ နဂါးပုဂံ၊ ကျောင်းတော်၊ မကွေးမြို့နယ်၊ 45000
- မင်းရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ စွယ်တော်လေး၊ အလောင်းတော်ကမာ၊ မုံရွာ၊ စစ်ကိုင်း၊ မွန်လေး၊ 80000
- မင်းရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ ပျဉ်း၊ စွယ်တော်လေး၊ 55000၊ မြင်းခြား၊ အထက်ပိုင်း၊ သေကြာ

## ကိုထွဋ်အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင် (Lucky Brothers)

ရွှေပေါင်ကြီးမြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့နယ်အရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊

မြောက်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်များရှိ မြေကွက်၊

အိမ်ခြံမြေများကို ဈေးနှုန်းပေးဝယ်ပါသည်။

**Ph: 09-450909001**

### ယဉ်မင်းအေး

အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင်

ဈေးကောင်းပေးဝယ်လိုသည်

ဒဂုံအရှေ့၊ ဒဂုံမြောက်၊

ဒဂုံတောင်၊ ဆိပ်ကမ်း

09-421094370

09-458481315

09-421102649

### မင်္ဂလာပါ

အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင်

မြို့စု၊ / နယ်စပ်များအထက်

ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်

Box ကျယ်စိုပြည်

အလုပ်သမားစိတ်ဝင်စားသည်။

09-450042704

09-250095116

09-420096296

UNIVERSITY OF PORTSMOUTH

TEF Gold

“ကျောင်းကြီးတန်း လောကောင်းကောင်း နှင့် အရည်အချင်းပြည့်ဝစွာ လုပ်ငန်းခွင်ဝင်လိုသူတိုင်းအတွက် University of Portsmouth ၏ နောက်ဆုံးနှစ်နှင့် မဟာဘွဲ့တန်းများ”

- ✓ BEng (Hons) Civil Engineering
- ✓ BEng (Hons) Electronic Engineering
- ✓ BEng (Hons) Mechanical Engineering
- ✓ BA (Hons) Business and Management
- ✓ BA (Hons) International Trade, Logistics and Business Communication
- ✓ MSc Civil Engineering
- ✓ MSc Electronic and Electrical Systems Engineering

ဝင်းညွန့်ကျောင်းသားများအတွက် College Director Award

**50%** အထိကျွန်ုပ်တို့ပညာအခွင့်အရေး

YGN : Sinmalite Business Tower, 1<sup>st</sup> Floor, Kamayut, Yangon

MDY : Corner of (77x78)St & (31x32)St, Sebal Building, Greatwall Condo Complex, Mandalay



**Bachelor for February Intake 2020**



**Master for April Intake 2020**

**ENROLL NOW**

**09-954005959**

CHINDWIN-PSB INSTITUTE

## ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရွှေလင်းဗန်း (၂၃)ရပ်ကွက်၊ ခရေလမ်းမကြီး၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၆၉၆၊ အလျားပေ(၄၀) x အနံပေ(၆၀)ရှိ ဦးသန်းဦး အမည်ပေါက် (ပါမစ်မြေအမျိုးအစား) မြေကွက်အနက်မှ တရားဝင် မခွဲစိတ်ရသေးသော ရွှေလင်းဗန်း(၂၃)ရပ်ကွက်၊ ခရေလမ်းမကြီး၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၆၉၆၊ အလျားပေ(၂၀) x အနံပေ(၆၀) (ခေါင်းရင်းခြမ်း) မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို အိုင်စီစုစုစုစု (၁၂)လမနေ (နိုင်) ၁၁၇၀၆၈၆၈ ကိုင်ဆောင်သူမှ ၎င်းပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် ရောင်းချလိုကြောင်း အရှုပ်အရှင် မရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုပြီး ရောင်းချလိုကြောင်း ကမ်းလှမ်းလာရာ ဦးစော်မန်း [၈/နမန (နိုင်) ၁၄၆၃၆၂၂] က အပြီးအပိုင်လက်ရောက်ဝယ်ယူရန် တန်ဖိုးငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေပြီးဖြစ်၍ ယင်းအရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ယခုကြေညာပါသည် ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ယင်းမြေကွက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း မူရင်း အထောက်အထားများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည်သူမရှိပါက မြေကွက်အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးစီးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစော်မန်း၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -

ဒေါ်နီနီအောင် (LL.B, D.B.L, D.I.L) ဦးဟန်စော်လင်း (LL.B, D.B.L)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ

(စဉ်-၁၃၈၁၃/၂၀-၁၁-၂၀၁၇) (စဉ်-၁၃၆၆၁/၂၄-၁၀-၂၀၁၇)

အမှတ်(၈၃)၊ အခန်း(၁၅)၊ တတိယထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊

ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၇၄၅၅၂၊ ၀၉-၄၂၀၀၈၃၂၂

## နေပြည်တော်၊ ဧမ္မာသီရိမြို့နယ်၊ သပြေကုန်းရွေး၊ အမှတ်(ရမ)တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် "ထက်လှ" ဝါးထည်နှင့် ရိုးရာပိုးထည် အမျိုးမျိုးရောင်းဝယ်ရေး ဆိုင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဦးသန်းထွန်းဦး [၉/ကပတ(နိုင်)၁၆၉၈၆၆]၊ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်စိန်စမ်းစော် [၉/ကပတ(နိုင်)၁၆၉၈၆၆] နှင့် အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊ (၁၈)လမ်း၊ (၆)လွှာ၊ အမှတ် (၃၁/၃၃)၊ အခန်းအမှတ်(၆၁) နေ ဧည့်ခန်းအိမ်(၁၀/ပမန(နိုင်)၀၅၆၄၁၇) ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်-

နေပြည်တော်၊ ဧမ္မာသီရိမြို့နယ်၊ ရွှေကြာအပ်ရပ်ကွက်၊ ဇီဝလမ်းထောင့်၊ အမှတ်(၆၃၆)နေ ဦးသန်းထွန်းဦး[၉/ကပတ(နိုင်)၁၆၉၈၆၆]နှင့် ၎င်း၏ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်စိန်စမ်းစော် [၉/ကပတ(နိုင်)၁၆၉၈၆၆] တို့သည် ၎င်းတို့ပိုင် "ထက်လှ" ဝါးထည်နှင့် ရိုးရာပိုးထည် အမျိုးမျိုးရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းတွင် သုံးစွဲရန် လွှဲအပ်သဖြင့် အကူအညီတောင်းခံချက်အရ ကျွန်ုပ်၏စိတ်ဆွေ ဒေါ်ဥမ္မာနွယ်က သိကျွမ်းခင်မင်သည့်အလျောက် အကျိုးအမြတ်တစ်စိတ်စိတ်ရ ရယူခြင်းမရှိဘဲ ၎င်းပိုင်ငွေကျပ် ၉၀၀၀၀၀၀/- (ကျပ်သိန်းကိုးရာတိတိ)ကို ၇-၆-၂၀၁၈ ရက်တွင် မေတ္တာဖြင့် ကူညီပေးကမ်းခဲ့ရာ ၎င်းငွေများကို ၇-၈-၂၀၁၈ ရက်တွင် နောက်ဆုံးထား၍ အကျေအလည် ပြန်လည်ပေးဆပ်ပါမည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးသန်းထွန်းဦးနှင့် ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်စိန်စမ်းစော်တို့က ဝန်ခံကတိပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

သို့ရာတွင် ဦးသန်းထွန်းဦးနှင့် ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်စိန်စမ်းစော်တို့သည် ပေးထားသည့် ကတိအတိုင်း ၎င်းငွေများကို ၇-၈-၂၀၁၈ ရက်တွင် အကျေအလည် ပြန်လည်ပေးဆပ်ခြင်းမရှိဘဲ ခင်မင်ရင်းနှီးမှုကို အလှည့်လျက်အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ရွှေ့ဆိုင်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တိုင်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဦးသန်းထွန်းဦးနှင့် ဒေါ်စိန်စမ်းစော်တို့က ခင်မင်ရင်းနှီးမှုကို အလှည့်လျက်အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် အကျေအလည် ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန်နှင့် ပျက်ကွက်ပါက ဥပဒေနှင့် အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ

ဒေါ်နီနီအောင် (LL.B, D.I.L)

အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၃၇၀၇)

အမှတ် -၀၈၊ ဥယျာဉ်လမ်း၊ မကျည်းတန်းရပ်ကွက်၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၇၀၇၀၅၀

## အများသိစေရန် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်၊ ရွာညိုလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၀၉/က)ဟုခေါ်တွင်သော ဦးချိုကြီးအမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအကျယ်အဝန်း ပေ(၂၀x၆၀)ရှိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို စာချုပ်အခက်အခဲများဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်ဝင်းဝင်းစော် [၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၁၈၂၅၁]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ စိတ်ဆွေဖြစ်သူက ထိုမြေကွက်ကို အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူ ရန်စရန်ငွေအချို့ကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ

ဦးအောင်ကျော်ဖြင့် (LL.B) ဦးကျော်စောဝေ (LL.B)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ

(စဉ်-၁၅၀၈၃/၂၀-၁၁-၂၀၁၉) (စဉ်-၅၀၈၈၀/၃၀-၄-၂၀၁၉)

ရုံး- ရုံးပတ်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်၊ ဖုန်း- ၀၉-၄၂၀၅၅၁၇၈၅၊ တရားရုံးရွှေ၊ အမှတ် ၃၇ ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြောက်၊ ဖုန်း-၀၉-၇၇၄၇၄၃၄၅၂

## ဒီကရီကိုအတည်ပြုလုပ်ရန်အမိန့်မထုတ်သင့်ကြောင်း ထုချေစေရန် အကြောင်းကြားစာ

(တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့်-၂၊ နည်းဥပဒေ-၂)

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်တရားရုံးတော်

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ် ၉၂ နှင့် ဆက်နွယ်သည့်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ တရားမစာရီမှုအမှတ်-၃

ဦးလှစိန် နှင့် ဦးလှန်းစေ (ဒီကရီအနိုင်ရသူ) (တရားရှုံး)

အထက်အမည်ပါအမှုမှ တရားရှုံး ဦးလှန်းစေ အမှတ်-၂၄၆/၁၂ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၂၂၊ (၆/၁၀)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်နေထိုင်သူ (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၉၂/၂၀၁၉ တွင် ကျရှိသည့်ဒီကရီကို အတည်ပြုလုပ်ရန် ဤရုံးတော်တွင် တရားနိုင် ဦးလှစိန်က လျှောက်ထားသည်ဖြစ်၍ မည်သည့်အကြောင်းကြောင့် အတည်ပြုလုပ်ရန် အမိန့်ကို မထုတ်သင့်ကြောင်း အကြောင်းတစ်ခုခုရှိလျှင် ပြစ်ချေဆိုရန် သင်ကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ၊ ရုံးတော်အခွင့်အမိန့်ရရှိနေဖြစ်စေ အကြောင်းပြချေဆိုနိုင်သူ အခွင့်ရ ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၅ ရက် (၁၃ ရက်) တိုင်တွင်လည်း ၁၂ ရက်) မှန်းမတည့်မီ ၁၀ နာရီတွင် ဤရုံးတော် ရှေ့လာရောက်စေ။

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၃ ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆီပို့ရန်ရှိ၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(နေပြည်လှိုင်စော)

တွဲဖက်မြို့နယ်တရားသူကြီး (၁)

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်တရားရုံး

## အောင်ကမ္ဘာ

(အိုင်ဂျစ်) မဟာ-ပေါက်

အုပ်ချုပ်ရေး(တောင်ပိုင်း)

ဆိပ်ကမ်းအစောပိုင်း

မြောက်ပိုင်း(ရှေ့ပိုင်း)

မြောက်ပိုင်း(ရှေ့ပိုင်း)

မြောက်ပိုင်း(ရှေ့ပိုင်း)

အိမ်အကျောက်ငွေချေ

ပေးသည်။

ပွဲငွေပေးရန်ပေးပါ။

09-43118200

09-450096144

09-450096155

## အိမ်က

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်တင်အမှတ် - 0719YRO6093

- ▶ လက်ဖဝါးကွဲ အမှတ်တံဆိပ်
- ▶ မြေဖဝါးကွဲ
- ▶ မြေဖောင့်ကွဲ
- ▶ အသားမာတက်နှင့်
- ▶ ငါးမျက်စိခြစ်ခြင်းများအတွက် သုံးစွဲနိုင်ပါသည်။

**Ph: 09 500 4047**

တော တောင် ခြောက် ခန်း လယ် ယာ နွမ်း ၏











### ရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဖိတ်ကြားလွှာ

ရန်ကုန်မြို့၊ ယူနန်မိသားစုဝင်များ၏ ရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်တွင် အသက်(၇၅)နှစ် အထက် အသင်းဝင် သက်ကြီးရွယ်အို မိဘ/ဆရာများအား ကန်တော့ခြင်းနှင့် ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်ကျောင်းသား/သူများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကို ကျင်းပပြီး ညနေစာကို ဘူဖေးဖြင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးမည်ဖြစ်ပါ၍ ဖိတ်စာရရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မရရှိသည့်ဖြစ်စေ အသင်းဝင်မိသားစုများနှင့် မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများအား ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပြီး အသင်းသားများ လိပ်စာပြောင်းခြင်းနှင့် အသင်းမဝင်ရသေးသော ယူနန် မိသားစုများရှိပါက လိပ်စာပါအတိုင်း ဆက်သွယ်ပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

- ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၂၂-၂၀၂၀ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)
- ကျင်းပမည့်အချိန် - ညနေ ၃နာရီမှ ည ၉နာရီအထိ
- ကျင်းပမည့်နေရာ - လှိုင်မင်္ဂလာခန်းမ၊ အမှတ်(၂၂/က)၊ ကျိုက်ပိုင်းဘုရားလမ်းမကြီး၊ သမိုင်းဆေးရုံမျက်နှာချင်းဆိုင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

မှတ်ချက်  
၂၉-၁-၂၀၂၀ရက်မတိုင်မီ အသက်(၇၅)နှစ်အထက် အသင်းဝင်များမှ စာရင်းပေးပို့ရမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင် အသင်းဝင် ကျောင်းသား/သူများသည် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ရန်အတွက် ကာလာလိုင်စင်ဓာတ်ပုံ(၂)ပုံဖြင့် ဘုံကျောင်းသို့ကြိုတင်ဆက်သွယ်စာရင်းပေးပါရန် အသင်းသူ/သားများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်-ယူနန်လူမှုကူညီရေးအသင်း  
အမှတ်(၂၂/က)၊ ကျိုက်ပိုင်းဘုရားလမ်းမကြီး၊ သမိုင်းဆေးရုံမျက်နှာချင်းဆိုင်  
မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း-၀၁-၆၅၃၂၂၅၊ ၀၁-၆၅၃၂၂၆၊ ၀၁-၆၆၀၂၀၃  
၀၉-၇၃၀၁၂၂၈၊ ၀၉-၇၃၀၁၂၂၉

### (၆၅)ကြိမ်မြောက် မြေဇင်းသမထ ဝိပဿနာ (၄၅)ရက် တရားစခန်း

(၆၅)ကြိမ်မြောက် မြေဇင်းသမထ ဝိပဿနာ(၄၅)ရက် တရားစခန်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့၊ မြို့ကြီးကုန်းရိပ်သာရပ်ကွက်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဗောဓိအေးငြိမ်းရိပ်သာဆရာတော် အရှင်ကေလာသ၊ ဆရာတော်အရှင်ပညာဒီပ အရှင်သုမြတ်နစ်ပါးတို့မှ မြေဇင်းဆရာတော်ကြီး၏ နည်းနာနိဿယအတိုင်း သမထဝိပဿနာ (၄၅)ရက်တရားစခန်းကို (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၂၅ရက်) ၁၀-၂၂-၂၀၂၀ရက် (တနင်္လာနေ့)တွင် ဖွင့်လှစ်ပြုပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ တရားစခန်းဝင်ရောက်လိုသော ယောဂီများ မည်သည့်ဝင်ကြေးစရိတ်စက၊ မည်သည့်အလှူမူ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းစရာမလိုဘဲ ကြိုတင်စာရင်းပေး ဝင်ရောက်နိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန် - ရုံးဖုန်း-၀၉-၄၄၃၀၃၇၇၇  
ဆရာတော်အရှင်ပညာဒီပ - ၀၉-၂၅၀၆၆၂၀၆  
၀၉-၄၅၇၇၀၀၂၇  
၀၉-၄၅၇၇၈၃၇၅

### မိုးကုတ်ဝိပဿနာတရားစခန်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးထပ်ကြီးမြောက်ရပ်ကွက်၊ ရွှေဂုံတိုင်လမ်း၊ ဗန္ဓာပင်မှတ်တိုင်၊ လိပ်ပြာကန်တိုက်၊ မြတ်စွာစာသင်တိုက်တွင် လစဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော မိုးကုတ်ဝိပဿနာ (၇)ရက် တရားစခန်းကို (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၁၂ ရက်မှ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၃ရက်အထိ) ၅-၂-၂၀၂၀ ရက်မှ ၁၁-၂-၂၀၂၀ ရက်ထိ (၇)ရက် တရားစခန်းပွဲကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် တရားစခန်းဝင်လိုသော ယောဂီများစာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြပါသည်။ (နေ့ယောဂီ လက်ခံပါသည်။)

- အရက်ဆွမ်း - ၄၀၀၀/- ကျပ်
- နေ့ဆွမ်း - ၆၀၀၀/- ကျပ်
- လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

မြတ်စွာစာသင်တိုက်  
ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၉၇၀၊ ၀၉-၄၄၃၀၄၀၄၃

**ကိုသန်ဇင်**  
CAR RENTAL  
ကားစျီး နှင့် နိုင်ငံစာရင်း  
09 - 5059821  
09 - 43117680

**EAZY DRIVE**  
(အမျိုးသမီးသီးသန့်)  
(ကားမောင်းအမြန်ရက်တိုသင်တန်း)  
ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းပေါ်ပေါ်တွင် ကိုယ်တိုင် ကျွမ်းကျင်နိုင်ခဲ့ခြင်း မောင်းနှင်ရန်နှင့် မြို့ထဲ ကားကွပ်ကဲကားများ အလွယ်တကူအမြန်ထိုးရုံအောင် တစ်ဦးချင်းသီးသန့် အတတ်သင်ပေးသည်။  
ဖုန်း-၀၉-၂၆၄၈၀၇၆၉၉

**ယမင်းသူ**  
မြို့တွင်း၊ မြို့ပြင်း၊ ရေစိုအိမ်အိမ်အိမ်နှင့် လရပ်ငှားရန် ကားမျိုးစုံရှိသည်။  
မာဂ်ပိုင်ရုံများလည်းဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။  
09 5174914, 09 5136421

**ကိုကျော်နိုင်**  
CAR RENTAL  
ဝိတ်ချမ်းမြေဧရာ စမ်းသွားနိုင်ရန်  
ALPHARD, HIACE အဆား, SALOON  
ကားအမျိုးမျိုးကို ငှားရမ်းပေးပါသည်။  
09 515 8803  
09 25 358 2510  
https://www.facebook.com/kyawpanda

**အဂိုးအဆစ်များ သန့်မာစေရန်**

အတွက်

Arthrotec + Osteomax

အဆစ်အားဖြည့်သေး + အဂိုးသန့်မာသေး

FAME 01-3681908

**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်မှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ခု တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင် အသင်းဝင် ကျောင်းသား/သူများအား နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ ငွေလုံး/ငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် ဒီဂရီအောင်ရင်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများအား ဆောင်ရွက်လိုသူ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအား အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

(က) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့် ရက်/အချိန် - ၂၉-၁-၂၀၂၀ ရက်မှ ၂-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၉:၃၀ နာရီမှ ညနေ ၁၆:၃၀ နာရီအထိ

(ခ) တင်ဒါလျှောက်လွှာတင်သွင်း ရမည့်နေ့ရက် - ၁၇-၂-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၁၆:၀၀ နာရီတိတိ

(ဂ) ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း - ဒီဂရီအောင်ရင်၊ ဖုန်း-၀၉-၆၆၆၆၂၀၆၅၆

အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။  
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**Air-Con** ရေခဲသေတ္တာ အဝတ်လျှော်စက် ကျွမ်းကျင်နှင့် အလုပ်သင်ဝန်ထမ်းများ အလိုရှိသည်။  
09-5191361

**သိန်းသန်းဆက်**  
အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း  
မြို့တွင်း / နယ်ပယ်  
09-440390558  
09-784109116

**အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာချက်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကမ္ဘာ့အေးဘုရားလမ်းမ၊ ရွှေတောင်ကြား (၂) ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၂၃/၂၅) ရှိ EDEN Hotels & Resorts Co., Ltd. နှင့် Wiseland Investment (Myanmar) Co., Ltd. တို့၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်သူများမှ ဝယ်ယူ အကျိုးခွင့်ရရှိထားသူ ခေါ်ဆိုခံရသူအား ၂၀၂၀ ခုနှစ် (နိုဝင်ဘာ) ၁၉၄၉၀၃၂ သည် လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

FLOW, shore, elements, AXIS LOUNGE, eforea SPA, MOAT BAR & GRILL

**သွေးတိုးကျ သွေးတိုးကျ**

**သန္နိဿယ**

သွေးတိုးကျသေး

အမြို့မြို့ဆိုင်တိုင်းတွင် ရရှိနိုင်ပါသည်။

သေဗြင်္ညီသန္နိဿယ တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး ပြည်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း - ၀၉ ၄၄၈၀၃၄၄၇၇၊ ၀၉ ၂၆၁၉၉၃၆၅၃၊ ၀၉ ၄၂၂၄၄၄၄၄၄

**ကုန်ပစ္စည်းအမှတ်တံဆိပ်အသိပေးကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းမ၊ အမှတ်(10-C)၊ တတိယထပ်၊ အခန်း(3A) တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော Octelle Company Limited ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အောက်ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်အမည်များ၊ အမှတ်အသားများကို တစ်ဦးတည်းမှပိုင်အဖြစ် အသုံးပြုရန်အတွက် ရန်ကုန်မြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် ၂၁-၁-၂၀၂၀ ရက်တွင် မှတ်ပုံတင်သွင်းထားဖြစ်ပါသည်။

SMILE SLIM Dietary Supplement, SPRAY & GO, Senna Plus Tablets, Solemé

မှတ်ပုံတင်အမှတ်-၄/၁၅၅ အဆိုပါ ကုန်ပစ္စည်းအမှတ်တံဆိပ်များကို အသုံးပြုပြီး သဘာဝပီနီဆေး၊ အိမ်သာထိုင်ခုံပိုင်းသစ်ဆေး၊ သဘာဝဝမ်းနုဆေး၊ အိမ်သာသန့်စင်ဆေးရည်စသည့် ကုန်ပစ္စည်းနှင့် ပတ်သက်သော ဆေးအမျိုးမျိုးနှင့် အသုံးဆောင်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးတို့ကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူး၊ ရောင်းချ သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်များအား တစ်ခုလုံးကို ထပ်တူညီဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ၊ ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေ၊ မမှန်မကန် ဖွဲ့ဖြမ်းတုပသုံးစွဲခြင်း၊ အမည်စာသားပုံစံထု ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်း၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် အသုံးပြုခြင်းမျိုးမပြုလုပ်၊ မဆောင်ရွက်ကြရန် သတိပေးတားမြစ်ပါသည်။ ဖွဲ့ဖြမ်းတုပသုံးစွဲခဲ့မည်ဆိုပါက တရားမကြောင်းအဖြစ်စေ၊ ရာဇဝတ်ကြောင်းအဖြစ်စေ တရားစွဲဆိုအရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးမြင့်ခင် (ဥပဒေအဖွဲ့) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၆၈၃၆/၉-၁၁-၁၉၉၉) အမှတ်-၆၅၄၊ ၄ လွှာ၊ ပြည်သာယာလမ်း၊ (၁၆/၄)ရပ်ကွက် သယ်ယူကုန်သွယ်ရေး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၅၃၃၃၃၃၃၃

ခေါ်ဆိုခံရသူအား ကျမှတ်လိုက်စားပြု မှန်မကွာ (၁၄/ပဿန (နိုဝင်) ၁၉၄၉၀၃၂) ဖုန်း- ၀၉ ၅၂၂၃၃၃ ၄၈၉

**ကုန်ပစ္စည်းအမှတ်တံဆိပ်အသိပေးကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းမ၊ အမှတ်(10-C)၊ တတိယထပ်၊ အခန်း(3A) တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော Octelle Company Limited ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အောက်ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်အမည်များ၊ အမှတ်အသားများကို တစ်ဦးတည်းမှပိုင်အဖြစ် အသုံးပြုရန်အတွက် ရန်ကုန်မြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် ၂၁-၁-၂၀၂၀ ရက်တွင် မှတ်ပုံတင်သွင်းထားဖြစ်ပါသည်။

SMILE SLIM Dietary Supplement, SPRAY & GO, Senna Plus Tablets, Solemé

မှတ်ပုံတင်အမှတ်-၄/၁၅၅ အဆိုပါ ကုန်ပစ္စည်းအမှတ်တံဆိပ်များကို အသုံးပြုပြီး သဘာဝပီနီဆေး၊ အိမ်သာထိုင်ခုံပိုင်းသစ်ဆေး၊ သဘာဝဝမ်းနုဆေး၊ အိမ်သာသန့်စင်ဆေးရည်စသည့် ကုန်ပစ္စည်းနှင့် ပတ်သက်သော ဆေးအမျိုးမျိုးနှင့် အသုံးဆောင်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးတို့ကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူး၊ ရောင်းချ သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်များအား တစ်ခုလုံးကို ထပ်တူညီဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ၊ ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေ၊ မမှန်မကန် ဖွဲ့ဖြမ်းတုပသုံးစွဲခြင်း၊ အမည်စာသားပုံစံထု ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်း၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် အသုံးပြုခြင်းမျိုးမပြုလုပ်၊ မဆောင်ရွက်ကြရန် သတိပေးတားမြစ်ပါသည်။ ဖွဲ့ဖြမ်းတုပသုံးစွဲခဲ့မည်ဆိုပါက တရားမကြောင်းအဖြစ်စေ၊ ရာဇဝတ်ကြောင်းအဖြစ်စေ တရားစွဲဆိုအရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးမြင့်ခင် (ဥပဒေအဖွဲ့) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၆၈၃၆/၉-၁၁-၁၉၉၉) အမှတ်-၆၅၄၊ ၄ လွှာ၊ ပြည်သာယာလမ်း၊ (၁၆/၄)ရပ်ကွက် သယ်ယူကုန်သွယ်ရေး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၅၃၃၃၃၃၃၃







**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးမြအောင် (တန့်ဆည်)**  
**အသက် (၈၈) နှစ်**

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တန့်ဆည်မြို့နယ်၊ မေတ္တာမြိုင်ရပ်ကွက်နေ (ဦးသာဝ-ဒေါ်ရွှေရင်)တို့၏သား၊ ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုဝဏ္ဏ၊ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ ၄၀၂လမ်း၊ အမှတ်(၂၅)နေ ဒေါ်ခင်၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးစိန်ထွန်း-ဒေါ်တင်အောင်၊ ဒေါ်စန်းမြင့်၊ ဒေါ်စန်းကြည်၊ ဦးမြင့်အောင်-ဒေါ်ဝင်းရွှေ၊ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ကတင်ဝင်းဝင်းဝင်း၊ ဦးမောင်မောင် ဝင်းလွင်၊ ဦးမြင့်နိုင်ဝင်း-ဒေါ်ကေသွယ်ခိုင်၊ ဦးသန့်ဇင်ဝင်း-ဒေါ်နန္ဒာထိုက်တို့၏ဖခင်၊ မြေး ၂၁ ယောက်၊ မြစ် ၁၆ ယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုး ဦးမြအောင်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် အမှတ်(၂၅)၊ ၄၀၂လမ်း၊ သုဝဏ္ဏနေ ဦးမြင့်နိုင်ဝင်း-ဒေါ်ကေသွယ်ခိုင် တို့၏ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ စရပ် ဒါယကာကြီး**  
**ဦးကျော်သောင်း**  
**အသက်(၉၅)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ (၆)လမ်း၊ တိုက်(၁)၊ အခန်း (၂၀)နေ (ဒေါ်စောကြည်)၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးအုန်းမြင့်-ဒေါ်သောင်းရင်)၊ (ဦးလှစိန်)-ဒေါ်တင်တင်ဝင်း၊ ဦးဝင်းမြင့်(ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်း)၊ ဦးစိုးစိုး-ဒေါ်မြင့်မြင့်စန်း၊ (ဦးမျိုးမြင့်)၊ ဦးအောင်ကျော်စိုး-ဒေါ်မြင့်မြင့်လွင် (ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး၊ အထက၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်)၊ ဦးစိုးဦးဦးဦး(ခ)ဦးအေးထွန်း-ဒေါ်ယုဇနသိ(ခ) ဒေါ်သန့်ထွန်း၊ ဦးဝင်းဝင်း-ဒေါ်ခင်ခင်ခင်၊ (ဦးမျိုးအောင်-ဒေါ်စန္ဒာရီ)တို့၏ မွေးသဖလင်ကျေးဇူးရှင်၊ မြေး ၁၈ ယောက်၊ မြစ် ၁၄ ယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၁၅ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း**  
**နိုင်ငံတော်သံလွန်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်**  
**မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တိုင်းသံလွန်ဆောင်**  
**ဗဟိုပညာရေးအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး (ဟောင်း)**  
**ဆရာတော် မဟာဂန္ထဝါစက ပဏ္ဍိတဘဒ္ဒန္တ ဓမ္မဇာတ**  
**သိက္ခာတော် (၄၅) ဝါ၊ သက်တော် (၆၆) နှစ်**

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးမြို့၊ ကမ်းရင်ကျေးရွာ၊ မဟာဂန္ထဝါစကကျောင်းတိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနနာယက ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တဓမ္မဇာတမဟာထေရ်ဖြစ်သည် (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၆ ရက်) ၂-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၂:၀၆ နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၆ ရက်) ၅-၂-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် စံကျောင်းချအခမ်းအနားကျင်းပပြီး (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၁၃ ရက်) ၆-၂-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့)တွင် အန္တိမအင်္ဂါပူဇော်ပွဲ ပူဇော်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ တပည့်သံဃာတော်များနှင့် တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယကာမအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ဈာပနဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ ကမ်းရင်ရွာ၊ မကွေးမြို့

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်ခင်သန်း**  
**အသက်(၉၉)နှစ်**

ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအုန်းမြင့်(ငြိမ်း)-ဒေါ်နန္ဒာဆွေတို့၏ မိခင်ကြီး ဒေါ်ခင်သန်းသည် ၂၈-၁-၂၀၂၀(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၀:၄၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဘဏ်ဒါရိုက်တာအဖွဲ့နှင့်ဝန်ထမ်းများ ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်လီမိတက်

**ဦးမြင့်ဆွေ (၈၅)နှစ်**  
**ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်အသင်း၊ သက်ကြီးကန်တော့**

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ (၂၅)လမ်း၊ အမှတ် (၇၅)နေ (ဦးစိုးဆွေ-ဒေါ်အေးမြင့်)တို့၏သားကြီး၊ (ဦးလှသိန်း-ဒေါ်ဖေဖေ) တို့၏သားသမက်၊ (ဒေါ်ခင်ကြည်)၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးတင်ဆွေ၊ ဦးတင်မောင်ဆွေ၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆွေတို့၏အစ်ကိုကြီး၊ (ဦးမြင့်ဦး)၊ ဦးဝင်းမွန်၊ (ဒေါ်ကြည်ကြည်ဆွေ)၊ ရဲမှူးတင်မိုး (သတင်းရတပ်ဖွဲ့)-ဒေါ်မြင့်မြင့်စိန်၊ ဦးထွန်းလွင်-ဒေါ်ခင်ခင်ဆွေတို့၏ ဖခင်၊ မကြာညီညွတ်၊ မောင်အောင်မင်းမြတ်တို့၏အဘိုးသည် ၂၈-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၅:၂၀ နာရီတွင် ပင်လုံဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃-၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးစိန်ဟန် (၆၈)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးလှမောင်-ဒေါ်တင်လှ)တို့၏ သား၊ (ဦးသောင်းညွန့်-ဒေါ်စိန်စိန်)တို့၏ သားသမက်၊ ဦးကဲထွန်းတင်(ခ)ဦးကဲမြင့်-ဒေါ်စိန်စိန် တို့၏ညီ/မောင်၊ (ဦးကဲဝင်း)-ဒေါ်ခင်မာကြည်၊ (ဦးအေးစိုး)-ဒေါ်မာကြည်၊ ဒေါ်သင်းသင်းကြူ (အလက-၄၊ ၆/၅၅၅)၊ ဦးအောင်ခန့်၊ (ညွှန်ကြားရေးမှူး-နေပြည်တော်) ဒေါ်သင်းသင်းမူတို့၏အစ်ကို ဒေါ်ခင်ခင်ရီ (အငြိမ်းစားကျောင်းဆရာမ၊ အမက-၆၊ မူလွန်၊ ဒဂုံတောင်)၏ ခင်ပွန်း၊ ကိုအောင်နိုင်ဝင်း-မသမ္မတစိန်ဟန်၊ ကိုမြိုးစိန်ဟန်-မယုသက်ထွေး၊ ကိုဆက်စိန်ဟန်(မြန်မာ့နာရီချုပ်)တို့၏ မွေးသဖလင်ကျေးဇူးရှင်၊ မောင်ဟိန်းသီဟဇော်၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုး ဦးစိန်ဟန်သည် ၂၆-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့)နံနက်တွင် လှိုင်မြို့နယ်(၁၆) ရပ်ကွက်၊ မာလာမြင့်(၂)လမ်း၊ အမှတ်(၄၁)နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်ခင်သန်း (၉၉)နှစ်**

ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအုန်းမြင့်(ငြိမ်း)-ဒေါ်နန္ဒာဆွေတို့၏မွေးသမိခင် ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဒေါ်ခင်သန်းသည် ၂၈-၁-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၀:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာ့အောင်နိုင်ရေးမုခ်ဦး ကုမ္ပဏီနှင့် သီရိဘက်စုံ စိုက်ပျိုးရေးမြို့နယ် ကုမ္ပဏီမှ MD, DMD ဝန်ထမ်းများနှင့်ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးထွေး (၉၅)နှစ်**  
**စက်မှုဦးပွားအဆင့် (၄)၊ ငြိမ်း၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန**

ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် (၁၉၇၁-၁၉၇၅) ကျောင်းဆင်းသွယ်ချင်း မမြဲခြင်း (B.Com-AA)၏မိခင်ကြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပခုက္ကူမြို့၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ ဓမ္မစေတီလမ်းနေ ဦးထွန်းသည် ၄-၁-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဖခင်ကြီး ကောင်းရာ သုဂတိလားပါစေ...

(၁၉၇၁-၁၉၇၅) ခုနှစ် ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းဆင်း သွယ်ချင်းများ

**အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်သန်းညွန့် (သုဝဏ္ဏ)**  
**စာရင်းကိုင် (ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ သန်လျင်မြို့နယ်**  
**အသက် (၈၇) နှစ်**

၁၇-၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားခဲ့သော ဒေါ်သန်းညွန့် မကျန်းမာစဉ် အထူးဂရုစိုက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသော ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွန်းနှင့်ဇနီး၊ ဂရုစိုက်ကုသပေးခဲ့ကြသော သင်္ဃန်းကျွန်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်သန်းလှ၊ အထွေထွေရောဂါအထူးကု သမားတော် ပါမောက္ခဒေါက်တာမင်းဇော်ဦး၊ အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်း အထူးကုသမားတော် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသန်းသန်းအေး၊ အရိုးအထူးကုဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကျော်သန်း၊ ဆေးရုံအုပ် လ/ဝ ဆေးရုံအုပ်နှင့် ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုအုပ်ကြီးနှင့် သူနာပြုများ၊ ဝန်ထမ်းများအားလည်းကောင်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှ ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ အသည်းအထူးကုဌာန၊ အဏုမြူနှင့်ဓာတ်ရောင်ခြည်ဌာန၊ နှလုံးအထူးကုဌာနတို့မှ ပါမောက္ခဆရာဝန်ကြီးများ၊ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ဝန်ထမ်းများအားလည်းကောင်း၊ ဈာပနသို့ လိုက်ပါပို့ဆောင်ကြသော ဌာနအကြီးအကဲများ၊ ဆေးမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားလည်းကောင်း၊ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ အားပေးစကားပြောကြားခဲ့သော ဌာနအကြီးအကဲများ၊ ဆေးမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားလည်းကောင်း၊ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးသို့ ကြွရောက်လာသော ဌာနအကြီးအကဲများ၊ ဆေးမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားလည်းကောင်း၊ အဘက်ဘက်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးခဲ့သူများအားလည်းကောင်း အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါ်ခင်မေကြည် (၉၃)နှစ်**  
**(ဓမ္မဖြူဖြူ)**

ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် (၁၉၇၁-၁၉၇၅) ကျောင်းဆင်းသွယ်ချင်း မခိုင်နိုင်ခြင်း B.Com (AA)၏ မိခင်ကြီး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဓမ္မဖြူဖြူ (၁၀) ရပ်ကွက်၊ အထက(၁)ကျောင်းနေ ဒေါ်ခင်မေကြည်သည် ၁၆-၁-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ မိခင်ကြီး ကောင်းရာသုဂတိလားပါစေ...

(၁၉၇၁-၁၉၇၅)ခုနှစ် ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းဆင်း သွယ်ချင်းများ

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်သန်းစိန်**  
**အသက်(၇၈)နှစ်**

သွယ်ချင်း ဗိုလ်မှူးချုပ် စိုးမြင့်မောင်-ဒေါ်သိင်္ဂါတင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး ဒေါ်သန်းစိန်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ရက် နံနက် ၉:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

စစ်တက္ကသိုလ် အမှတ်စဉ်(၂၅)မှ သွယ်ချင်းများနှင့်မိသားစုများ

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါ်ခင်စန်းဝင်း**  
**အသက်(၈၁)နှစ်**

အမှတ်(၃)ဒေသကောလိပ်၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်(ကြည့်မြင်တိုင်နယ်မြေ)၊ ကျောင်းသား/သူဟောင်းအသင်း၊ ရာသက်ပန် အသင်းဝင် ဦးကျော်ကျော်ငြိမ်း-ဒေါ်သက်သက်ခိုင် (EC, RC 3AA) တို့၏ မိခင်ကြီး ဒေါ်ခင်စန်းဝင်းသည် ၂၇-၁-၂၀၂၀(တနင်္လာနေ့) တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

အမှတ်(၃)ဒေသကောလိပ် ကျောင်းသား/သူဟောင်းများအသင်း (RC 3AA)

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ကြည်း-၂၂၆၂၇ ဗိုလ်မှူးကျော်ကျော် (ငြိမ်း)**  
**ညွှန်ကြားရေးမှူး**  
**အသက် (၅၈) နှစ်**

ဦးကျော်ကျော်(ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန) အသက်(၅၈)နှစ်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၆:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဗိုလ်မှူးကျော်ကျော်(ငြိမ်း) O.T.S (၈၁)**  
**လက်ထောက်အတွင်းဝန်/ညွှန်ကြားရေးမှူး**  
**အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန**  
**ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး**  
**အသက်(၅၈)နှစ်**

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးမှ ဦးကျော်ကျော်(ညွှန်ကြားရေးမှူး)သည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၆:၂၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အမှုဆောင်ကော်မတီနှင့်အသင်းဝင်အေဂျင်စီများ မြန်မာပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအဖွဲ့ချုပ်

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်လှနန်းခိုင်**  
**Managing Director, International School of Myanmar**  
**အသက် (၇၆) နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ မြန်နုလမ်း၊ အမှတ်(P-၆)နေ ဦးဇော်ဝင်းညွန့်-ဒေါ်ခိုင်ညွန့်(ခ)ခိုင်သခင်ပုံပုံ(တိုက်)၊ ဒေါ်ခိုင်ညွန့်ရွှေတို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင် ဒေါ်လှနန်းခိုင်သည် ၂၆-၁-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၀:၂၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် ၃၂၊ သခင်ဘိစိန်လမ်း (၃၁)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်နေ ဒေါ်သန်းစိန်နှင့် ငင်း၏ တရားဝင် အမွေဆက်ခံပိုင်ခွင့်ရှိသည့် သားသမီးများဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်စန္ဒာဝင်း၊ ဦးအောင်သန်းဝင်းနှင့် ဒေါ်နန္ဒာရီတို့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့၊ တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီပိုင် မြို့ပြမြေယာစာရင်းတွင် ဒေါ်သန်းစိန်အမည်ပေါက်၍ ယခုချိန်ထိ လက်ရှိထားနေထိုင်လျက်ရှိသော အမှတ် (၃၂)၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃၁ ဟုခေါ်တွင်သော အလျား ၄၅ပေ x အနံ ၆၀ပေ ဧရိယာစာရင်း (၂၇၀၀)ပေါ်ရှိ (၁)ထပ်ပျဉ်ထောင်အိမ်နှင့် (၆၀) သက်တမ်းရှိ ဂရုစိုက်ကွက်အား အချိုးကျညီမျှသည့် ဝေပုံခွဲ၍ မေတ္တာဖြင့်အပိုင်ပေးရာတွင် သားအလတ်ဖြစ်သူ ဦးအောင်သန်းဝင်းမှ ခေါင်းရင်းဘက်ခြမ်းရှိ ၂၂.၅ ပေ x ၆၀ပေ အကျယ်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော(၁)ထပ်ပျဉ်ထောင်အိမ်နှင့် မြေအားလည်းကောင်း၊ မြေရင်းဘက်ခြမ်းရှိ ၂၂.၅ပေ x ၆၀ပေ အကျယ်မြေကွက်အလွတ်အား သမီးအကြီးဖြစ်သူ ဒေါ်စန္ဒာဝင်းအားလည်းကောင်း၊ သမီးအငယ်ဖြစ်သူ ဒေါ်နန္ဒာရီအား သမီးအကြီးဖြစ်သူ ဒေါ်စန္ဒာဝင်းနှင့် သားအလတ်ဖြစ်သူ ဦးအောင်သန်းဝင်းတို့အား ပေးသည့်အတိုင်း ညီမျှတူညီညီသည့် ငွေသားတို့ကို မိခင်ဒေါ်သန်းစိန်မှ သားသမီးတို့အား မေတ္တာဖြင့် အပိုင်ပေးကမ်းရာ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက (၁)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား စုံလင်စွာဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သို့ လိုက်လံလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက ကျွန်ုပ်တို့ဆွေမျိုး၏ ဆန္ဒအတိုင်း ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်လှိုင်ဝတ်ရည်ဦး LLB အထက်တန်းရေးရာ (စဉ်-၄၈၄၄) အမှတ် (၇၆)၊ သခင်ဘိစိန်လမ်း၊ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ Ph: 09-420080524

**တောတောင်**  
**ပျက်ပြုန်း**  
**မြေဆီသုဉ်း၏**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**မသီရိ**  
**အသက်(၇)နှစ်**

ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ကုသရေး / ဆေးအကာအကွယ် / ဆေးခုံဌာနခွဲမှ ဒေါက်တာမိုးခိုင်(ညွှန်ကြားရေးမှူး)-ဒေါက်တာကြည်စန်းယဉ်တို့၏သမီး မသီရိ အသက်(၇)နှစ်သည် ၁၇-၁-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၃:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**အယ်ဟာဂျီ ဦးအောင်ဝင်း (အန်ဆွာရီ)**  
**(သတင်းထောက် အောင်ဝင်း-ဖျာပုံ)**  
**အသက်(၇၀)**  
**တွဲဖက်အမှုဆောင်အတွင်းရေးမှူးချုပ်**  
**အစ္စလာမ်သာသနာရေးကောင်စီဌာနချုပ်**

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖျာပုံမြို့၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ အမှတ်(၃)နေ အယ်ဟာဂျီဦးအောင်ဝင်း (အန်ဆွာရီ) (သတင်းထောက် အောင်ဝင်း-ဖျာပုံ) (တွဲဖက်အမှုဆောင်အတွင်းရေးမှူးချုပ်-အစ္စလာမ်သာသနာရေးကောင်စီဌာနချုပ်)အသက်(၇၀)သည် ၂၆-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ဖျာပုံမြို့ နေအိမ်၌ အလ္လာဟ်သျှင်မြတ်အိမ်နဲ့တော်ခံယူသွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဗဟိုအမှုဆောင်အဖွဲ့ အစ္စလာမ်သာသနာရေးကောင်စီဌာနချုပ်



**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

**ဒေါ်ခင်သန်း**  
အသက်(၉၉)နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ စင်မကော်စံပြ ကျေးရွာနေ (ဦးသောင်းညွန့်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အုန်းမြင့်(ငြိမ်း)-ဒေါ်နုနုဆွေတို့၏မိခင် ဒေါ်ခင်သန်းသည် ၂၈-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့)နံနက် ၁၀:၄၅ နာရီတွင် အမှတ်(၂)တပ်မတော်ဆေးရုံ(ခုတင်-၅၀၀)၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဝဏ္ဏကျော်ထင် ဦးမောင်မောင်**  
အသက် (၉၀)

ဒေါ်သီရိမောင်မောင် (World Bank)၏ ဖခင်ကြီး ဝဏ္ဏကျော်ထင် ဦးမောင်မောင်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် အစားထိုးမရသော ဆုံးရှုံးမှုအတွက် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ထပ်မျှ ပူဆူး ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အရာထမ်းအပတ်စဉ် (၂၀၁၂ ခုနှစ်)မှ သူယ်ချင်းများ**

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်လှနန်းခိုင်**  
အသက်(၇၆)နှစ်  
Managing Director  
International School of Myanmar (I.S.M)

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ မြန်မာလမ်း၊ အမှတ်(P-6)နေ (ဦးစောလှိုင်-ဒေါ်သန်းမြင့်)တို့၏ တစ်ဦးတည်းသောသမီး၊ ဦးညွန့်သန်း (ခိုင်သခင် ပုံနှိပ်တိုက်)၏ ဇနီး၊ ဦးစော်ဝင်းညွန့်-ဒေါ်ခိုင်ညွန့်ဝေ (ခိုင်သခင် ပုံနှိပ်တိုက်)၊ ဒေါ်ခိုင်ညွန့်ရွှေတို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ ဦးအောင်ကျော်စိုး-ဒေါ်ခိုင်ပြုံးဝေ (HR Manager, I.S.M)၊ မိုးပွင့်ခိုင် (Yoma Group)၊ မဟာဇနီခိုင်ဇော် (Ph.D Candidate, London School of Hygiene and Tropical Medicine)၊ မစ္စကူးခိုင်ဇော် (University of New Castle)တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘွား၊ မသုမြတ်ခိုင် ရတနာ(Katie)၏ ချစ်လှစွာသောအဘွားကြီးသည် ၂၆-၁-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၀:၅၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့)မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးစိန်မြင့်**  
အသက်(၇၄)နှစ်  
မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်(ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ကျောက်မြောင်းကြီးရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၂၈၊ ပ/ထပ်)၊ အင်းဝလမ်းနေ (ဦးသာလာလှ၊ ဒေါ်ဂြိုဟ်ထွန်း)တို့၏ သား၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်စိန် (မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်-ငြိမ်း)၏မိခင်နှင့်၊ မခင်ဆုမြတ် BE (Chemical) (MYANMAR BREWERY)၏ မွေးသဖခင်သည် ၂၈-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဒေါ်တင်ဦး**  
အသက် (၆၈) နှစ် နှင့်  
ဒေါ်စင်မာအောင်မြင့်  
အသက် (၂၅) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ သခင်စိန်လမ်း၊ အမှတ် (၇၆)၊ မြောက်လွှာနေ (ဦးတင်ဦး)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒေါ်ချိုချိုဦး (ဦးကိုကိုနိုင်-ဒေါ်နီနီဝင်း၊ ဦးညီညီလှိုင်-ဒေါ်စန္ဒာစိုး၊ ဦးမြင့်သူ(Lizstar Co.,Ltd)-ဒေါ်စင်မာအောင်မြင့်)တို့၏မွေးသမိခင်၊ မောင်မျိုးသန့်ဇင်၊ မအင်ကြင်အေး၊ မယုန်းဝတီလှိုင်၊ မောင်ကောင်းခန့်တို့၏အဘွား၊ ဒေါ်တင်ဦး အသက်(၆၈)နှစ်နှင့် (ဦးအောင်မြင့်)-ဒေါ်ဌေးဌေးအောင်တို့၏သမီး၊ (ဦးတင်ဦး-ဒေါ်တင်ဦး)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ ကိုအောင်ခိုင်ဦး-မနီနီအောင်မြင့်၊ကိုငြိမ်းချမ်းအောင်-မသခင်ဦးတို့၏ညီမ၊ ဦးမြင့်သူ(Lizstar Co.,Ltd)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ မောင်မြတ်ကောင်းခန့်၏မွေးသမိခင် ဒေါ်စင်မာအောင်မြင့် အသက်(၂၅)နှစ်တို့သည် ၂၅-၁-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ရက်တရက်ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးနေ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (သခင်စိန်လမ်းနေအိမ်မှကားများ ညနေ ၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၁-၁-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးနိုင်နိုင်ကျော်**  
အသက်(၄၆)နှစ်  
B.Sc (CHEMISTRY)

**ရန်ကင်း T.T.C. အထက(၂)ဗဟန်း၊ ကျောင်းသားဟောင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဆရာစံ မ/န၊ အမှတ်(၃၆)နေ (ဦးလွန်းမောင်-ဒေါ်အေးဆင်)တို့၏ မြေး၊ ဦးလှသိန်း (တပ်မတော်ရေ-ငြိမ်း)-ဒေါ်အေးမြင့် (အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ထွေ/အုပ်-ငြိမ်း)တို့၏ သား၊ ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး၊ ကြာခင်းမြို့နယ်နေ (ဦးအောင်မြင့်) ကိုအောင်မင်းဦး-မချောစုဝင်း၊ ကိုထွန်းထွန်းဦး-မသန်းသန်းဝင်း၊ ကိုခင်ဇော်-မပပဝင်းတို့၏ ညီ/မောင်၊ တူ/တူမ ခုနစ်ယောက်တို့၏ ဦးလေး၊ ဒေါ်ခင်သန္တာဦး (အထက-၃၀၊ သယ်နန်းကျွန်း)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ မယုလင်းလက်(Grade-11၊ အထက-၂၊ ဗဟန်း)၏ ချစ်လှစွာသော ဖခင်သည် ၂၈-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၃:၃၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်သင်းကြည် (တိုက်လေး)**  
အသက်(၉၈)နှစ်

ညောင်တန်းမြို့နေ (ဦးမောင်လေး-ဒေါ်သန်းမေ)တို့၏ သမီး၊ တိုက်လေးမြို့နေ (ဒေါ်ဝန်း)၊ (ဦးလှိုင်)၊ (ဒေါ်သင်းလှိုင်)တို့၏ တူမ၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ဦးစံငြိမ်းလမ်း၊ အမှတ်(၁၇)၊ လေးလွှာနေ (ဦးကျော်ညွန့်)-ဒေါ်ကြည်ကြည်လှိုင်တို့၏ အစ်မ၊ ဒေါက်တာမျိုးစင်ညွန့် (UNICEF)-ဒေါ်မိုးမိုးသိမ်း၊ ဦးကျော်လှိုင်ညွန့်-ဒေါ်ခင်မေသွင်၊ ဒေါ်နုနုကျော်ညွန့်တို့၏ ကြီးကြီး၊ မောင်ညွန့်ဝန်ညွန့်၊ မအမရညွန့်တို့၏ဘွားဘွားကြီး ဒေါ်သင်းကြည်သည် ၂၆-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ည ၇:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့)တွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်ခင်စန်းဝင်း**  
အသက် (၈၁) နှစ်

ဝါးခယ်မမြို့နေ (ဦးသိန်းမောင်-ဒေါ်ကင်းလန်)တို့၏သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ အရှေ့ကုန်းလမ်း၊ အမှတ်(၁၂)နေ (ဦးမောင်မောင်)၏ဇနီး၊ ဦးကြည်ဦး (အတ္ထဝါ၊ ရေလုပ်ငန်း)-ဒေါ်ခင်နီနီအောင်၊ ဦးခင်မောင်သန်း (ဥက္ကဋ္ဌ-MRESA)-ဒေါ်သိန်းနီ၊ ဦးကျော်ကျော်ညွန့် (2nd mate F.G)-ဒေါ်သက်သက်ခိုင်၊ ဦးထွန်းကိုကို-ဒေါ်စန်းစန်းလှိုင် (အမရပူရ ရွှေရည်အထည်စက်)၊ ဦးတင်ကိုကို-ဒေါ်သန္တာစော်(Seattle-U.S.A)၊ ဦးထွန်းကိုကို(Ray-Shipping Co)-ဒေါ်သီတာဝင်းတို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး၊ မယဉ်မင်းမြတ်၊ မဆုရည်အောင်၊ မောင်ကျော်စွာ၊ မောင်ရွှေရတီ၊ မောင်ကောင်းစင်လှိုင်၊ မောင်ဖြိုးသုရကျော်၊ မောင်အကာကိုကိုတို့၏ ချစ်လှစွာသောဘွားဘွားကြီး ဒေါ်ခင်စန်းဝင်းသည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ည ၉:၄၀ နာရီတွင် အာရုံတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းတည့် ၁ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၂-၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဦးသန်းထွန်း**  
အသက် (၇၄) နှစ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကြိုပင်ကောက်မြို့နေ (ဦးမောင်လတ်-ဒေါ်စိန်)တို့၏သား၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း မြို့နယ်၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ စဝစ်ထွန်းလမ်း၊ အမှတ်(၂/၁၆၁)နေ ဒေါ်အောင်မေစိ(NDCG)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးသန်းထွန်း-ဒေါ်ကြင်ဌေး၊ ဦးအောင်ဖြိုးမြင့်-ဒေါ်ယုယုဝင်း၊ ကိုတင်ထွန်းနိုင်-မဟေမာန်ဦးတို့၏ကျေးဇူးရှင်မိခင်၊ မမြင့်မြတ်မေ့သူ၏အဘိုးသည် ၂၈-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်လှမြင့် (ခ) ဒေါ်စိန်လှိုင်**  
(တိုက်လေးမြို့)  
အောင်ချမ်းသာစိန်ရွှေရတနာဆိုင်  
အသက် (၆၁) နှစ်

တိုက်လေးမြို့နေ (ဦးအောင်လှ-ဒေါ်ရတီ)တို့၏သမီး၊ ဝါးခယ်မမြို့နေ (ဦးမွတ္တယားကြီး-ဒေါ်သန်း)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ (၂၉)လမ်း၊ အောက်လမ်း၊ အမှတ်(၇၁)၊ မြေညီထပ်နေ (ဦးအောင်ချမ်းသာ)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ မအိကြာဖြူ၊ မဆုရည်ဖြူမြတ်၊ မသင်းလှရည်ထွန်း၊ မောင်မင်းချမ်းသာတို့၏ မွေးသမိခင်ကျေးဇူးရှင်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂-၂-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၆ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း**  
**ဒေါ်ခင်လှဆုန်**  
အထက်တန်းသူနာပြု-ငြိမ်း  
အသက် (၅၅) နှစ်

ချင်းပြည်နယ်၊ ဟားခါးမြို့နယ်၊ ဘွားကျေးရွာနေ ဦးတလွန်နှင့်-ဒေါ်ထွေးငွန်းတို့၏သမီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဆင်ပေါင်ပဲမြို့နေ ဦးဟန်စိန်-ဒေါ်တင်ရီတို့၏သမီးချွေးမ၊ (ဦးမောင်မောင်စိုး)၏ဇနီး၊ မောင်အေးချမ်းမောင်၊ မရတီသန့် (ဥပဒေဇာနည်ဆုံးနှစ်၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်)တို့၏မွေးသမိခင်၊ ဒေါ်အိန်ဆွေ-ဦးအိန်ချီစံဗျက်လျန်၊ ဦးထွန်းအုပ်-ဒေါ်ငွန်းစိန် (ဒေဝီမသန်စွမ်းရိပ်မြို့)၊ ဒေါ်အေးတင်-ဆရာတော် ဦးကျော်အိန်ဆွေ (ယုအက်စံအေး)၊ (ဒေါ်ဆုန်တီ)တို့၏ညီမ၊ ဦးရန်ကြီး-ဒေါ်ရန်စိမ်း၊ ဒေါ်ဟန်စိန်ယု-ဦးမုန်ခင်(ဂျာမနီ)၊ ဦးကိုယိုးကြီး-ဒေါ်အိန်ဆွေ၊ ဦးဗျက်မွန်ထွန်း-ဒေါ်ညွန့်သိန်း(ဂျာမနီ)၊ ဒေါ်ကြည်လှီယု-ဦးဦးလှိုင် (ယုအက်စံအေး)၊ ဒေါ်ဗျက်ဆုန်ငွန်း-ဦးထွန်းတင်ဟေးတို့၏အစ်မ၊ ဒေါ်ခင်လှဆုန်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ည ၁၁ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရေဝေးအေးရစ်ယာန်ရိပ်ကမ်းပေါင်းစုံဥယျာဉ်တော်၌ မြေမြှုပ်သင်္ဂြိုဟ်ကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အပေါင်းတို့အား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးကျော်သန်းလှိုင် (၄၅) နှစ်**  
တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ၊ ရန်ကုန် ရွှေမင်းသား ရွှေဆိုင်၊ ဒဂုံရွှေပြည်ဈေး

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ အမ်းမြို့နယ်၊ မွားအုပ်စု၊ ရေတွင်းကျိုင်းကျေးရွာနေ (ဦးညီချေ)-ဒေါ်မိမိနုညွန့်တို့၏သား၊ ဦးအောင်မြင့်-ဒေါ်ထွေးထွေးအောင်တို့၏ သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၂)ရပ်ကွက်၊ ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ အမှတ်(၁၆၅)၊ မြောက်လွှာ(ညာ)နေ ဒေါ်သန္တာ(ရွှေမင်းသားရွှေဆိုင်)၊ ဒဂုံရွှေပြည်ဈေး)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ (ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်)၏ မောင်၊ မခင်ခင်သန့်၊ မစန္ဒာ၊ မောင်စိန်ရွှေသန်းတို့၏ အစ်ကိုသည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁:၃၀ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၁-၁-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂-၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန်ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဦးမောင်မောင်ကြိုင် (Eddie Thein)**  
(စာရေးဆရာချမ်းအေးမောင်)  
အသက်(၉၁)နှစ်  
B.Sc (Physics), B.Sc (Eng) (Edin)  
အကြီးတန်းအင်ဂျင်နီယာ-အမှတ်(၂)သတ္တုတွင်း  
အမျိုးသားစာပေဆု(သုတစာပေ)တတိယဆုရှင်

ပြင်ဦးလွင်မြို့နေ (အရွှေဝန် ဦးသိန်း-ဒေါ်ခင်ပု)တို့၏ သား၊ ရန်ကုန်မြို့နေ (ရန်ကုန်အရေးပိုင် ဦးဘိုးကျေး-ဒေါ်ဒေါ်အုံး)တို့၏ သားသမက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ သံသုမာလမ်း၊ ဇီဝဝါဠုယျာဉ်၊ အမှတ်(၁၆)နေ ဒေါက်တာဒေါ်လှမြင့်၏ ချစ်လှစွာသောကျေးဇူးရှင်ခင်ပွန်း၊ ဒေါက်တာထွန်းအောင်-ဒေါက်တာမိမိကြိုင်၊ ဦးကျော်လှိုင်-ဒေါ်ဆွေဆွေကြိုင် (Dhamma Download Family)တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသဖခင်၊ မောင်ကျော်စင်အောင် (Jonathan)၏ အဘိုး၊ ဦးထွန်းအောင်-ဒေါ်မြမြခင်၊ ဦးမောင်အေး-ဒေါ်မြမြစန်း၊ ဦးမောင်မောင်ဟန်၊ ဦးမောင်မောင်အောင်-ဒေါ်စောကြင်အုန်း၊ ဦးအောင်စိန်-ဒေါ်မြမြခင်၊ ဒေါ်မြမြနု၊ ဦးမောင်မောင်ဆွေ-ဒေါ်တင်တင်နု၊ ဒေါ်ဝင်းဝင်းသိန်းတို့၏ အစ်ကိုအကြီးဆုံး ဦးမောင်မောင်ကြိုင်သည် ၂၆-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၅:၀၅ နာရီတွင် အာရုံတော်ဝင်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဦးမောင်မောင်ကြိုင် (Eddie Thein)**  
(စာရေးဆရာချမ်းအေးမောင်)  
အသက်(၉၁)နှစ်  
B.Sc (Physics), B.Sc (Eng) (Edin)  
အကြီးတန်းအင်ဂျင်နီယာ-အမှတ်(၂)သတ္တုတွင်း  
အမျိုးသားစာပေဆု(သုတစာပေ)တတိယဆုရှင်

ပြင်ဦးလွင်မြို့နေ (အရွှေဝန် ဦးသိန်း-ဒေါ်ခင်ပု)တို့၏ သား၊ ရန်ကုန်မြို့နေ (ရန်ကုန်အရေးပိုင် ဦးဘိုးကျေး-ဒေါ်ဒေါ်အုံး)တို့၏ သားသမက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ သံသုမာလမ်း၊ ဇီဝဝါဠုယျာဉ်၊ အမှတ်(၁၆)နေ ဒေါက်တာဒေါ်လှမြင့်၏ ချစ်လှစွာသောကျေးဇူးရှင်ခင်ပွန်း၊ ဒေါက်တာထွန်းအောင်-ဒေါက်တာမိမိကြိုင်၊ ဦးကျော်လှိုင်-ဒေါ်ဆွေဆွေကြိုင် (Dhamma Download Family)တို့၏ မွေးသဖခင်ကျေးဇူးရှင်၊ မောင်ကျော်စင်အောင်(Jonathan)၏ အဘိုး၊ (ဒေါ်ခင်မြ)၊ ဦးထင်ကြီး (တက္ကသိုလ်ထင်ကြီး)-ဒေါ်ခင်ခင်နု၊ (ဒေါ်ခင်ခင်ထား)၊ (ဦးစံရင်-ဒေါ်ခင်ခင်အေး)၊ (ဦးထွန်းမြင့်-ဒေါ်ဌေးကြွယ်)တို့၏မောင် ဦးမောင်မောင်ကြိုင်သည် ၂၆-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၅:၀၅ နာရီတွင် အာရုံတော်ဝင်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၂၀(ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်သန်းစိန်**  
အသက် (၇၈) နှစ်

ပဲခူးမြို့နေ (ဦးတင်အောင်-ဒေါ်အေး)တို့၏ သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးခင်မောင်မောင်)၏ဇနီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ယုစေတီဥယျာဉ်အိမ်ရာနေ ဦးဝင်းနိုင်-ဒေါ်သန်းမြင့်တို့၏အစ်မ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ တောက်ထော်၊ ပြည်သာယာလမ်း၊ အမှတ်(၁၉)နေ ဗိုလ်မှူးချုပ်စိုးမြင့်မောင်-ဒေါ်သိင်္ဂီတင်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်၊ အောင်ဇေယျအိမ်ရာ၊ အမှတ်(၃၉/၂၀)နေ ဦးမိုးမြင့်မောင်-ဒေါ်အေးအေးမေ၊ ဦးသိုက်စိုးမောင်၊ ဦးနိုင်လင်းမောင်-ဒေါ်တင်တင်မာတို့၏မွေးသမိခင်၊ မောင်ခန့်မင်းမောင်၊ မောင်ခန့်စည်သူ၊ မနန္ဒာပြည့်စုံ၊ မောင်ကျော်ဘုန်းအောင်၊ မအိသံစဉ်ချိုတို့၏ အဘွားသည် ၂၇-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက်၉:၄၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၂)၊ တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် အရှေ့ဒဂုံ၊ ကျီစုသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးနေ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အပေါင်းအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၁-၁-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်အောင်ဇေယျအိမ်ရာ၊ အမှတ်(၃၉/၂၀) နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု



**ညောင်တန်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)**  
**ဘုရား၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်း (ခ) ဒေါ်စု**  
ကုန်သွယ်လယ်ယာ (ငြိမ်း)  
အသက် (၆၁) နှစ်  
(ရာ/၇၅၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ ရောဂတ်လမ်း၊ အမှတ်(၉၅)နေ ဦးကုန်-ဒေါ်သိန်းရွှေတို့၏သမီးမောင်စော်လှိုင်ဌေး၊ မမေသိင်္ဂီ(မုံဖြူ)၊ အမက-၁၄၊ ထောင်တလှုပ်(ရက်ကွက်)တို့၏မိခင်၊ တူ/တူမ ၂၀ တို့၏အဒေါ်၊ ဦးစော်ဝင်း၏ဇနီး၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်းသည် ၂၁-၁-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၁-၁-၂၀၂၀ ရက်တွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသင်းဝင်များအား အသိပေးအပ်ပါသည်။

အမှုဆောင်အဖွဲ့

**ဒေါ်ငြိမ်းငြိမ်း(ခ)ဒေါ်လေးငယ်**  
အသက်(၇၆)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ကြာခင်းစုရပ်ကွက်၊ ဘကြီးမုံလမ်း၊ အမှတ်(၂၆)နေ (ဦးပေါ်-ဒေါ်စောတင်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးဌေးစင်-ဒေါ်ရွှေပွင့်)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ (ဦးစိုးသွင်-ဒေါ်တင်ချို)၊ (ဒေါ်သန်းမြ)၊ (ဦးလှရွှေ)၊ (ဒေါ်ဝင်းဝင်း)တို့၏ ညီမ/အစ်မ၊ (ဗိုလ်မှူးလွန်းခင်-ငြိမ်း)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း၊ စက်မှု/ဆေးဝါး/၏ ဇနီး၊ ဦးအောင်သင်း (အသေးစားစက်မှု/လက်မှု)-ဒေါ်စန်းစန်းလှိုင်(က-ည-န-ငြိမ်း)၊ ဦးဌေးအောင်(စက္ကူတူး-ငြိမ်း)-ဒေါ်ယုညီယုညီတင်၊ (ဦးသန်းတိုး)၊ ဦးမျိုးချစ်(ဆေးဝါးလုပ်ငန်း စက်ရုံ-ငြိမ်း)- ဒေါ်ကြည်ကြည်ငြိမ်း၊ ဒေါ်အိအိခိုင် (သုတေသနဌာန-ဆေးဝါးလုပ်ငန်း)၊ (ဦးအောင်ကျော်စိုး)၊ ဦးသန်းထွန်းအောင်(AWC)-ဒေါ်ဆုဇန့်လင်းကိုကို၊ ဦးထွန်းအောင်ကျော်တို့၏ မိခင်၊ မြေးရစ်ယောက်တို့၏ အဘွား၊ မြစ်တစ်ယောက်၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၂၈-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၅:၂၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)[ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃-၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**သင့်**  
**သွေးဖြင့်**  
**အသက်**  
**ကယ်ပါ**

**ဒေါ်စောစောရွှေ**  
အသက်(၆၉)နှစ်  
(စစ်တွေ)

ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁၁၆၆)၊ ရာဇဝံစိရန် (၂)လမ်း၊ (၁၄/၈)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပေါက်ကဲ၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်နေ ဦးအောင်ဝေဖြူ(ခ)ဦးလှမောင် (အောင်ရုပ်စတိုး)၏ ဇနီး၊ ဦးအောင်ကိုဦး-ဒေါ်တင်တင်အောင်(ခ)မိုးမိုး၊ ဦးအောင်ကိုယု-ဒေါ်ခင်ခင်စော၊ ဦးအောင်ကိုမင်း-ဒေါ်လှသန်းရီ၊ ဦးအောင်ကိုဝင်း-ဒေါ်သီတာသန်း၊ ဦးအောင်ကောင်း-ပြည့်-ဒေါ်ဖြူဖြူအောင်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသမိခင်၊ မြေးငါးယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၂၈-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၆:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု



